
نیکزاد در تشریح سفر خود به استان کرمان:

تغییر الگوی کشت در حوزه کشاورزی برای کاهش مصرف آب ضرورت دارد

 سرپرست اداره کل تامین اجتماعی استان:
 اجرای طرح پرونده الکترونیک خدمت به جامعه هدف این سازمان است

نایب رئیس مجلس در تشریح سفر یک روزه خود 
ستان کرمان به ویژه شهرستان سیرجان،  به ا
گفت: در این سفر از امکانات عملیاتی برای تغییر 
الگوی کشت و حرکت به سمت افزایش بهره وری 
ورزی  یش به سمت تولید محصولات کشا فزا و ا

که خاستگاه صادرات دارند، بازدید به عمل آمد.
تی  نات عملیا مکا ز ا یب رئیس مجلس ا زدید نا با
لگوی کشت در شهرستان  ا تغییر  ستای  ا ر در 

سیرجان
نه ملت، علی  ری خا ر خبرگزا به گزارش خبرنگا
نیک زادثمرین نایب رئیس مجلس در تشریح سفر 
یک روزه خود به استان کرمان به ویژه شهرستان 
سیرجان، گفت: با توجه به اینکه در کشور حدود 
16 میلیون هکتار زمین قابل کشت و حدود 2.5 
یی  رد، بررسی ها غات وجود دا ر با میلیون هکتا
لگوی  صورت گرفته در مجموعه ماهان با تغییر ا
کشت یک نمونه موفق از کشاورزی نوین در این 

منطقه پیاده سازی شده است.
وی یادآور شد: در زمینه کشت خرما، پسته، گردو 
دقیق  بررسی های  با  سردسیری  و  گرمسیری 
همچنین  و  رشناسی  کا بررسی های  و  قلیمی  ا
انگیزه افزایش درآمد 25 برابری در مقابل کاهش 
مصرف آب، این تغییر الگوی کشت صورت گرفته 

که کار بزرگی است و باید مورد حتما وزارت جهاد 
کشاورزی قرار گیرد.

: با صرف مصرف  یب رئیس مجلس بیان کرد نا
فعلی آب، 90 میلیارد متر مکعب برای زمین های 
ن  عنوا هیچ  به  که  می شود  صرف  ورزی  کشا
 90 که  خروجی مناسبی به نظر نمی رسد چرا

درصد آب کشور صرف حوزه کشاورزی می شود.
نات  مکا ین سفر، دیدن ا وی تأکید کرد: هدف ا
لگوی کشت و حرکت به  ی تغییر ا تی برا عملیا

سمت افزایش بهره وری و افزایش به سمت تولید 
درات  صا ه  خاستگا که  ورزی  کشا محصولات 

دارند، بود.
ند  ا می تو رویکرد  ین  ا  : کرد تصریح  د  نیکزا
ز  ا نجات دهد، در بسیاری ا ورزی کشور ر کشا
نه که آب بسیاری مصرف  ا مناطق کشت هندو
ین تغییر  رد ولی ا قتصادی ندا می کند توجیه ا
د  منیت موا د و تأمین ا قتصا لگوی کشت برای ا ا

غذایی می تواند بسیار موثر باشد.

به گزارش روابط عمومی اداره کل استان :سرپرست اداره 
کل تامین اجتماعی استان کرمان در نشست کمیته بیمه 
ودرمان با حضور حجت الاسلام جلالی نماینده مردم شریف 
رفسنجان در مجلس شورای اسلامی،مدیر درمان استان 
و مسئولین تشکلات کارگری و بازنشستگی در مرکز پلی 
کلینیک شهر رفسنجان مطرح کرد : در حوزه بیمه ای با 
اجرای طرح پرونده الکترونیک و حذف پرونده فیزیکی 
توانسته ایم خدمتی دیگر در راستای کوتاه نمودن خدمات 

خود به جامعه هدف داشته باشیم.
در این جلسه شیخ شعاعی سرپرست اداره کل استان ضمن 
تشکر از برگزاری این نشست تعاملی، برگزاری مجدد 

جلسات مشترک و مراسمات این روز ها را مدیون زحمات 
کادر درمان به خصوص در حوزه درمان تامین اجتماعی در 

کمک به مهار بیماری کرونا عنوان کرد.
وی در جمع حاضرین این جلسه جامعه بیمه شدگان را جز، 
شریف ترین مردم جامعه معرفی و بیان کرد: این قشر زحمت 
کش بر گردن انقلاب و نظام حق داشته و  امروزه با ارائه 
خدمت در حوزه بیمه ای و درمانی به بهترین شکل ممکن 

به دِینی که بر گردن خود داریم باید ادا نماییم.
سرپرست استان با اعلام این مطلب که این سازمان در 
استان کرمان با ایجاد 26 شعبه اصلی 16 شعبه اقماری و 8 
کارگزاری فعال خدمت خود را به جامعه هدف ارائه مینماید 

از جمعیت آماری47 درصدی تحت پوشش در این استان 
خبر داد و گفت: در شهر های شمالی استان این آمار به بالای 
60 درصد و در شهر های جنوبی به دلیل محرومیت به زیر 

20 درصد میرسد.
مدیر کل تامین اجتماعی استان کرمان  در این جلسه 
جمعیت بیمه شدکان شهرستان رفسنجان را 125 هزار 
نفر و کارگاه های فعال را 5 هزار 600 کارگاه  اعلام و افزود: 
در این استان در سال گذشته بالغ بر 600 میلیارد تومان 
به عنوان تعهدات خود به 20 هزار مستمری بگیر در این 

شهرستان پرداخت کرده ایم.
شیخ شعاعی خدمات سازمان تامین اجتماعی در حذف 
دفترچه های درمانی،ارائه خدمات غیر حضوری و ارتقا ، 
خدمات درمانی را به منظور کسب رضایت مندی جامعه 
هدف و جلوگیری از اتلاف وقت آنان بسیار ارزشمند دانست 
و تصریح کرد: در حوزه بیمه ای با اجرای طرح پرونده 
الکترونیک و حذف پرونده فیزیکی توانسته ایم خدمتی 
دیگر در راستای کوتاه نمودن خدمات خود به جامعه هدف 
داشته باشیم. ایشان در پایان سخنان خود به تصوب افزایش 
مستمری بگیران توسط دولت اشاره داشت و خاطر نشان 
کرد: 70 درصد مستمری بگیران این سازمان حداقل بگیر 
این سازمان هستند که از افزایش 57 درصدی در سال 

جاری برخوردار شده اند.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

 رئیسسازمانمدیریتوبرنامهریزیاستانکرمان:

در جذب اسناد خزانه 34 شهرداری
  استان کرمان عملکرد نداشتند

2

گرسنگی دام عشایر 
 پس از گرانی نهاده های دامی

افزایش تولید سیمان در کرمان

مرگ، پایانی بر حرکات نمایشی 
 جوان ۱۶ ساله

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی زرند گفت: حرکات 
نمایشی، موتور سوار زرندی را به کام مرگ کشاند.  سرگرد 

علی عبدالعلی زاده گفت: با برخورد 2 خودرو با راکب موتور سیکلت که بر اثر حرکات نمایشی 
واژگون و نقش بر زمین شده بود، منجر به فوت او شد. او در تشریح این خبر می گوید:راکب 
موتورسیکلت که جوانی 16 ساله ای بود، چندین تخلف از جمله نداشتن کلاه ایمنی،سرعت 
غیر مطمئنه و نداشتن گواهینامه را در کارنامه خود داشت و حین حرکات نمایشی،نقش بر 
زمین شد و 2 خودروی سواری دیگر نیز که به جلو توجه نداشتند و فاصله طولی را رعایت نکرده 
بودند به این جوان برخورد کرده و در نهایت راکب موتور سیکلت در دم جان خود را از دست داد.

رئیس آموزش و پرورش استثنایی کرمان از راه اندازی 50 
پایگاه غربالگری سلامت دانش آموزان در کرمان خبر داد.

محمود بنی اسد بیان کرد: یکی از فعالیت های الزامی قبل از ثبت نام دانش آموزان و ورود به مدارس 
شرکت در تست های غربالگری می باشد که بتوانیم بهترین آموزش را به دانش آموزان ارائه کنیم.

او عنوان کرد: 50 پایگاه کار غربالگری 9۳ هزار و 8۳1 دانش آموز بدو ورود به دبستان و پیش 
دبستانی را انجام می دهند. او ادامه داد:این طرح عملاً تا نیمه شهریور ماه ادامه می یابند و از والدین 

می خواهیم در این بازه زمانی همکاری لازم را انجام دهند.

معاون صنعت سازمان صمت استان کرمان گفت:با افزایش تخصیص 
سهمیه برق به کارخانه های سیمان استان کرمان، تولید سیمان از امروز 

بیشتر می شود.  مردم از نبود سیمان گلایه مند بودند؛حتی خانواده هایی برای تهیه یک کیسه 
سیمان دو هفته معطل بودند. مردم می گفتند: تولید کنندگان علت این کمبود را  پایین بودن 

سهمیه برق می دانند. 
رحمانی، معاون صنعت سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمان در این باره گفت:شرایط 
تابستان،مصرف بالای برق و خارج شدن از پیک مصرف باعث کاهش تولید کارخانه های سیمان 
استان کرمان شده و همین موضوع منجر به کمبود سیمان در فروشگاه های عرضه شده است.  

رئیس آموزش و پرورش استثنایی کرمان:
۵۰ پایگاه غربالگری سلامت 

دانش آموزان در کرمان 
 راه اندازی شد
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رئیس سازمان نظام مهندسی کشاورزی 
و منابع طبیعی کرمان:

پرداخت تسهیلات 
به موسسان مراکز 

مهارت آموزی کشاورزی
رئیس سازمان نظام 
مهندسی کشاورزی 
و منابــع طبیعــی 

گفت:طبق آئیــن نامه های نظام مهندســی 
کشــاورزی کشــور، بهره بردارانی که مراکز 
مهارت آموزی کشاورزی ایجاد کنند، در اولویت 
پرداخت تسهیلات هستند. کمال الدینی،در 
جلسه توسعه مراکز مهارت آموزی که به میزبانی 
نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی استان 
کرمان برگزار شد، گفت:بحث افزایش ضریب 
نفوذ دانش در کشاورزی از اهداف اصلی ما است.

لباس فرم مدارس
تغییر نمی کند

مدیر آمــوزش و پرورش شهرســتان بم در 
جلسه کارگروه لباس فرم مدارس بر کیفیت 
بالا، قیمت مناسب و عدم تغییر رنگ لباس 

برای سال تحصیلی آینده تاکید کرد.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی
 استان کرمان:

تولید مرغ استان، پایین تر 
از حد مصرف

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان کرمان 
گفت:نیاز سالانه شمال کرمان به گوشت مرغ 65 تا70 
هزار تن است که با احتساب مصرف سالانه 25 کیلو 

برای هر نفر با کمبود مرغ مواجه هستیم.
محمد خیراندیش گفت:در استان کرمان حدود 600 
واحد مرغ گوشتی فعال با میزان جوجه ریزی ماهانه به 
طور متوسط 2و نیم میلیون قطعه و سالانه قریب به ۳0 

میلیون قطعه وجود دارد که منجر به تولید 
سالانه، 50 هزار تن گوشت مرغ می شود.
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ادامه مطلب را در
 صفحه  8   بخوانید 

ادامه مطلب را در
 صفحه 8 بخوانید 

معاون برنامه ریزی فرمانداری کرمان از اجرایی شدن طرح نظارت بر مراکز عرضه و توزیع میوه و معاون برنامه ریزی فرمانداری کرمان از اجرایی شدن طرح نظارت بر مراکز عرضه و توزیع میوه و 

 تره بار شهر کرمان به منظور کنترل قیمت ها و کم فروشی از امروز دوشنبه  تره بار شهر کرمان به منظور کنترل قیمت ها و کم فروشی از امروز دوشنبه 3۰3۰ خرداد خبر داد خرداد خبر داد

 بازار میوه کرمان زیر ذره بین  بازار میوه کرمان زیر ذره بین 

جلسـه شـورای توسـعه وبرنامه ریـزی اسـتان کرمـان 
صبـح روز گذشـته بـه ریاسـت محمد مهـدی فـداکار 

اسـتاندار کرمـان برگزار شـد. 

ز جـذب  رشـی ا یـن جلسـه دکتـر رودری گزا در ا
اسـناد خزانـه توسـط ادارات دولتـی و شـهرداری ها 

ئـه کـرد. تومــانارا  500 قیمــت  صفحــه            8            1401 مــاه  خــرداد   ۳0 دوشــنبه        1255 پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

مدیرکل امور عشایری جنوب استان کرمان: 
منابع آبی که عشایر در اختیار داشتند، به سمت خشک شدن رفته  و اگر امسال هم نزولات 

آسمانی را نداشته باشیم، دامداران ما با مشکلات زیادی مواجه خواهند شد
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رئیس سازمان نظام مهندسی 
کشاورزی و منابع طبیعی کرمان:

پرداخت تسهیلات به موسسان 
مراکز مهارت آموزی کشاورزی

رئیس سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی گفت:طبق 
آئین نامه های نظام مهندسی کشاورزی کشور، بهره بردارانی که مراکز 
مهارت آموزی کشاورزی ایجاد کنند، در اولویت پرداخت تسهیلات 
هستند. کمال الدینی،در جلسه توســعه مراکز مهارت آموزی که به 
میزبانی نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی استان کرمان برگزار 
شد، گفت:بحث افزایش ضریب نفوذ دانش در کشاورزی از اهداف اصلی 

ما است.
او گفت:اکنون حضور کارشناس در واحد های تولیدی به شکل سهم 
بری دانش از تولید است و حضور کارشناس، فشار اقتصادی به بهره بردار 
وارد نمی کند؛چرا که کارشناس با توجه به سهم بری خود در این روش 

فعالیت، دلسوزانه تر کار می کند.
 به گفته او دوره های عملی بیشتر برای مسئولان فنی حوزه دام و طیور 
استان  کرمان برگزار می شود و  به دنبال تقویت توانایی های کارشناسان 

عضو این سازمان و به تبع آن تاثیر بر تولید کشاورزی استان هستیم.
در ادامه معاون تولیدات دامی جهاد کشاورزی استان کرمان نیز گفت: به 
زودی به مسئول فنی واحد های دامی نیاز بیشتری خواهیم داشت؛ چرا 
که اغلب بهره برداران ضرورت حضور کارشناس در واحد های تولیدی 

خود را درک کرده اند.
محمدعلی اســماعیلی می گوید: امروز دیگر پــرورش دام، طیور و 
زنبورداری و دیگر رشته های دامی سنتی جواب نمی دهد و باید علمی 
و اقتصــادی کار را پیش برد. او گفت: به طور مثــال در بحث پرورش 
مرغ،بیماری یک ساعته هم می تواند فاجعه به بار آورد و به جمعیت 
بالایی از تولید، خسارت وارد کند، در نتیجه باید تمام تولید کشاورزی را 

به سمت حضور مهندسین کشاورزی برد تا جلوی خسارت را بگیریم.

حمایت از تولیدات داخلی 
با محور اقتصاد مقاومتی روشی

 برای مبارزه با تحریم ها
فرمانده قرارگاه منطقه ای ارتش در جنوب شرق گفت: حمایت از تولیدات 
داخلی با محوریت اقتصاد مقاومتی روشــی برای مقابله با تحریم های 
اقتصادی علیه کشور با کمترین وابستگی به خارج در خصوص نیازهای 
اساسی و راهبردی است. سرتیپ دوم امیر غلامعلیان در بازدید از مراسم 
اختتامیه نمایشــگاه تولیدات داخلی و صنایع دستی خانواده شهرک 
هوانیروز ارتش اظهار کرد:حمایت از تولیدات داخلی با محوریت اقتصاد 
مقاومتی روشی برای مقابله با تحریم های اقتصادی علیه کشور با کمترین 

وابستگی به خارج از کشور در خصوص نیازهای اساسی و راهبردی است.
او با اشاره به فرمایشات مقام معظم رهبری که اقتصاد مقاومتی را راهکار 
نجات اقتصاد کشور تبیین کرده اند، گفت: مهم ترین مولفه در سیاست های 
اقتصاد مقاومتی که از سوی رهبر معظم انقلاب ابلاغ شده، توجه به تولید 
داخلی و فرهنگ سازی برای مصرف کالای ایرانی است و حمایت از تولید 
ملی نیز جز با تقویت تولید داخلی و حمایت از تولیدکنندگان حاصل 
نمی شود،از این رو با حمایت از نمایشگاه های توانمندی داخلی ضمن به 
حرکت در آمدن چرخ تولید، اشتغال و رونق اقتصادی بیش از پیش در 
کشور ایجاد خواهد شد. فرمانده قرارگاه منطقه ای نزاجا با اشاره به اینکه 
تولیدکنندگان و صنعتگران امروز، سرداران جنگ اقتصادی هستند که 
وظیفه سنگینی بر دوش دارند، خاطرنشان کرد: در شرایط کنونی کشور، 
کار تولیدکنندگان به مثابه جهاد و ایثار برای حفظ اقتصاد و عزت کشور 
است. غلامعلیان ادامه داد: این نمایشگاه بزرگترین ظرفیت برای معرفی 
توانمندی های شهری و محلی استان ها بوده و تولید کالا داخلی، ترویج 
فرهنگ استفاده از کالای ایرانی و ایجاد کارآفرینی از محورهای برپایی 

این نمایشگاه است.
او ابراز کرد: خانواده کارکنان شهرک هوانیروز ارتش کرمان در طول سال 
آموزش های لازم را می بینند و کار ساخت و ساز صنایع دستی را به خوبی 
فراگیری و در پایان دوره آموزش مدرک معتبر به آنها اعطا می شــود و 
با برگزاری چنین نمایشــگاه هایی آثار تولیدی خود را ارائه و به فروش 

می رسانند.

عشایر جنوب اسـتان کرمان در سـال های گذشته 
بـا مشـکلات زیـادی مواجـه بودند، مشـکلاتی که 
عمدتـاً بـه دلیـل شـرایط اقتصـادی و همچنیـن 
حـوادث طبیعی پدیـد آمده انـد؛ مشـکلاتی چون 
خشکسالی ، کمبود آب شـرب و آب مورد نیاز برای 
دام ها، کمبـود علوفـه، بیماری های دامی، نبـود راه 
مناسـب برای کـوچ و هـزاران مشـکل دیگـری که 
سـال به سـال و منزل به منزل همراه عشـایر بوده و 

رمق کوچ نشـینان کرمانـی را گرفته اسـت.
فقیر شدن    پوشش گیاهی مشکل

 را جدی تر کرده است
عشـایر و دامـداران که پـرورش دام و کسـب درآمد 
آنها به مراتع وابسـتگی شـدیدی دارد. خشکسالی 
کم سـابقه در سـال های گذشـته، کاهـش نزولات 
آسمانی، فقیر شدن پوشش گیاهی مراتع و کمبود 
علوفه بـرای آنها مشکل سـاز شـده و صدایشـان به 
جایی هم نمی رسـد. یکی از عشـایر جنوب اسـتان 
کرمـان با اشـاره بـه حـذف ارز ترجیحـی و افزایش 
قیمـت نهاده هـای دامـی گفـت: مراتع ما پوشـش 
گیاهی زیـادی نداشـته و جوابگوی نیاز ما نیسـت؛ 
از طرف دیگـر علوفـه نداریم و بـا توجه بـه افزایش 
قیمـت سرسـام آور نهاده هـای دامـی، تـوان خرید 
و تأمیـن غـذای دام  هـای خـود را نداریم. او بـا بیان 
اینکه بـه دلیل نبـود تـوان در زمینه تامیـن علوفه، 
شـاید مجبور به فروش دام هـای خود شـویم، ادامه 
داد: اکثر قنوات، چشـمه ها و چاه های آب ما خشک 
یا کم آب شـده و در این شـرایط بیـش از هر چیز به 

حمایت هـای دولتی نیازمند هسـتیم.
دامدار کارت برای جبران

 تفاوت قیمت ارائه می شود 
ذبیح الله اعظمی نماینده مردم جیرفـت و عنبرآباد 
در مجلس شـورای اسـلامی با بیـان اینکه اسـتان 
کرمـان بعـد از اسـتان فـارس دومیـن و مهمترین 
استان عشایر خیز کشور اسـت،به مشکلات عشایر 
در ارتباط با تامین علوفـه و نهاده های دامی و هزینه 
بـالای آن اشـاره کرد  و گفت: حق با عشـایر اسـت و 

بارهـا هـم قبـل از حـذف از ارز ترجیحـی و 4200 
تومانی و هـم بعـد از آن در کمیسـیون کشـاورزی 

مجلـس در ایـن ارتباط بحث شـده اسـت.
عضو فراکسـیون عشـایر مجلس شـورای اسلامی 
با بیـان اینکه بـه گفته خـود وزیر جهاد کشـاورزی 
قیمـت جـو از کیلویـی 2500 تومـان بـه 11۳00 
تومـان رسـیده افـزود: ایـن چیزی اسـت کـه خود 
وزیـر اعـلام کـرده و احتمـالاً بـا احتسـاب کرایـه 
حمل به بـالای 12 هـزار تومان هم می رسـد. او می 
گویـد: در اسـتان کرمان به ویـژه در جنوب اسـتان 
تلاش هـای زیادی انجام شـد کـه نهاده هـای دامی 
همیشـه به موقع به دسـت عشـایر برسـد و ذخیره 
سازی انبارها و ذخایر اسـتراتژیک ما به موقع انجام 
شـود. اعظمی با بیان اینکه وزیر جهاد کشاورزی در 
ارتباط با این مشـکل دامـداران و گرانـی نهاده های 
دامی، صدور دامـدار کارت و عشـایر کارت را مطرح 
کـرده اسـت،افزود: باید دیـد تاکنون ایـن کارت ها 
و مبلغی که قـرار بود به عنـوان بلاعوض به عشـایر 
و دامـداران پرداخت شـود تا ایـن تفـاوت قیمت را 
جبران کند در چه مرحله ای قرار دارد. او با اشـاره به 
اینکه وزیر مطـرح کرده کـه ما تسـهیلاتی را بدون 
تشـریفات اداری، بدون بهـره و یا با حداقـل بهره در 
اختیار عشـایر و دامداران قرار می دهیـم، ادامه داد: 
بـرای دریافت این تسـهیلات هـم مطرح شـده که 
خود مجموعه دامداری و دامپروری عشـایر و دامدار 

به عنـوان وثیقه و ضمانـت بانکی پذیرفته شـود.
عشایر قدرت خرید علوفه ندارد

او بـا اشـاره به اینکـه نـه تنها مشـکلات دامـداران 
حـل نشـده کـه در کوتـاه مـدت اضافـه هم شـده 
اسـت، افـزود: ارز یارانـه ای کامـلًا حذف شـده و در 
حال حاضر نهـاده یارانه ای در کشـور وجـود ندارد؛ 
در اسـتان کرمـان هم اگـر نهـاده ای ته انبـار وجود 
داشـته و به عشـایر داده شـده، مدیریت مسـئولان 

خـود اسـتان بوده اسـت.
نماینـده مـردم جیرفـت و عنبرآبـاد در مجلـس 
شـورای اسـلامی بیان کرد: قیمـت کاه بـه ازای هر 
تن از 5 میلیون تومان هـم عبور کرده و دامـداران و 
عشـایر در این شـرایط قدرت خرید علوفه و ذرت را 

هـم ندارند.

او با اشـاره به اینکـه جنوب اسـتان کرمـان یکی از 
قطب های کشـاورزی کشـور بوده و ذرت علوفه ای 
و یونجـه در ایـن منطقـه کشـت و تولید می شـود، 
گفت:همین محصـولات هم با توجـه به قیمتی که 
از کشـاورزان خریـداری می شـود با قیمـت خیلی 

بالاتـری به دسـت دامداران و عشـایر می رسـد.
اعظمی با بیان اینکه از مسئولان استان درخواست 
داریم که ایـن تولیـدات ابتدا به دسـت دامـداران و 
عشـایر خود اسـتان کرمان رسـیده و بعد بـه دیگر 
اسـتان ها فرسـتاده شـود، گفت: واقعیت این است 
که با توجـه بـه خشکسـالی های چند سـال اخیر، 
منابع طبیعی ما کشـش چرای دام را نداشته و اداره 
کل امور عشایری در این شـرایط باید کاه و علوفه در 
اختیار عشـایر قـرار دهد. عضو فراکسـیون عشـایر 
مجلس شـورای اسـلامی با بیـان اینکه مشـکلات 
عشایر تنها مربوط به عشـایر اسـتان کرمان نبوده، 
عشایر کل کشور را شامل می شـود و معمولا صدای 
آنها بـه جایی نمی رسـد گفـت: واقعیت این اسـت 
که اگـر بـه دامـداران کمک نشـود و مجبور شـوند 
دام های مولد خود را بفروشـند تا پایان سال و حتی 
سـال آینده برای تامین گوشـت و محصولات لبنی 

با مشـکل مواجه خواهیم شـد.
مراتع فقیر شدند و جوابگوی

 تغذیه دام نیستند
مدیـرکل امـور عشـایری جنوب اسـتان کرمـان با 
اشـاره به اینکه اتفاقات و فرصت هـای قانونی خوبی 
در مجلس در حوزه عشـایری رخ داده که امیدواریم 
راهگشـای مشـکلات این قشـر بوده و زمینه بهبود 
زندگـی عشـایر را فراهم کند، اظهـار داشـت: در دو 
سـال اخیر با خشکسـالی های بی سـابقه ای مواجه 
شـدیم که باعث شـد، فقر مراتع را داشـته باشیم و 
رویش هـا در مراتع ما بسـیار ضعیف باشـد تا جایی 

که پاسـخگوی نیاز عشـایر نیست.
اسـلام شـاهرخی با بیان اینکه از طرف دیگر، منابع 
تامین آب ما هم با مشـکل مواجه شـده است گفت: 
در اکثـر جاهـا ایـن منابـع از جمله چشمه سـارها، 
رودخانه هـا و حتی چاه هایـی که عشـایر در اختیار 
داشـتند، بـه سـمت خشـک شـدن رفته انـد و اگر 
امسال هم نزولات آسمانی را نداشته باشیم، جامعه 

عشـایری و دامداران ما با مشـکلات زیـادی مواجه 
خواهند شد.  مدیرکل امور عشـایری جنوب استان 
کرمان با اشـاره به اینکه سـال قبل و ابتدای امسال 
در بحث علوفه و جو به نسـبت سـایر مناطق کشور 
به عشایر جنوب اسـتان کرمان تخصیص داده شد، 
افـزود: بـا توجـه بـه اینکـه ارز یارانـه ای نهاده های 
دامی برداشـته شـده، امیدار هستیم که تسهیلاتی 

در اختیـار دامداران قـرار گیرد.
برای صدور دامدار کارت محدودیت نداریم

او با بیـان اینکـه در ارتبـاط با صـدور دامـدار کارت 
برای عشایر و دامداران مشـکلی وجود ندارد، گفت: 
عشـایری که متقاضی دامدارکارت باشند، از طریق 
مدیریت جهاد کشـاورزی بـه بانک معرفی شـده و 

می تواننـد دامـدارکارت خـود را دریافت کنند.
شـاهرخی بـا اشـاره بـه مشـکلی کـه در ارتبـاط با 
دامـدار کارت وجـود دارد، بیـان کرد: حـوزه خرید 
عشـایر بـا دامـدارکارت محـدود بـه شـرکت های 
دامداران و عشایری اسـت و با توجه به آزاد شدن ارز 
نهاده های دامی و حذف ارز ترجیحی ممکن اسـت 
که عشـایر و یا دامـدار ما بخواهـد نهاده هـای مورد 
نیاز خود مانند یونجـه و کاه را از منابع دیگری و یا به 
صورت مستقیم از طریق خود کشـاورز تامین کند، 
که امـکان خرید آن بـا دامـدارکارت وجود نـدارد و 
فقـط روی سـامانه های خریـدی که تعریف شـده 

می توانـد ایـن نهاده هـا را خریـداری کند.
او با بیـان اینکـه از طریـق سـازمان امور عشـایری 
پیگیر هسـتیم تا منابعی به اسـتان ها ابلاغ شـود و 
بتوانیم با اعطای تسـهیلات کـم بهـره و دراز مدت، 
از عشـایر اسـتان در این شرایط سـخت پشتیبانی 
کنیم دچـار بحـران نشـوند، گفت: این تسـهیلات 
باید به شـکلی باشـند که تضامیـن آنها بـه صورت 
زنجیـره ای بـوده و عشـایر بتواننـد ایـن تضامین را 

تامیـن کنند.
مدیـرکل امـور عشـایری جنوب اسـتان کرمـان با 
اشـاره به اینکه تضامین بانکی بسـیار سـختگیرانه 
است و عموماً عشـایری که برای دریافت تسهیلات 
بـه بانک معرفـی می کنیـم امـکان تامیـن وثیقه و 
تضامیـن را نداشـته و نمی توانند از این تسـهیلات 

اسـتفاده کنند.

مدیر دفتر لــوازم و اندازه گیــری توزیع برق 
شــمال کرمان در خصوص دســتگاه های رمز 
ارز و میزان برق مصرفی که استفاده می کنند، 
گفت: بیشترین میزانی که از سوی یک مصرف 
کننده به شــبکه بار مصرفی بــرق تحمیل می 
شود وجود ماینر ها و استخراج از آنها به صورت 

غیر مجاز و بعضا با برق مصرفی خانوار است.
محمد حســین اثنی عشــری افــزود: تعداد 
مراکزی که در ســال 99  به صورت غیر مجاز 
اقدام به اســتخراج رمز ارزها مــی کردند ۳7 
مرکز بود که تعداد ماینرهای کشف شده از این 
مراکز 1۳11 دستگاه بوده اســت که بالغ بر 5 
میلیون کیلووات ساعت انرژی پرت شده را به 

بار مصرفی تحمیل کردند.
مدیر دفتر نظــارت و کنترل لوازم اندازه گیری 
توزیع برق شــمال کرمان به مکشوفات جدید 
در۳ ماهه سال جاری اشاره کرد و گفت: درسه 
ماهه فصل بهار تعداد 100 دســتگاه غیر مجاز 
رمز ارز کشف شده اســت که 9 هزار کیلو وات 

ساعت تا کنون پرتی برق را ایجاد کرده اند.
او افزود: مجموعا در 28 ماهه گذشــته تعداد 
160 مرکز اســتخراج رمز ارز کشف شده است 
که 2 هزار و 64۳ دســتگاه غیر مجاز رمز ارز از 

این واحد ها ضبط شــده اســت و 10 میلیون 
کیلو وات ساعت انرژی غیر مجاز مورد مصرف 

قرارگرفته است.
محمد حسین اثنی عشــری تاکید کرد: از 28 
ماه گذشته  تا کنون 10 میلیارد و 500 میلیون 
تومان میزان  خسارتی است که مراکز غیر مجاز 

رمز ارز بر اقتصاد استان وارد کرده اند.
او ادامــه داد: دســتگاه های ماینــر را نیروی 
انتظامی کشــف و ضبط می کند اما محاســبه 
قبوض برق اگر اشتراک مجاز برق داشته باشند 
خسارت زده شــده را در قبوض ارسالی به فرد 
متخلف اعمال می کنیــم  و معرفی به دادگاه 

خواهند شد.
اثنی عشــری عنوان کرد: مزارع استخراج که 
به صورت قانونی از برق صنعتی اســتفاده می 
کنند هزینه برق خود را با قیمت رمز ارز ها می 
پردازند و شرکت توزیع برق نیز با همین گزینه 
برق این واحــد ها که هر کیلو وات ســاعت به 
مبلغ 1600 تومان را است را محاسبه می کند.

استخراج رمزارز  از ۱۵ خرداد تا ۱۵ 
شهریور غیرمجاز است

او با بیان اینکه حتــی مراکز مجاز رمز ارزها در 

فصل های پرباری برق یعنی از 15 خرداد تا 15 
شهریور اســتخراج آنها غیر مجاز است، ادامه 
داد: این مراکز مجاز درست در اوج پر باری باید 
قطع باشند و عملا راکد و در سایر طول سال هم 
مانند پیک مصرف شب نیز استفاده این مراکز 
از برق به صورت دو برابر نرخ اصلی محاسبه می 
شود و در ســاعت های کم مصرف یک چهارم 
قیمت اصلی برای آنها محاســبه می شــود که 
معمولا این واحد ها از ســاعت 12 شب تا 10 
صبح کار تولید را به علت مشــوق ها و کاهش 

هزینه ها انجام می دهند.
مدیر دفتر نظــارت و کنترل لوازم اندازه گیری 
توزیع برق شــمال کرمان به چالش های رمز 
ارزها در خانه ها اشــاره کرد و گفت: متاسفانه 
افرادی  هم هستند که برای کاهش هزینه ها و 
سود بیشتر اقدام به استفاده از این دستگاه ها 
به صورت خانگی می کنند که عملا غیر قانونی 
اســت و ضمن آلودگی صوتی باعث اختلال در 

شبکه برق مصرفی خانوار خواهد شد.
۱2 مرکز مجاز  استخراج رمز ارز  در 

کرمان فعال هستند.  
او ادامه داد: تا کنون 12 مرکز اســتخراج رمز 

ارز پروانه بهره برداری را اخذ کرده اند و تعداد 
8 مرکز فعال هســتند که عمدتا در شــهرک 
صنعتی شــماره یک جاده جوپاری و  شــماره 
2 جاده باغین و منطقه ویژه و شهرک صنعتی 
رفســنجان مراکز مجاز اســتخراج را به خود 
اختصاص داده اند. محمد حسین اثنی عشری 
تاکید کرد: بــرای مراکز اســتخراج رمز ارز از 
لحاظ ریالی به صرفه نیست در زمان بحران و یا 
پیک اقدام به تولید کنند زیرا متضرر می شوند 
به همین علت خــود تولید کننده هم علاقه ای 
به این نــوع فعالیت ندارد و عمــلا در زمان پر 

باری تولید را متوقف می کنند.
او خاطر نشان کرد: شــرکت توزیع برای کشف 
ماینرهای غیر مجازی که در منازل وجود دارند 
نیز مشــوق هایی را قرار داده اســت بنابراین 
چنانچه گزارش یک شــهروند منجر به کشف 
شود تا میلیون تومان یعنی یک و نیم درصد از 
مبلغ انرژی که فرد متخلف مصرف کرده است 
به گزارش دهنده آن به عنوان پاداش پرداخت 
خواهد شــد بنابراین شــهروندان با مراجعه به 
سایت  tavanir.org.ir  به صورت محرمانه 
می توانند خانه های غیر مجازی استخراج رمز 

ارز را به شرکت توزیع برق اطلاع دهند.

گرسنگی دام ها عشایر پس از گرانی نهاده های
مدیرکل امور عشایری جنوب استان کرمان: منابع آبی که عشایر در اختیار داشتند، به سمت خشک شدن 

رفته اند و اگر امسال هم نزولات آسمانی را نداشته باشیم، دامداران ما با مشکلات زیادی مواجه خواهند شد. 

مدیر دفتر نظارت و کنترل لوازم اندازه گیری توزیع برق شمال کرمان:

وارد شدن بیش از ۱۰ میلیارد تومان خسارت بر اقتصاد استان

گزارش
تسنیم

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان: 
در جذب اسناد خزانه 34 شهرداری 

استان کرمان عملکرد نداشتند
جلسه شورای توسعه وبرنامه ریزی استان کرمان صبح امروز گذشته  به 
ریاست محمد مهدی فداکار استاندار کرمان و با حضور سید مصطفی 
آیت الهی موسوی معاون امور عمرانی استاندار، حسین مهرابی سرپرست 
معاونت امور اقتصادی استانداری و تعدادی از مسئولان استان کرمان در 

سالن شهید مرتضوی زاده استانداری برگزار شد.
جعفر رودری رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان در 
این جلسه با بیان اینکه هزار و 54 میلیارد تومان سهمیه اسناد خزانه 
استان کرمان است اظهار داشت: تاکنون 47۳ میلیارد تومان از این مبلغ 

جذب شده است.
او با بیان اینکه تاکنون 55 درصد اسناد خزانه استانی جذب نشده است، 
ادامه داد: نسبت به جلسه قبل هم آن چنان رشدی نداشته ایم و فقط 5 

درصد بیشتر جذب اسناد خزانه انجام شده است.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان با اشاره به مهلت 
باقیمانده برای جذب اسناد خزانه گفت: تقریبا 20 روز زمان داریم تا 

مابقی سهمیه اسناد استان جذب شود.
اوبا بیان اینکه 20 دستگاه استان کرمان 100 درصد سهمیه اسناد خزانه 
خود را جذب کردند، افزود: ۳4 شهرداری کرمان هم متاسفانه هیچ جذبی 

نداشته اند که جای تامل است.
محمدمهدی فداکار استاندار کرمان در این جلســه عنوان کرد: آب 
منطقه ای برای خط انتقال آب شرب از خلیج فارس که از رفسنجان به 
کرمان می آید می توانند از این ظرفیت اسناد خزانه استفاده کنند و حتماً 

باید پیگیری شود.
او با اشاره به اینکه جذب اسناد خزانه ســخت است اما یک ظرفیت 
بودجه ای است و مدیران باید برای جذب آن تلاش کنند، افزود: یک 

ریال اعتبار هم برای استان کرمان اهمیت دارد و حتماً باید جذب شود.
استاندار کرمان با اشاره به اینکه دستگاه هایی که کوتاهی کنند حتماً در 
ارزیابی دستگاه ها لحاظ می شود و به مدیران بالادستی در وزارتخانه نیز 
گزارش مکتوب ارسال می شود، گفت: عدم جذب اسناد خزانه یک ضعف 

جدی برای مدیر دستگاه است.
صادق سلطانی نژاد مدیرکل اموراقتصادی و دارایی استان کرمان در 
این جلسه با بیان اینکه تقریبا 20 دستگاه استان اگر مهلت جذب اسناد 
تمدید نشود با مشکل روبه رو هستند، اظهار داشت: پایان تیرماه مهلت 

جذب اسناد خزانه استان است.
او بیان اینکه مقدار جذب اسناد خزانه توسط هر دستگاه مشخص است، 
افزود: عمده دســتگاه هایی که موفق به جذب اسناد خزانه نشدند از 

دانشگاه ها، مراکز علمی و شهرداری ها هستند

فرمانده پلیس راه قلعه گنج- بشاگرد گفت: 
اعتبار احداث ساختمان پلیس راه این شهرستان 
تخصیص پیدا کرده است و تنها مساله تعیین و 

واگذاری زمین به منظور احداث ساختمان است.
سروان مرتضی امیری دوماری افزود: در صورتی که مالکان بومی 
و سایر ادارات قولنامه و سند واگذاری زمین را به ما بدهند عملیات 

احداث ساختمان اجرا خواهد شد.
او تاکید کرد: بسیاری از اهالی برای واگذاری زمین پیشقدم شده اند 
اما هنوز سند واگذاری دریافت نکرده ایم و اگر نتوانیم سند زمین 
و محل احداث را طی مدت معین تحویل بگیریم و تعیین کنیم 

اعتبارات موجود از دست خواهد رفت.
فرمانده پلیس راه قلعه گنج اظهار داشت:: طول کل راه های اصلی 
و فرعی روستایی زیرحوزه و کنترل پلیس راه قلعه گنج یکهزار و 

200 کیلومتر است.
این در حالی است که فرماندار قلعه گنج نیز تاکید کرد: پنج میلیارد 
تومان اعتبار برای ساخت ساختمان پلیس راه قلعه گنج – بشاگرد 

اختصاص یافته است و در انتظار تعیین و تحویل مکان هستیم.
محمد فلاح کهن با بیان اینکه 2 نقطه برای احداث ساختمان پلیس 
راه قلعه گنج در نظر گرفته شده است افزود: نقطه اول در مسیر قلعه 
گنج به کهنوج قرار دارد که در دهستان سرخ قلعه قطعه زمینی 

پیش بینی شده است.
او بیان کرد: نقطه دوم در مسیر قلعه گنج – چاه دادخدا و رمشک یا 
مسیر قلعه گنج- بشاگرد و در روستا چاه لک و نزدیک به سه راهی 
چاه لک واقع شده که یکی از مالکان بومی و اهالی روستا برای 

اهدای زمین اعلام آمادگی کرده است.
فرماندار قلعه گنج تصریح کرد: با توجه به اینکه در این مسیر پلیس 
راه وجود ندارد و تردد خودروهای عبوری از مسیر سیستان و 
بلوچستان، بشاگرد و رمشک به طرف قلعه گنج و بندرعباس 
نیز وجود دارد، احتمال اینکه ساختمان پلیس راه قلعه گنج در 

روستای چاه لک احداث و استقرار پیدا کند بیشتر است.
او با بیان اینکه کارشناسی های فنی از طریق پلیس و اداره راهداری 
نیز در حال انجام است اظهارداشت: در نظر داریم کلنگ احداث 
ساختمان پلیس راه قلعه گنج را طی ماه های آینده به زمین بزنیم 

و عملیات احداث ساختمان پلیس راه را شروع کنیم.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان کرمان گفت:نیاز سالانه 
شمال کرمان به گوشت مرغ 65 تا70 هزار تن است که با احتساب 

مصرف سالانه 25 کیلو برای هر نفر با کمبود مرغ مواجه هستیم.
محمد خیراندیش گفت:در استان کرمان حدود 600 واحد مرغ 
گوشتی فعال با میزان جوجه ریزی ماهانه به طور متوسط 2و نیم 
میلیون قطعه و سالانه قریب به ۳0 میلیون قطعه وجود دارد که 

منجر به تولید سالانه، 50 هزار تن گوشت مرغ می شود.
به گفته او نیاز سالیانه شمال استان کرمان 65 تا70 هزار تن گوشت 
مرغ است که با سرانه مصرف 25 کیلوگرم برای هر نفر در سال در 
تولید مرغ استان کرمان دچار کمبود هستیم؛ بنابراین در حال 
توسعه زیرساخت های لازم؛ یعنی احداث مرغداری ها و افزایش 

ظرفیت هستیم تا در تولید مرغ به خودکفایی برسیم.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان کرمان می گوید: اخیرا 
تولید تخم مرغ استان کرمان افزایش چشمگیری داشته است و 
قریب به 27 هزار تن تولید صورت گرفته است که با سرانه مصرف 
10 کیلوگرم در سال برای هر نفر با جمعیت استان در حوزه شمال 

همخوانی دارد و کمبود خاصی مشاهده نمی شود.
به گفته او میزان نیاز سالانه بخش طیور به نهاده ها، شامل: ذرت 
144 هزار تن، سویا 70 هزار تن، جو و سبوس هر کدام 2 هزار 

تن است.
او می گوید:جمعیت دام استان در حدود ۳ میلیون راس دام سبک 
و 1۳2 هزار راس دام سنگین است و از جمعیت دام سنگین حدود 

۳2 هزار راس صنعتی و بقیه آن ها دو رگ و بومی هستند.
به گفته رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان کرمان در شمال 
استان کرمان 10 هزار نفر شتر وجود دارد که تولید گوشت از آن ها 
تقریبا 28هزار و ۳60 تن، تولید شیر از آن ها 255 هزار تن شیر و 

تولید کرک از آن ها حدود هزار تن است.
او گفت: میزان نهاده مورد نیاز بخش دام سالانه 60 هزار تن ذرت، 

۳0 هزار تن سویا و 144 هزار تن جو است.
خیراندیش می گوید: در استان کرمان 54 کشتارگاه دام، 14 
کشتارگاه طیور و 28 واحد تولید خوراک فعالیت دارند و همچنین 

یک واحد مرغ اجداد و ۳ واحد مرغ گوشتی وجود دارد.
او می گوید: سالیانه از 65 هزار کلنی زنبور عسل، بیش از 500 تن 

عسل برداشت می شود.

مدیرکل کمیته امداد استان کرمان از تولید 
1۳00 تخته فرش دســت باف به متراژ 12 
هزار مترمربع توسط بافندگان تحت حمایت 
کمیته امداد اســتان کرمان در ســه ماهه 

نخست سال 1401 خبر داد.
یحیی صادقی با اشــاره بــه اینکه در چند 
سال گذشته رویکرد جهشی و چشم گیری 
درزمینهٔ تولید فرش دســت باف در استان 
داشــته ایم گفت:ارزش فرش های تولیدی 

مددجویان تحت حمایت کمیته امداد استان کرمان طی این مدت بیش از 7۳ میلیارد تومان 
است. او افزود: هم اکنون حدود هشت هزار بافنده تحت حمایت کمیته امداد استان کرمان 

قرار دارند که تعدادی از این قالی بافان بیمه هستند.
صادقی تعداد دارهای فعال قالی مددجویان را حدود شش هزار دار اعلام و بیان کرد: به منظور 
حمایت از قالی بافان تحت حمایت، فرش های تولیدی آن ها با برند احســان بدون واسطه 
توسط این نهاد به فروش می رسد. او افزود:این نهاد با شناسایی طرح های روز و مورد نیاز بازار، 
تأمین مواد اولیهٔ مرغوب و مناسب، نظارت بر اجرای طرح های قالی بافی مددجویان و فروش 
فرش های تولیدی آن ها در خارج از استان با قیمت بالاتر،تلاش کرده بیشترین سود را نصیب 
مددجویان بافندهٔ تحت حمایت کند. مدیرکل کمیته امداد استان کرمان با اشاره به این که 
استعداد سنجی قالی بافان و مشاورهٔ شغلی آن ها به صورت چهره به چهره از رویکردهای اساسی 
این نهاد در ایجاد طرح های قالی بافی است،گفت:پس از طی این مراحل متقاضیان بافت فرش 
جهت انتخاب نوع فرش و تکمیل پرونده به واحدهای مربوطه معرفی می شوند تا با تهیهٔ  

امکانات نقشه و مواد اولیهٔ موردنیاز توسط کمیته امداد، طرح راه اندازی شود.

مدیر آموزش و پرورش شهرســتان 
بم در جلســه کارگــروه لباس فرم 
مدارس بــر کیفیــت بــالا، قیمت 
مناســب و عدم تغییــر رنگ لباس 
برای ســال تحصیلی آینــده تاکید 

کرد.
حسین الله آبادی نسب با بیان اینکه 
تلاش آموزش و پــرورش در زمینه 
تهیه لبــاس فرم دانــش آموزان بر 

این اســت که به رضایت مندی مردم منجر شــود،افزود: قیمت لباس فرم 
را ســازمان صنعت، معدن و تجارت باید تعیین کنــد و ضرورت دارد که 

حداقل قیمت تعیین شود.
او ابراز داشــت: چنانچه دانش آموزی تمایل داشــته باشــد لباس سال 

گذشته اش را استفاده کند، هیچ محدودیتی وجود ندارد.
او گفت:مدیران مدارس در این رابطه طبق فرم های ارســالی نســبت به 
عقد قرارداد با ســازمان دانش آموزی و کارگاههای تولید پوشاک و البسه 
اقدام می کنند و فرم لباس مدارس توسط کارگاههای تولید البسه داخل 
شهرســتان با کیفیت بالا و قیمت مناســب در اختیار دانش آموزان قرار 

می گیرد.
الله آبادی نســب در پایان تاکید کرد:تک فروشــی نیز باید در دستور کار 
تولیدی ها قرار گیرد که چنانچه خانواده هایی نیاز به مقنعه یا فقط لباس 

و مانتو تک دارند با مشکل مواجه نشوند.

معاون برنامه ریزی فرمانــداری کرمان از 
اجرایی شدن طرح نظارت بر مراکز عرضه 
و توزیع میوه و تره بار شهر کرمان به منظور 
کنترل قیمت ها و کم فروشی طی دوشنبه 

۳0 خرداد خبر داد.
سیدحامد میرحســینی در نشست ستاد 
تنظیم بازار شهرســتان کرمان با اشاره به 
موفقیت اجرای طرح بازدید از نانوایی های 
شهرســتان کرمان تصریح کرد: در پایان 

اجرای این طرح بر اســاس برآورد تیم کارشناسی، نزدیک به 70 درصد تخلفات صنفی 
کاهش پیدا کرد.

معاون برنامه ریزی فرمانداری کرمان با اشاره به درخواست اجرای این طرح برای بازار میوه 
و تره بار تاکید کرد: این طرح باید در 2 بخش یکی بازدید و نظارت بر میدان میوه فروشان 
و بازدید از میوه فروشان که خود شامل سه بخش بازار شهرداری، میوه فروشان قدمگاه و 

همچنین میوه فروشان سطح شهر است، انجام شود.
او ادامه داد: بحث وجود اتباع غیرمجاز، نداشتن ترازوهای دیجیتال و ارائه نکردن فاکتور 
فروش، از مهمترین مشکلات میدان میوه و تره بار شهر کرمان است که طبق اعلام اتحادیه و 
با همکاری شرکت های دانش بنیان بزودی مشکل ترازوهای دیجیتال و ارائه فاکتور فروش 

حل خواهد شد اما در خصوص سایر مسائل بایستی با نظارت جدی آنها را نیز مرتفع کنیم.
میرحسینی بیان کرد: اگرچه بحث نظارت بر بازار، متولیان خود را دارد و کار انجام می شود اما 
با شرایط فعلی اقتصادی حاکم بر جامعه یکی از وظایف اصلی ما در ستاد تنظیم بازار، نظارت 

بر بازار با حضور متولیان کار در مقابله با گران فروشی، احتکار و غیره است.

طی سه ماهه نخست سال ۱۴۰۱ محقق شد؛

تولید ۱3۰۰ تخته فرش توسط 
مددجویان کرمانی

 بازار میوه کرمان زیر ذره بین لباس فرم مدارس تغییر نمی کند

ساختمان پلیس راه قلعه گنج 
پول دارد، زمین ندارد

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان کرمان:

تولید مرغ استان، پایین تر
 از حد مصرف

خبر

خبر

کاغذ استان
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خبرخبر

صادرات ایــران به ترکیــه در چهار ماهه 
نخست ســال جاری میلادی با رشد 60 
درصدی به یک میلیــارد و 2۳1 میلیون 

دلار رسید.
به گزارش خبرگزاری تســنیم، آمارهای 
منتشر شده توسط اداره آمار ترکیه نشان 
می دهد مبادلات تجاری ایران با این کشور 
در چهار ماهه نخست سال جاری میلادی 

رشد ۳8 درصدی داشته است.
مبادلات تجاری ایــران و ترکیه در چهار 
ماهه نخســت ســال جــاری میلادی 2 
میلیارد و 175 میلیون دلار اعلام شــده 
اســت. این رقم در مدت مشابه سال قبل 
یک میلیارد و 574 میلیون دلار بوده است. 
بر اســاس این گزارش، صادرات ترکیه به 
ایران در ماه های ژانویه تا آوریل 2022 با 
رشــد 18 درصدی نسبت به مدت مشابه 
سال قبل مواجه شــده و به 944 میلیون 
دلار رسیده است. ترکیه در ماه های ژانویه 
تا آوریل سال قبل 799 میلیون دلار کالا 

به ایران صادر کرده بود.
 واردات ترکیــه از ایــران در چهار ماهه 
نخســت امســال رشــد قابل توجه 60 
درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل 
داشــته اســت. ترکیه در ماه های ژانویه 
تا آوریل ســال قبــل 775 میلیون دلار 
کالا از ایران وارد کرده بود که این رقم در 
مدت مشابه امسال به یک میلیارد و 2۳1 

میلیون دلار افزایش یافته است.
 ایــران نوزدهمیــن مقصــد صادراتی و 
همچنین نوزدهمین منبع واردات ترکیه 
در 4 ماهه نخســت 2021 شناخته شده 

است.
 در 12 ماهه سال میلادی گذشته تجارت 
ایران و ترکیه با رشد 5۳ درصدی نسبت به 
سال قبل از آن مواجه شده و به 5 میلیارد 

و 594 میلیون دلار رسیده بود.

حبس 8۰۰ هزار میلیارد 
تومان نقدینگی 

سهامداران بورس
 در سیستم بانکی

یک کارشناس بازار سرمایه گفت: 800 
هزار میلیارد تومان از منابع شرکت های 
بورســی در بانک ها خاک می خورد که 
این منابع مربوط به ســهامداران است 
که در قالب ســود تقســیم نشده است 
و شــرکت ها نیز برای آن برنامه و طرح 

توسعه ای ندارند.
عباســعلی حقانی نســب در گفتگو با 
خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تســنیم 
با اشــاره به افزایش نرخ سود بازار بین 
بانکی و رســیدن آن به رقــم 20.68 
درصد گفــت: نرخ بهره بیــن بانکی در 
دنیا یــا به صورت دســتوری افزایش و 
کاهش پیدا می کند و یا بسته به شرایط 

اقتصادی کشورها متغیر است.
این کارشــناس بازار ســرمایه افزود: 
این در حالی اســت که در کشور ما این 
سیاست بدون توجه به ســایر مولفه ها 
اتفاق می افتــد و به تبع ایــن تصمیم، 
بازار ســرمایه نیز تاثیــر می   پذیرد. به 
عنوان مثال حدود سه هزار هزار میلیارد 
تومان از منابع کشور در سیستم بانکی 
حبس است و با افزایش نرخ بهره بانکی 

به دنبال تامین منابع هستیم.
وی همچنین با اشاره به این که نزدیک 
به 800 هــزار میلیارد تومــان از منابع 
شرکت های بورسی که به دلیل شرایط 
مالیاتی تقسیم ســود نکرده اند و طرح 
توســعه هم ندارنــد، در بانک ها خاک 
می خــورد گفت: این منابــع مربوط به 
ســهامداران اســت که در قالب ســود 
تقسیم نشده است و شرکت ها نیز برای 
آن برنامــه و طرح توســعه ای ندارند و 
عملا این حجم از منابع سهامداران در 
سیســتم بانکی در قالب سپرده حبس 

شده است.
این کارشناس بازار ســرمایه ادامه داد: 
اگر شــرکتها این نقدینگی حبس شده 
در بانک ها را ســرمایه گذاری کرده و یا 
به ســهم یا اوراق تبدیل کنند، نه تنها 
هیچ ریالــی از بانکها خارج نمی شــود 
بلکه بانکها بجــای رقابت با هم، رفاقت 
می کنند و عملا نه تنها نرخ بین بانکی 

بالا نمی رود بلکه کاهش هم می یابد.

 وزیر بهداشت با بیان اینکه سیاست دولت 
این است که ارز ترجیحی همچنان برای 
دارو اعمال شود، گفت: اگر قرار باشد ارز 
ترجیحی دارو حذف شود باید مابه تفاوت 

در اختیار بیمه  ها قرار بگیرد.
للهی  عین  ا بهرام  انتخاب،  گزارش  به 
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
امروز با حضور در برنامه صبح بخیر ایران 
درباره قیمت دارو، توضیح داد: درباره دارو 
معتقدم باید به سمتی حرکت کنیم که 
پرداخت اغلب هزینه دارو توسط مردم 
صورت نگیرد و با همین نگاه بحث بیمه ها 

را دنبال می کنیم.
وی با بیان این که در هیچ جای دنیا این 
طور نیست که مردم به داروخانه ها بروند 
و دارو تهیه کنند؛ افزود: تجویز دارو باید 
توسط پزشک صورت بگیرد و سیستمی 
باشدکه عمده هزینه دارو را بپردازد و این 

سیستم همان بیمه ها هستند.
وزیر بهداشت با تاکید بر اینکه دنبال 
این هستیم که بیمه ها را تقویت کنیم، 
گفت: اکنون سه دهک پایین جامعه یعنی 
حدود 5 میلیون و 600 هزار نفر را بیمه  
کرده ایم و با بودجه 6 هزار میلیارد تومانی 
که مجلس در اختیار وزارت بهداشت قرار 
داده، این سه دهک نیازی به پرداخت 
حق بیمه ندارند و با درج کد ملی خود 
می توانند از خدمات بیمه سلامت استفاده 

کنند.
للهی با بیان اینکه به دنبال این  عین ا
هستیم که تسهیلاتی در نظر بگیریم تا 

همه افراد بیمه شوند، گفت: همچنین 
تصمیم داریم تعداد داروهای تحت پوشش 
بیمه را نیز افزایش دهیم اما مکمل ها، 
خارجی  برند های  و  کننده ها  تقویت 
نمی توانند تحت پوشش بیمه قرار بگیرند.

وی توضیح داد: در مورد داروهای خارجی 
تا وقتی که تولید با کیفیت داخلی مورد 
تایید وزارت بهداشت وجود دارد، طبیعی 
است که برندهای خارجی مورد پوشش 
قرار نمی گیرند؛ مگر برندهای داروهایی که 
تولید داخل نداشته باشند. با این تمهیدات 

ما پرداختی بیماران را کاهش می دهیم.
وزیر بهداشت با بیان اینکه سیاست دولت 
این است که ارز ترجیحی همچنان برای 
دارو اعمال شود، گفت: اگر قرار باشد ارز 
ترجیحی دارو حذف شود باید مابه تفاوت 

در اختیار بیمه  ها قرار بگیرد.
للهی با بیان اینکه امروز صنایع  عین ا
داروی ما علی رغم تحریم ها موفق شده تا 

97 درصد از داروها را پوشش بدهد، افزود: 
در بازدیدی که از سوریه و صنایع دارویی 
این کشور داشتم متوجه شدم که فقط 15 
درصد از داروها توسط صنایع دارویی این 
کشور تهیه می شود و یا در عراق نیز عمدتا 

داروها وارداتی است.
وی افزود: ما باید بتوانیم صنایع دارویی 
خود را آنقدر تقویت کنیم که خودکفایی 
در شرایط تحریم های ظالمانه دشمنان 

ادامه یابد.
وزیر بهداشت در پاسخ به این پرسش که 
کمبود داروهای مربوط به بیماری های 
خاص چگونه تامین می شود، اظهار داشت: 
خوشبختانه امسال مجلس اعتبار جدایی 
نزدیک به 5 هزار میلیارد تومان برای 
تامین دارو بیماری های خاص در نظر 
گرفته و ما به دنبال این هستیم که داروی 
بیماری های خاص را با احترام درب منزل 

این بیماران تحویل بدهیم .

رئیس سازمان حسابرسی گفت: در دو سال 
گذشته هیئت مدیره 90 شرکت به مراجع 

قضایی معرفی شدند.
به گزارش خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسنیم، 
موسی بزرگ اصل در نشست خبری که یکشنبه 
در این سازمان برگزار شد، با اشاره به حوزه 
نظارتی عملکرد این سازمان گفت: سازمان 
حسابرسی دیده بان مردم در شرکت های دولتی 
است تا هدف مطلوب استفاده بهینه از منابع 

اقتصادی دولت محقق شود.
رئیس سازمان حسابرسی گفت: افزایش سرمایه 
ارایه گزارش مطالبات و بدهی  شرکت ها، 
شرکتها، بررسی اجمالی گزارش های عمرانی و 
6 ماهه و در نهایت تدوین  نامه مدیریت مرتبط با 

شرکت ها از جمله وظایف سازمان است.
بزرگ اصل گفت: در یک سال قبل گزارش 
حسابرسی 681 شرکت صادر شده و 8808 بند 
مربوط به اشکالات عملکردی گزارش شده است. 
بیش از 6000 بند مربوط به عدم رعایت قوانین 
و مقررات می باشد. ۳4 درصد  تخلفات مربوط به 
قانون تجارت و 1022 بند و یا 18 درصد موارد 
مربوط به عدم اجرای دقیق احکام بودجه است.

این مقام مسئول گفت: در دو سال گذشته 
هیئت مدیره 90 شرکت به مراجع قضایی 

معرفی شدند.
بزرگ اصل تاکید کرد، صورت های مالی تهیه 
شده توسط سازمان قبلا در اختیار دیوان 
محاسبات و سایر دستگاههای نظارتی قرار 
میگرفت، اما اخیرا دسترسی عمومی به این 

گزارش ها از طریق سامانه کدال فراهم شد.
وی ادامه داد، دستورالعمل حسابرسی قبلی 

مربوط به دهه 70 بود، اما دستورالعمل جدید 
اخیرا تدوین و در دولت جدید در دستور کار قرار 
گرفته است. بر این اساس در دولت جدید فرایند 
انجام حسابرسی بهبود پیدا کرده است. از طرف 
دیگر بکارگیری فناوری در سازمان متحول 
شده است. به این ترتیب ۳000 زونکن به عنوان 
مدارک و شواهد گزارش های  حسابرسی، در 

سال از سازمان  حسابرسی حذف شده است.
رئیس سازمان حسابرسی با اشاره به مراحل 
نهایی تصویب طرح قانون حسابرسی گفت: برای 
رفع تعارض منافع یک لایحه به دولت پیشنهاد 
شده تا کیفیت حسابرسی در کشور متحول 
شود. از طرف دیگر خود قانون حسابرسی نیز 

نیاز به تغییر دارد.
وی با اشاره به اینکه،  80 درصد هزینه های 
دولت هزینه نیروی انسانی است ، گفت: پرداخت 
حقوق در دولت بیش از اینکه معطوف به عملکرد 
باشد، به گذشت زمان و سابقه کارمند وابسته 

است. بر این اساس برای اصلاح ساختاری  در 
سازمان حسابرسی مدیریت نیروی انسانی 

بایستی کارآمد باشد.
وی در پاسخ به سوال خبرنگار تسنیم در 
خصوص اعلام جرم علیه مدیران دولتی، گفت: 
تا کنون مدیران 90 شرکت در مواردی مثل عدم 
بارگزاری اطلاعات مربوط حقوق و دستمزد به 
قوه قضائیه  معرفی شدند. امکان و مجوز اعلام 
اسامی این شرکت ها را نداریم اما در نهایت برای 
بسیاری از این شرکت ها قرار منع تعقیب صادر 

شده است.
بزرگ اصل در پاسخ به سوال دیگر خبرنگار 
تسنیم گفت: صورتهای مالی مشروط به عنوان 
یک اشکال در گزارش درج شده است. وضعیت 
این نوع گزارش  دهی در سال 1400 بهتر شده 
است. در صورتی که این اشکالات اصلاح نشود 
مجمع عمومی بر اساس حکم قانون بودجه، 

می تواند نسبت به برکناری مدیران اقدام کنند.

سازمان حسابرسی هیئت مدیره ۹۰ شرکت 
را به قوه قضائیه معرفی کرد

وزیر بهداشت: ارز ترجیحی داروها فعلًا 
حذف نمی شود

نایب  رئیس اتاق مشترک ایران و قطر گفت: »متاسفانه ایران فرصت 
جذب گردشگران جام جهانی را از دست داده است. در زمینۀ اسکان 
تیم های فوتبال یا گردشگران تنها از جزیرۀ کیش و ظرفیت آن می توان 
استفاده کرد. بقیۀ استان های جنوبی بیش تر به عنوان مرز ترانزیتی و 
ورود و خروج برای گردشگران یا توقف های چند ساعته می توانند مورد 
استفاده باشند؛ چرا که ایجاد زیرساخت ها و برنامه ریزی ها باید از همان 
زمان که قطر که به عنوان میزبان جام جهانی شناخته شد اتفاق می افتاد. 

الان دیر است و فرصت را از دست دادیم«.
خورشید گزدرازی با بیان اینکه تنها فرصت ما برای استفاده از این رویداد 
بزرگ، توسعۀ صادرات و توسعۀ زیرساخت های حمل ونقل دریایی است، 
افزود: »قطری ها نیازمند مواد غذایی از جمله میوه و تره بار، صیفی جات 
و سبزیجات، خدمات ساخت وساز و مهندسی و مصالح ساختمانی 
هستند و در این زمینه های فرصت های صادراتی خوبی برای تجار 

ایرانی فراهم است«.
وی اضافه کرد: »متاسفانه در حال حاضر، میزان صادرات ما به قطر نسبت 
به سایر کشورها بسیار پایین است و از نظر حجم صادرات، شریک تجاری 

نهم یا دهم قطر هستیم«.
به گزارش اتاق ایران، وی اظهار کرد: »در حال حاضر میزان صادرات 
ایران به قطر کمتر از 200 هزار دلار است که با توجه به هماهنگی هایی 
که انجام شده و همین طور فرصت جام جهانی در 1401 میزان صادرات 

ایران به یک میلیارد دلار خواهد رسید«.
گزدرازی بیان کرد: »پایانه مسافربری بندر بوشهر ظرف یک ماه آینده 
آماده خواهد شد. در حالی که اگراین پایانه دو سال پیش به بهره برداری 
می رسید ما می توانستیم در پکیج های پیشنهادی خود به قطری ها آن 
را به حساب بیاوریم. در کیش هم ما چیزی به ظرفیت های آن اضافه 
نکردیم فقط چون از گذشته این جزیره توریستی بوده و ظرفیت هایی 

داشته الان از آن استفاده می شود

نایب  رئیس اتاق مشترک ایران و قطر:

ایران فرصت جذب گردشگران 
جام جهانی را از دست داده است

رشد ۶۰ درصدی 
صادرات ایران به ترکیه

رنا
: ای

س
عک

رنا
: ای

س
عک

قالیباف، سخنگوی وزارت صنعت، معدن و تجارت از صدور مجوز 
افزایش برخی لوازم خانگی خبر داد و گفت: »در حوزۀ لوازم خانگی، 
افزایش قیمت 15 درصد برای تلویزیون و 10 درصد برای یخچال، 
یخچال فریزر و ماشین لباس شویی و ظرف شویی تایید شده و از اول 

تیر ماه اجرا می شود«.
به گزارش فردای کرمان به نقل از تسنیم سراسری، در همین ارتباط 
عباس هاشمی دبیر انجمن لوازم خانگی بیان کرد: »هنوز این 

مصوبه به صورت کتبی به انجمن ابلاغ نشده است«.
وی با بیان اینکه با دریافت مصوبۀ کتبی افزایش قیمت 10 تا 15 
درصدی لوازم خانگی آن را به واحدهای تولیدی ابلاغ خواهیم کرد، 
گفت: »در شرایط فعلی که قیمت نهاده های تولید روند افزایشی 

دارد سیاست های دستوری نتایج مطلوبی نخواهد داشت«

لوازم خانگی از اول تیر گران می شود

دبیر شـورای اجرایی فناوری اطلاعات گفت: نهمین دوره 
ارزیابی وضعیت دسـتگاه های اجرایی نشـان می دهد که 
بیـش از 41 درصد از خدمات آن هـا به صورت الکترونیکی 
بـه کاربـران ارائـه می شـود. »رضـا باقـری اصـل« معاون 
وزیر ارتباطات و دبیر شـورای اجرایی فناوری اطلاعات در 
نشسـت خبر »نهمین دوره ارزیابی دولت الکترونیکی« با 
بیان اینکه در این نشسـت به بررسـی دوره 6ماهه ارزیابی 
دولـت الکترونیـک پرداختـه می شـود، گفـت: اسـتقرار 
دولت الکترونیکـی در چند برهه زمانی جدی گرفته شـد 
و برخی اوقات نیز از آن غفلت شـد. در 2 سـال اخیر شیوع 
کرونا منجـر به توسـعه دولـت الکترونیکی و نجـات جان 
بسیاری از افراد شـد. باقری اصل تاکید کرد: توسعه دولت 
الکترونیکی جزو شعارهای مورد تاکید، رییس جمهوری 
دولت سـیزدهم اسـت. این فرصت بی نظیری برای کشور 
اسـت تا بتوانیـم عقب ماندگی هـای خـود در ایـن دوره را 
جبران کنـد. ایران اکنون رتبـه 89 را در میان کشـورهای 
جهـان دارد امـا با توجـه بـه امکانـات و زیرسـاخت هایی 
که در کشـور داریم، می توانسـتیم رتبه بسـیار بهتـری را 

کسـب کنیم.
شاخص های حوزه سنجش دولت الکترونیک، 

پویا هستند
معاون وزیـر ارتباطات خاطرنشـان کـرد: انتظـار این بود 
کـه در ارزیابـی جدید نمـره ارزیابـی برخی از دسـتگاه ها 
بالاتـر بـرود، امـا بـا شـاخص های جدیـد و بـه روزی کـه 
برای ایـن دوره ارزیابـی درنظر گرفتیم، برخی دسـتگاه ها 
رتبه  کمتـری را دریافت کرده انـد. این نشـان می دهد که 
شـاخص های این حوزه پویا اسـت و سـنجش دستگاه ها 
بـه شـکل بـه روز انجـام می شـود. دبیـر شـورای اجرایی 
فناوری اطلاعات با بیـان اینکـه در ایـن دوره ارزیابی یک 
هـزار و 662 )6 هـزار و 200 زیـر خدمـت( مورد بررسـی 
قرار گرفته اسـت، خاطرنشـان کرد: در اولین دوره ارزیابی 
دولـت الکترونیکی کـه در سـال 95 برگـزار شـد، حدود 
60 دسـتگاه مـورد ارزیابـی قـرار گرفتنـد و اکنـون پس 

از گذشـت 6 سـال از آغـاز دوره نخسـت ارزیابـی، 170 
دسـتگاه ارزیابـی شـدند. سـال 95، بیـش از 19 درصد از 
خدمات دسـتگاه های دولتی به صورت الکترونیکـی ارائه 
می شـدند و در بهار امسـال ایـن خدمـات به بیـش از 41 

درصد رسـیده اسـت.
پنج دستگاه برتر در نهمین دوره ارزیابی دولت 

الکترونیکی
وی دربـاره وضعیـت دسـتگاه های اجرایـی در نهمیـن 
دوره ارزیابـی گفـت: وزارت ارتباطـات، وزارت تعـاون، کار 
و رفـاه اجتماعـی، وزارت امـور اقتصـاد و دارایـی، وزارت 
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری و وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری جزو پنج دسـتگاه برتر در حـوزه ارائه 
خدمات الکترونیکی هسـتند. وزارت دادگسـتری، وزارت 
امـور خارجه، بانـک مرکزی جمهـوری اسـلامی و وزارت 
کشـور در ایـن رده بنـدی از وضعیت مناسـبی برخـوردار 
نیسـتند. معاون وزیر ارتباطـات تاکید کرد: مرکز توسـعه 
تجـارت الکترونیکـی، سـازمان فنـاوری اطلاعـات ایران، 
بیمه مرکزی جمهوری اسلامی ایران، پسـت بانک ایران، 
سازمان بیمه سلامت، سـازمان حج و زیارت، وزارت علوم، 
تحقیقات و فنـاوری، وزارت تعـاون، کار و رفـاه اجتماعی، 
بنیاد شـهید و امور ایثارگران و سـازمان تنظیم مقررات به 
ترتیب برترین هـا بین دسـتگاه های پر مراجعه هسـتند.

معاون وزیـر ارتباطات تاکیـد کـرد: در ارزیابـی مربوط به 
وضعیت تمامـی دسـتگاه های اجرایی کشـور نیـز، مرکز 
توسـعه تجارت الکترونیکی، سـازمان فنـاوری اطلاعات، 
بیمه مرکزی، سـازمان ملی استاندارد، شـرکت ارتباطات 
زیرسـاخت، پسـت بانـک ایـران، پژوهشـگاه ارتباطات و 
فناوری اطلاعات، سـازمان بیمه سـلامت ایران، سـازمان 
حـج و زیـارت و وزارت اقتصـاد و امـور دارایی رتبـه اول تا 

دهـم را بـه دسـت آوردند.
مرکز توسعه تجارت الکترونیکی، شفاف ترین 

دستگاه اجرایی

باقـری اصـل بـا بیـان این کـه در ایـن دوره ارزیابـی 
دسـتگاه های دولتـی از نظر شـفافیت نیز مورد بررسـی 
قرار گرفته اند، گفت: در این بخش، مرکز توسـعه تجارت 
الکترونیکـی، سـازمان فنـاوری اطلاعات، سـازمان ملی 
استاندارد و سـازمان ملی بهره وری در کنار یکدیگر رتبه 
نخست را کسـب کرده اند. شـرکت ارتباطات زیرساخت 
رتبه دوم، بیمه مرکـزی و وزارت امور اقتصـادی و دارایی 
رتبه سـوم، مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی رتبه 
چهارم را بـه دسـت آورده اند. باقـری اصل دربـاره درصد 
الکترونیکی شـدن خدمات دسـتگاه های اجرایی گفت: 
21 درصـد از خدمـات کامـلًا الکترونیکـی، 61 درصـد 
نیمـه الکترونیکـی هسـتند. در کنـار این هـا 7 درصد از 
خدمات دولتی ذاتاً غیر الکترونیکی هستند و 11 درصد 
از دسـتگاه ها نیز اقدامی در راسـتای الکترونیکی شـدن 
انجام نداده اند. در بخش دیگر این ارزیابی، دسـتگاه های 
پر مراجعـه مـورد ارزیابـی قـرار گرفته انـد. معـاون وزیر 
ارتباطـات معتقـد اسـت، الکترونیکـی شـدن خدمات 
دسـتگاه هایی کـه در انتهـای این فهرسـت قـرار دارند، 
بایـد بـه مطالبه اصلـی رسـانه ها تبدیل شـود. سـازمان 
توسـعه تجارت ایران در انتهای این فهرسـت قـرار دارد. 
سـازمان زندان ها، مرکـز آموزش مدیریـت دولتی، بنیاد 
ملی نخبگان، صندوق رفاه دانشـجویان وزارت بهداشت، 
سـازمان شـیلات ایران، سـازمان مرکز تعاون روسـتایی 

ایـران از جمله دسـتگاه هایی هسـتند کـه انتهـای این 
فهرسـت ایسـتاده اند. در مقابـل مرکـز توسـعه تجارت 
الکترونیکی، سـازمان فنـاوری اطلاعات، بیمـه مرکزی 
جمهوری اسـلامی ایـران، پسـت بانک ایـران، سـازمان 
بیمه سـلامت ایران، سـازمان حج و زیـارت، وزارت علوم 
در ابتـدای فهرسـت هسـتند. وی با تاکیـد بـر این که با 
تصویـب و ابلاغ مجلس شـورای اسـلامی در قالب قانون 
بودجـه سـال 1401، دسـتگاه های اجرائـی و نهادهـای 
عمومـی مکلف اند »پنجـره واحـد خدمات هوشـمند« 
خود را بر اسـاس الزامات مصوب شـورای اجرائی فناوری 
اطلاعات حداکثـر تا شـهریورماه سـال 1401 راه اندازی 
کرده و حداقـل یک سـوم از خدمات اختصاصـی خود را 
بـا اولویت خدمـات پرکاربـرد از طریـق این پنجـره ارائه 
دهند، گفت: 59 درصد دسـتگاه ها هنوز پنجره واحدی 
بـرای ارائه خدمـت ندارنـد، 25 درصـد دسـتگاه ها نیز با 
کمتـر از ۳0 درصـد خدمـات، پنجـره خـود را راه اندازی 
کرده انـد، 16 درصـد دسـتگاه ها نیـز هنـوز بـرای انجام 
این تکلیف مهم قدم برنداشـته اند. دبیر شـورای اجرایی 
فناوری اطلاعات در پایان نشسـت خبری از خبرنگاران و 
رسانه ها خواست از دسـتگاه هایی که در رتبه های پایین 
ارزیابی ها قرار دارند وضعیت توسعه دولت الکترونیکی و 

هوشـمند را مطالبه کنند.

۴۱ درصد خدمات دستگاه های اجرایی، الکترونیکی است
 بنیاد ملی نخبگان و صندوق رفاه دانشجویان وزارت بهداشت در انتهای لیست

مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی از ارائه پرونده مالیاتی 570 
هزار خانه خالی به سازمان امور مالیاتی خبر داد. به گزارش فارس،پروانه اصلانی 
مدیرکل اقتصاد مسکن وزارت راه امروز در تماس تلفنی با برنامه گفت وگوی 
ساعت 14 شــبکه خبر گفت: براســاس آخرین اطلاعات ناشی از سرشماری 
عمومی نفوس و مسکن در سال 95 تعداد 2.5 میلیون واحد مسکونی خالی در 

کشور شناسایی شده است که از این تعداد 46۳ هزار واحد در روستاها و 2.1 میلیون واحد در شهرها قرار 
دارد. وی گفت: از سال 95 به بعد مرکز آمار ایران اطلاعات جدید مسکن و خانه های خالی را ارائه نداده 
است.  به گفته اصلانی، صدور پروانه های ساختمانی دراین مدت تقریباً نصف شده اما معاملات مسکن 
طبق روال خود ادامه دارد، بنابراین می توان حدس زد که تعداد خانه های خالی در شهرها در این مدت 
کاهش پیدا کرده است. مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازی گفت: 1.۳ میلیون مسکن 
مشکوک به خالی براساس اطلاعات تقاطع گیری شده از داده های حاکمیتی از 15 پایگاه اطلاعاتی به 
دست آمده است، اما عمده این اطلاعات مخدوش است. 40 درصد از اطلاعات کدپستی غلط دارد، 70 

درصد از اطلاعات غلط است، یا کد ملی مالکان واحدهای به اشتباه وارد شده است.

ارائه اطلاعات ۵7۰ هزار خانه خالی به سازمان مالیاتی

رئیس کل سازمان امور مالیاتی گفت: بررسی امکان بازنگری یا تعدیل 
مالیات تعیین شــده برای اصناف و کســبه به ممیزان ادارات کل امور 

مالیاتی واگذار شد.
داوود منظور در گفت وگو با خبرنگار مهر درباره مالیات اصناف و کسبه 

گفت: مالیات اصناف تعدیل نشده است بلکه تمهیدات تسهیل گری را ایجاد کرده ایم و با توجه 
به اینکه مالیات تبصره ماده 100 قانون مالیات های مســتقیم عملًا یک مالیات مقطوعی است 
که ســازمان امور مالیاتی اعلام می کند، لذا ما به ادارات کل مان اختیار داده ایم که اگر مالیات 
مقطوعی که اعلام شده، مورد رضایت مؤدیان نیست و همچنین مؤدیان هم علاقه مند هستند 
حتماً از تبصره ماده قانون مالیات های مستقیم اســتفاده کنند چون مؤدیان کوچکی هستند 
که نمی خواهند اظهارنامه بدهند و علاقه مند به اســتفاده از تسهیلات تبصره ماده 100 قانون 
مالیات های مستقیم هستند، لذا این مالیات هایی که به صورت سیستمی محاسبه شده، بتوانند با 
مستنداتی که دریافت کرده و صحت سنجی ای که انجام می شود، ادارت کل امور مالیاتی استان ها 

بتوانند ارقام آن را تعدیل کنند.

مالیات اصناف تعدیل نشده؛ فقط فرآیند 
بازنگری تسهیل شده است

مدیرعامل شرکت تعاونی فرآوری روغن و دانه های روغنی 
گفت: »افزایــش قیمت روغن باعث شــد تقاضا برای خرید 

حدود ۳0 تا 40 درصد کاهش پیدا کند«.
علیرضا شرفی با بیان اینکه در تامین روغن چالشی نداریم، 

افزود: »فروشگاه های زنجیره ای و واحدهای صنفی مملو از روغن هستند و برخی 
از مشاهدات میدانی حاکی از این اســت که برخی از عرضه کنندگان تخفیف هایی 

برای خریداران در نظر گرفته اند«.
به گزارش فردای کرمان به نقل از ایلنا سراسری، وی 29 خردادماه بیان کرد: »در 
حال حاضر مصرف کنندگان از ذخایر خانگی اســتفاده می کنند. از این رو ممکن 

است تا 2 ماه برای تامین نیاز به بازار مراجعه نکنند«.
وی اضافه کرد: »مصرف ســرانه روغن با احتســاب روغن مصرف شده در کیک و 

کلوچه حدود 18.5 کیلوست«

در پی افزایش قیمت؛مصرف روغن
 4۰ درصد کاهش یافت

بازارمالیاتمالیات

کاغذ اقتصادی
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دوشنبه  30  خرداد ماه 1401

زندگی »خصوصی« را 
»خصوصی« نگه دارید

یک روانشناس درباره اهمیت حل اختلافات زن و شوهری 
درون خانواده و انتقال ندادن مسائل پیش آمده به والدین، 
گفت: زوجین باید دقت داشته باشند که زندگی خصوصی 
را خصوصی نگه دارنــد، در غیر این صورت ممکن اســت 
خواسته و ناخواسته هر شــخصی زندگی مشترک زوجین 

را بازیچه دست خود قرار دهد.
محمد ابراهیم تکلو در گفت وگو با ایســنا، با تاکید بر اینکه 
زوجین باید زندگی خصوصی خود را خصوصی نگه داشته و 
به هنگام بروز اختلاف جزئی، خانواده ها و والدین را درگیر 
مســائل زناشــویی خود نکنند، درباره اینکــه چرا برخی 
زوجین برای حل کدورت های زن و شــوهری از والدین به 
عنوان میانجی گر استفاده می کنند؟، اظهار کرد: هرچقدر 
زن و شــوهر از نظر احساســی، روانی، اجتماعــی و مالی 
مستقل تر باشند اجازه دخالت دیگران در زندگی مشترک 
را نمی دهند چرا که به بلوغ رســیده اند و می توانند مسائل 

را  خودشان حل کنند. 
به گفته این روانشناس، اگر زوجین در زمینه های مختلف 
احساســی، روانی، اجتماعی و مالی به والدین خود وابسته 
باشــند، به تنهایی نمی توانند اختلافات زندگی مشترک را 
حل کنند و از این رو دیگــران را میانجی گر حل اختلافات 
خود قــرار می دهند کــه تبعات خاص خــود را دارد. وی 
تصریح کرد: زندگی خصوصی را باید خصوصی نگه داریم، 
در غیر ایــن صورت ممکن اســت دیگــران آگاهانه و غیر 
آگاهانه زندگی ما را بازیچه دســت خود قرار دهند. در این 
شــرایط دیگران نه صرفا از روی قصد و غرض بلکه گاهی 
از روی بی دانشــی و ناآگاهی در زندگی مشــترک دخالت 

می کنند.
 جــز در مــوارد اضطــراری و خاص کــه بایــد والدین و 
خانواده های دو طــرف در جریان اختلافــات پیش آمده 
قرار گیرند، در ســایر زمینه ها زن و شــوهر باید به تنهایی 

کدورت های ایجاد شده میان خود را حل کنند.

رییـس جمعیـت هـلال احمـر کشـورمان کـه 
ژنو سـفر کـرده در دیدارها و جلسـات متعددی 
شـرکت کرده که از جمله آن می تـوان به دیدار 
بـا رییـس جمعیت ملـی عربسـتان سـعودی با 
موضـوع عملیـات حـج، اعـلام آمادگـی بـرای 
اشـتراک گـذاری تجـارب در حـوزه تغییـرات 
اقلیمـی در دیـدار بـا دبیـرکل فدراسـیون بین 
المللـی و ... اشـاره کرد.بـه گـزارش ایسـنا، 
پیرحسـین کولیونـد در حاشـیه سـفرش بـه 
ژنو دیدارهـای مختلفی بـا مدیران و مسـئولان 
داشـته اسـت. او در یکـی از ایـن دیدارهـا بـا 
مدیـر منطقه ای آسـیا - اقیانوسـیه فدراسـیون 
و  سـرخ  صلیـب  جمعیت هـای  لمللـی  بین ا
هلال احمـر دیـدار کـرد و بـا تاکیـد بـر اینکـه 
تجهیزات و امکانات هلال احمر ایـران در زمینه 
امداد و نجات بـه روز اسـت، از جلسـه مذاکره با 
شـرکت های دانش بنیـان ایرانی در ایـن زمینه 

اسـتقبال کـرد.
بـر اسـاس آنچـه کـه پایـگاه اطلاع رسـانی 
جمعیـت هلال احمـر اعـلام کـرده، کولیونـد 
در حاشـیه نشسـت روسـای جمعیت هـای 
ملـی منطقـه ای، بـا الکسـاندر ماتیـو، مدیـر 
فدراسـیون  آسیا-اقیانوسـیه  ای  منطقـه 
سـرخ  صلیـب  جمعیت هـای  لمللـی  بین ا
و هلال احمـر دیـدار و در خصـوص تجـارب 
هلال احمـر ایـران در حـوزه امـداد و نجـات و 
به ویـژه بحـث جسـت وجوی کشته شـدگان 
و همچنیـن افـراد زنـده در زیـر آوار گفت وگـو 
کـرد. او در ادامـه، پیشـنهاد کرد که جلسـه ای 
بـا حضـور شـرکت های دانـش بنیـان ایرانـی و 
فدراسـیون در زمینـه تولیـد و ارائـه طرح هـای 
مربـوط بـه آخریـن دسـتاوردهای ایـران در 
حوزه طراحی و تولیـد تجهیزات امـداد و نجات 
و جسـت وجوی افـراد در زیـر آوار تشـکیل و از 
این دسـتاوردها در سـطح بین المللی اسـتفاده 
شـود.مدیر منطقه آسیا-اقیانوسـیه فدراسیون 
نیـز در ایـن دیـدار تاکیـد کـرد کـه تجـارب و 
تکنولـوژی جمعیـت هلال احمـر ایـران در 
زمینـه امـداد و نجات و جسـت وجوی افـراد در 
زیـر آوار کامـأ  به روز اسـت. ماتیـو همچنین از 
پیشـنهاد کولیوند برای تشـکیل جلسه و اطلاع 
از آخرین دسـتاوردهای ایـران در زمینـه تولید 
تجهیـزات به روز امدادی اسـتقبال کـرد و  مقرر 

شـد جلسـه ای در ایـن رابطـه در فدراسـیون و 
بـا حضـور جمعیـت هلال احمـر ایـران و تیـم 

کارشناسـی آن برگـزار شـود.
همکاری ۱2۰ هزار جوان نخبه با جمعیت 

هلال احمر ایران
حضـور در در نشسـت روسـای جمعیت هـای 
دیگـر  از  آسیا-اقیانوسـیه  منطقـه  ملـی 
برنامه های کولیوند در این سـفر بـود. او در این 
نشسـت با اشـاره بـه پیشـرفت های حاصل در 
بیانیه مانیـل، بر فعالیـت و نقش موثـر جوانان 
هلال احمـر در اجـرای طرح هـای مربـوط بـه 
کاهـش آسـیب های اجتماعـی تاکیـد کـرد و 
گفـت: جوانـان داوطلـب هلال احمـر ایـران با 
حضـور میلیونـی خـود و بـا ایجـاد خانه هـای 
هلال توانسـتند گام هـای موثـری در خصوص 
کاهش آسـیب های اجتماعـی و افزایـش توان 
امـدادی و آموزشـی بردارنـد کـه از افتخـارات 

کشـور بـه حسـاب می آیـد.
رئیـس جمعیـت هلال احمـر ایـران تصریـح 
کـرد: امـروز 120 هـزار نفـر از جوانـان نخبـه 
کشـور با جمعیـت هلال احمـر در رشـته های 
مختلـف همـکاری می کنند.کولیوند همچنین 
بـا اشـاره بـه نقـش فعـال بانـوان در فعالیت ها 
و اقدامـات جمعیـت هلال احمـر ادامـه داد: 
در ایـن جمعیـت، بانـوان در رده هـای مختلف 
حضـور فعـال و پررنگـی دارنـد. حضـور بانوان 
در شـورای عالی جمعیـت هلال احمـر و دیگر 
پسـت ها و مناصـب عالـی مدیریتـی و نقـش 
آنان در برنامه ریزی،   نشـان از پویایی و نشـاط 

هلال احمـر ایـران دارد.
رئیـس جمعیـت هلال احمـر بـه نقـش آفرینی 
سـامانه  یعنـی  سـحر  تیم هـای  اعضـای 
حمایت هـای روانـی در حـوادث و بلایـا نیـز 
اشـاره کـرد و افـزود: اعضـای تیم هـای سـحر 
هلال احمـر کـه غالـب آنهـا بانـوان هسـتند در 
بحران هـا و در جهت کاهـش آسـیب پذیری ها 
و افزایـش سـطح تـاب آوری بسـیار موفق عمل 

. می کننـد
دیدار با رییس جمعیت ملی عربستان

احمـر کشـورمان  رییـس جمعیـت هـلال 
همچنین در حاشیه نشست روسـای منطقه ای 
جمعیت هـای ملی آسـیا و اقیانوسـیه بـا رئیس 
جمعیـت ملـی عربسـتان سـعودی نیـز دیـدار 
و گفت وگـو کـرد. بـر اسـاس آنچـه کـه سـایت 
جمعیـت هـلال احمـر اعـلام کـرده کولیونـد 

در ایـن دیـدار در خصـوص عملیـات پزشـکی 
حـج و چالش هـای پیـش رو گفت وگـو کـرده 
اسـت.  همچنیـن در ایـن دیـدار مقـرر شـده 
تـا در زمـان حـج، دو رئیـس جمعیـت هـلال 
احمـر ایـران و عربسـتان دیـدار کننـد و در 
خصـوص نحـوه خدمـات و دیگـر اقدامـات و 
گسـترش همکاری ها، گفـت و گـو کنند.رئیس 
جمعیت هـلال احمر ایران در نشسـت روسـای 
جمعیت های ملی منطقه ای آسـیا- اقیانوسـیه 
که بـا محوریت موضـوع توافق نامه سـویل 2 در 
ژنـو برگزار شـد هم شـرکت کـرد و بـا تذکراتی 
بر ضـرورت اجـرای دقیق توافـق نامه هـا تاکید 
کـرد. کولیونـد در ایـن نشسـت ضمـن تقدیـر 
از تهیـه سـند مذکـور بـا اشـاره بـه ضـرورت 
برخـورداری توافقـات از ضمانـت اجرایی دقیق 
و قابـل اجـرا گفـت: اهمیـت دادن بـه مدیریت 
دانش و ضرورت هـای آن بایـد در توافق نامه ها 
مورد توجـه قـرار گیـرد.وی بـا تذکر ایـن نکته 
که تهدیـدات جدیـد و مخاطرات نویـن هر روز 
رو به گسـترش بـوده و قابـل پیش بینی نیسـت 
ادامـه داد: توافقات بایـد منطبق بر شـرایط روز 
و بـر اسـاس مخاطـرات جدیـد قابلیـت تغییـر 
داشـته باشـد چـرا کـه انعطـاف پذیـری توافق 
نامـه موضوعی بسـیار مهم اسـت که بایـد بدان 

توجـه شـود.
گفتنی اسـت که توافق نامه سـویل  درخصوص 
آن دسـته از فعالیت هـای بیـن المللـی اعمـال 
می شـود کـه در آن بخش هـای نهضـت بـه 
صـورت دوجانبـه یـا بـه صـورت چنـد جانبـه 
بـا همدیگـر همـکاری می کننـد. منظـور از 
فعالیت هـای بین المللـی بخش هـای نهضـت 
ناظـر بـر فعالیـت هـای جمعیت هـای ملـی، 
کمیتـه بیـن المللی صلیب سـرخ و فدراسـیون 
بیـن المللـی جمعیـت هـای صلیـب سـرخ و 

هـلال احمـر اسـت.
آمادگی هلال احمر برای اشتراک 
گذاری تجارب در حوزه تغییرات 

اقلیمی
رئیـس جمعیـت هـلال احمـر ایـران همچنین 
در دیـدار بـا دبیـرکل فدراسـیون بیـن المللـی 
از آمادگـی بـرای اشـتراک گـذاری تجـارب 
ایـران در حـوزه تغییـرات اقلیمـی خبـر داد و 
گفت: جمعیـت هـلال احمـر ایـران در زمینـه 
تغییـرات اقلیمی تجـارب ارزشـمندی دارد و با 
توجه بـه اقدامات متعـدد و مختلفی کـه در این 

رابطه در داخل کشـور ایـران انجام داده اسـت، 
آماده اسـت تا بعنوان مشـاور در خصوص بحث 
تغییـرات اقلیمـی ایفـای نقـش کنـد. جمعیت 
هـلال احمـر ایـران بـرای مشـارکت فعـال و بر 
عهـده گرفتـن مسـئولیت کمیتـه نـوآوری و 
همچنیـن مدیریـت دانـش فدراسـیون بیـن 

المللـی آمادگـی لازم را دارد.
همچنیـن کولیونـد در دیـدار با رئیـس صلیب 
سـرخ کنگـو بـرای ایجـاد یـک مرکـز درمانـی 
در ایـن کشـور این کشـور رایزنـی کـرد. در این 
دیـدار رئیـس صلیـب سـرخ ایـن کشـور کنگو 
)برازاویـل( خواسـتار ایجـاد یک مرکـز درمانی 
توسـط هـلال احمـر ایـران در این کشـور شـد 
و کولیونـد نیز بـا اشـاره بـه فعالیت هـای برون 
مـرزی جمعیـت هـلال احمـر در حـوزه درمان 
به تشـریح شـرایط بـرای ایجـاد مراکـز درمانی 
در خارج از کشـور پرداخت و گفت: درخواسـت 
رئیـس صلیـب سـرخ کنگـو را بـا دیـد مثبت و 
ایجابی بررسـی خواهیم کـرد و نتیجـه آن را در 
قالـب انعقاد یـک تفاهـم نامـه همـکاری میان 

طرفیـن تنظیـم و بـه امضـا می رسـانیم.
گفتنی اسـت که تاکنـون جمعیت هـلال احمر 
ایـران 21 تفاهـم نامـه بـا جمعیـت هـای ملی 
آفریقایی در حـوزه درمان دارد کـه از این تعداد 
12 تفاهـم نامـه در اوگانـدا، بنیـن، بوتسـوانا، 
زنـگار، جیبوتـی، زامبیـا، سـنگال، سـودان، 
سـومالی، کمور، کنگو و لسـوتو منقضی شـده و 
9 تفاهـم نامه با تانزانیـا، زیمبابوه، سـاحل عاج، 
سـیرالئون، غنا، کنیاف مالـی، موریتانی و نیجر 

معتبر اسـت.
تصویب پیشنهاد

 رئیس جمعیت هلال احمر ایران
در نخسـتین روز از ایـن سـفر پیشـنهاد رئیس 
جمعیـت هلال احمـر ایـران دربـاره همگرایـی 
جمعیت های ملی در امدادرسـانی بـه مهاجران 
مـورد تصویـب قـرار گرفـت. ایـن پیشـنهاد در 
نشسـت فوق العـاده هیـأت حاکمه فدراسـیون 
بین المللی کـه با حضور 20 جمعیـت ملی عضو 
هیـأت حاکمـه از جملـه جمعیـت هلال احمـر 
جمهـوری اسـلامی ایـران بـه ریاسـت رئیـس 
لمللـی، روسـای کمیته هـا  فدراسـیون بین ا
و کمیسـیون های اساسـنامه ای فدراسـیون 
از  گزارشـی  شـد،  تشـکیل  لمللـی  بین ا
کمیته هـای انطبـاق و میانجیگـری و همچنین 

کمیتـه انتخابـات ارائه شـد.

رئیس مرکز تحقیقات ســالمندی دانشــگاه علوم 
توانبخشی و سلامت اجتماعی ضمن انتقاد نسبت به 
کمبود نیروهای متخصص حوزه سالمندی می گوید: 
در حال حاضر جمعیت ســالمندان ایران تقریبا با 
جمعیت کودکان زیر پنج ســال برابــری می کند؛ 
درحالی که حدود ۳000 متخصص کودک در کشور 
فعالیت می کنند، تنها 2۳ نفر متخصص سالمند داریم.    
احمد دلبری در گفت وگو با ایســنا ضمن بررســی 
چالش ها و خلاءهای حوزه سالمندی در ایران اظهار 
کرد: شاخص دیده بان سلامت، شاخصی از توسعه 
سیســتم های درمانی، رفاهی و بیمه ای است اما با 
توجه به ارتقای وضعیت ســلامت و افزایش سن که 
در ایــن دوره اتفاق افتاده، لازم اســت در این زمینه 

زیرساخت هایی فراهم شود.
وی با اشاره به افزایش جمعیت سالمندی و لزوم ایجاد 
زیرساخت ها گفت: دو برابر شدن جمعیت سالمندی 
در کشورهای دیگر حدود 100 ســال زمان برده و 
همگام با آن زیرساخت  تهیه شده است اما متاسفانه در 

ایران فرصت تامین زیرساخت ها وجود ندارد.
فاصله 25 ساله سن بازنشستگی با امید به زندگی

رئیس مرکز تحقیقات سالمندی ایران افزود: از سوی 
دیگر نیز درحالی امید به زندگی به 76 سال رسیده 
که سن بازنشستگی 52 سال است یعنی تقریبا 25 
سال از عمر افراد در دوره بازنشستگی سپری می شود. 
براین اساس باید برای این 25 سال نیز زیرساخت های 
خاصی در نظر گرفته شود. به طور مثال بازنشستگان 
از کار بازنشست می شوند اما از زندگی که بازنشست 
نمی شوند. حال سوالی که مطرح می شود این است 

که برای یک سوم عمر افراد چه برنامه ریزی داریم؟
دلبری با اشــاره به اینکه بخش زیادی از مشکلات 
جسمی، روحی، روانی و اجتماعی سالمندان ناشی 
از بی برنامگــی، بی هویتی و بی هدف بودن اســت، 
خاطرنشان کرد: سالمندان دچار مسائل و مشکلات 
روحی و روانی می شــوند چراکه زندگی شــان فاقد 

نظم است.
نبود مهدهای سالمندی یا باشگاه 

بازنشستگی
وی با بیان اینکــه با توجه به اینکــه درصد کمی از 
سالمندان شاغل هســتند، گفت: حدود 70 درصد 

سالمندانی که شاغل نیستند باید برای اوقات فراغت 
و مهارت آمــوزی آنها برنامه ریزی کــرد. در گام اول 
مراکز روزانه سالمندی، مهدهای سالمندی یا باشگاه 
بازنشســتگی می تواند کمک کننده باشــد. تقریبا 
جمعیت سالمندان با کودکان زیر پنج سال یکسان 
است اما در کشور چه تعداد مهدکودک و چه تعداد 
باشگاه بازنشستگی داریم؟ در حال حاضر تقریبا همه 
کشــورهای دنیا دارای باشگاه بازنشستگی یا مراکز 
مشابه به آن هستند؛ هرچند که ایران نیز راه اندازی 
چنین مراکزی را آغاز کرده است اما به عنوان نمونه 
تعداد آن در شهر تهران دو مرکز است که باید تعداد 

آنها گسترش یابد.
رئیس مرکز تحقیقات ســالمندی ایران در ادامه به 
توضیحاتی در خصوص چالش های حوزه ســلامت 
و درمان سالمندان در کشور پرداخت و ضمن انتقاد 
نسبت به فقدان کلینیک های سالمندی در رشته های 
مختلف پزشکی افزود: باید بیمارستان های سالمندی 
یا بیمارستان های دوستدار سالمند راه اندازی شود 
و همانگونه که بیمارســتان های ویژه مادر و کودک 
وجود دارد، باید برای سالمندان نیز بیمارستان هایی 

مناسب سازی شوند. اکنون در دنیا انواع و اقسام این 
مراکز وجود دارد.

نیاز به بیش از 2۰۰۰ متخصص طب 
سالمندی

وی کمبود نیروهای متخصص حوزه ســالمندی را 
یکی دیگر از مشکلات در این زمینه دانست و گفت: در 
حال حاضر جمعیت سالمندان ایران تقریبا با جمعیت 
کودکان زیر پنج ســال برابری می کند؛ درحالی که 
حدود ۳000 متخصص کودک در کشــور فعالیت 
می کنند، تنها 2۳ نفر متخصص ســالمندان وجود 
دارد، حال آنکه براساس استانداردهای جهانی اکنون 
به بیش از 2000 متخصص طب سالمندان نیاز داریم 
چرا که نیازها و مسائل این قشر فراتر از نیاز جسمانی 
آنان است. دلبری در پایان اظهار کرد: از سوی دیگر نیز 
با کمبود مراقب سالمندان مواجه هستیم. 20 درصد 
ســالمندان به طور کلی نیازمند خدمات یک تا 24 
ساعته شبانه روز هستند؛ به عبارتی در کشور به حدود 
یک میلیون و 700 هزار مراقب سالمند نیاز داریم تا 
بتوانند نیازهای اولیه و پایه ای سالمندان را انجام دهند.

در اولین روز از سفر رئیس جمعیت هلال احمر به ژنو چه گذشت؟

همکاری ۱۲۰ هزار نخبه با هلال احمر ایران

فقدان زیرساخت های سطوح مختلف در حوزه سالمندی

گزارش
ایرنا

  فردا، آخرین مهلت ثبت نام کتب 
درسی دانش آموزان میان پایه

مهلــت ثبت ســفارش خرید کتاب درســی ســال تحصیلی 
1402-1401 برای تمام پایه ها و رشــته های تحصیلی - به 
اســتثنای پایه های ورودی اول، هفتم و دهــم - که به مدت 
10 روز و تا ۳1 خرداد ماه تمدید شــده بود، فردا، سه شنبه 

به پایان می رسد.
به گزارش ایسنا، دانش آموزان مدارس پایه آمادگی تکمیلی 
)پیش دبستانی اســتثنایی(، پایه دوم تا ششم دوره ابتدایی 
)عادی و استثنایی(، پایه هشــتم و نهم دوره اول متوسطه و 
پیش حرفه ای استثنایی، دانش آموزان پایه یازدهم و دوازدهم 
دوره دوم متوســطه )نظــری، فنی و حرفــه ای و کاردانش( 
و فراگیران پایــه یازدهــم و دوازدهم دوره دوم متوســطه 
حرفه ای اســتثنایی مشمول ثبت ســفارش کتب درسی در 
https:// بازه زمانی تعیین شــده فعلی از طریق ســامانه

irtextbook.ir/ هســتند. ثبت ســفارش دانش آموزان 
ورودی پایه های اول، هفتم و دهــم از پنجم تیرماه و پس از 

ثبت نام در مدرسه شروع خواهد شد.  
شیوه ثبت نام و ثبت سفارش خرید کتاب درسی 

کتاب های درســی دانش آموزان دوره های تحصیلی آموزش 
ابتدایی، متوسطه دوم شاخه های فنی و حرفه ای، کاردانش، 
رشته معارف اســلامی و کتاب های درسی تکمیلی دوره اول 
متوسطه ویژه دانش آموزان استعدادهای درخشان، از طریق 
مدرســه محل تحصیل آنان که در ســفارش دانش آموز قید 
شده است، توزیع می شــود. دانش آموز یا اولیای دانش آموز 
صرفاً موظف به پرداخت هزینه کتاب درســی برابر با قیمت 
پشت جلد )ثبت شده در سامانه( اســت؛ لذا دریافت هرگونه 
وجه اضافی ممنــوع بوده و پیگــرد قانونــی دارد.  به دلیل 
الکترونیک بودن فرآیند فروش و توزیع کتاب های درســی، 
کنترل ثبت ســفارش کتاب درســی دانش آموزان از طریق 
ســامانه امکان پذیر است؛ لذا درخواســت ارائه نسخه چاپی 
)پرینت( برگ سفارش کتاب درســی از دانش آموز یا اولیای 
دانش آموز ممنوع اســت. مدارس موظف اند هرچه سریعتر با 
ورود به ســامانه فروش و توزیع مواد آموزشی، نسبت به ثبت 
ســفارش گروهی کتاب های درســی دانش آموزان اقدام و از 
ارجاع دانش آموز یا اولیای دانش آموز بــه کافی نت ها پرهیز 
کنند. البته  دانش آمــوزان و اولیای آنهــا در صورت تمایل 
می توانند از طریق ســامانه های اعلام شــده نســبت به ثبت 

سفارش فردی نیز اقدام کنند. 

مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور 
پیرامون مدارس ایران در امارات اطلاعیه ای صادر 
و از تنظیم شکایت علیه برخی افراد که مشغول 
تخریب و تزریق اطلاعات غلط مخفیانه به مسئولان اماراتی 

هستند، خبر داد.
به گزارش ایسنا، در این اطلاعیه آمده است که مدتی است برخی 
بانیان وضع موجود که به دلیل تعارض منافع و پیشگیری از خیانت 
در واپسین روزهای مدیریت سرپرست محترم قبل وزارت آموزش 
و پرورش به درستی دستشان از مدارس ایرانی در امارات متحده 
عربی کوتاه شد و پرونده هایشان در حراست و تخلفات اداری در 
جریان است با فرار به جلو در فضای مجازی فعال شده اند تا پوششی 
بگذارند بر وقایعی همچون اطلاعات غلطی که مخفیانه به مسئولین 
اماراتی ارائه می شود تا مانع همکاری آنها با مسئولین مدارس ایرانی 

در امارات شوند.
در ادامه این اطلاعیه آمده است: آنها مکررا مسئولین نظام و افکار 
عمومی را خطاب اکاذیب و فریب های خود قرار می دهند و با 
خودشگفتی، خود را پدرخوانده و مادرخوانده مدارس امارات القاء 

می کنند و به تخریب مسئولین مربوطه مشغول اند.
مرکز بین الملل آموزش و پرورش در همکاری با نمایندگی های 
سیاسی جمهوری اسلامی ایران در امارات با اقدامات تخصصی در 
حال مدیریت و رفع چالش های هشت ساله مدارس ایران در امارات 
بالاخص در حوزه املاک و مجوزهای سه مجتمع و برنامه ریزی 
افزایش دانش آموزان است و از طرفی پنج مجتمع فعال و با شکوه 
ایران در امارات بدون توقف با حدود 250 معلم و کادر خدوم به 
حدود 2000 دانش آموز در حال خدمت رسانی ارزشمند هستند؛ 
ولی مرکز بین الملل آموزش و پرورش به جهت صیانت از منافع ملی 
فراسرزمینی و ملاحظات اداری نمی تواند مصداق تشویش اذهان 
عمومی و افتراها و اکاذیب شایعه سازان را در فضای مجازی پاسخ 
دهد؛ در حالی که مسئولین مربوطه نظام کاملا از اهداف معوج 

ایشان مطلع می باشند.
مرکز امور بین الملل در خاتمه این اطلاعیه اعلام کرده است: لذا 
شکایت هایی تنظیم خواهد شد تا از طریق حراست، تخلفات 
اداری، پلیس فتا و قوه قضائیه آن افراد معلوم الحال به زودی در 

جایگاه اصلی خودشان قرار گیرند.

رئیس مرکز شماره گذاری و تعویض پلاک 
پلیس راهنمایی و رانندگی توضیحاتی را درباره 
شماره گذاری خودروها و موتورسیکلت های برقی 
ارائه کرد. سرهنگ علی محمدی در گفت وگو با ایسنا، درباره وضعیت 
شماره گذاری خودروها از سوی پلیس گفت: شماره گذاری خودروها 
تابع قوانین و مقررات جاری کشور است و بر این اساس هر خودرویی 
که تائیدیه های وزارت صنعت، معدن و تجارت را دریافت کرده و مجوز 
شماره گذاری آن بر اساس ضوابط و چک لیست ها از سوی سازمان 
ملی استاندارد و سازمان حفاظت محیط زیست نیز صادر شده باشد، 

از سوی پلیس شماره گذاری خواهد شد.
وی درباره اینکه آیا سواری سمند سورن پلاس از سوی پلیس 
شماره گذاری می شود یا خیر گفت: مجوزهای شماره گذاری برای 
این مدل از خودرو صادر شده و در حال حاضر شماره گذاری آن نیز 

انجام می شود.
رییس مرکز شماره گذاری و تعویض پلاک پلیس راهور درباره 
شماره گذاری خودروها و موتورسیکلت های برقی نیز اظهار کرد: در 
مورد شماره گذاری خودروها و موتورسیکلت های برقی نیز ضوابط و 
مقررات برابر دیگر وسایل نقلیه است و اگر چنانچه این خودروها مجوز 
و تاییدیه سازمان ملی استاندارد و سازمان حفاظت محیط زیست را 
داشته باشد، پلیس نیز نسبت به شماره گذاری آنها اقدام خواهد کرد. 
این دسته از وسایل نقلیه با توجه به برقی بودن و آلایندگی کم معمولا 
تاییدیه سازمان حفاظت محیط زیست را دریافت می کنند، اما ایمنی 
و مقاومت آنها نیز مهم است که باید سازمان ملی استاندارد آن را 

بررسی و اعلام کند.
محمدی  درباره اینکه آیا تاکنون خودرو و موتورسیکلت برقی از 
سوی پلیس شماره گذاری شده یا خیر نیز گفت: سابقه درج پلاک و 
شماره گذاری این وسایل نقلیه وجود دارد و مواردی که تائیدیه های 
لازم محیط زیست و استاندارد را اخذ کرده بودند، شماره گذاری 
شدند.  وی درباره این تائیدیه ها نیز تصریح کرد:  هر مدل از خودرویی 
اعم از برقی، بنزینی، گازسوز و ... که بخواهد شماره گذاری شود، 
باید استانداردهای 85 گانه را داشته باشد و سازمان استاندارد باید 
مستندات آن را برای پلیس ارسال کند. معاونت فنی و مهندسی پلیس 
راهور این موارد را بررسی کرده و در صورتی که تمام تائیدیه ها اخذ 

شده باشد ما نسبت به شماره گذاری اقدام می کنیم.

مرکز امور بین الملل وزارت آموزش و پرورش اعلام کرد
تنظیم شکایت علیه 

شایعه سازان

شروط پلیس برای شماره گذاری 
خودروها و موتورسیکلت های برقی

خبر

خبر

خبر

کاغذ جامعه

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
فاقد سند رسمی و ساختمانهای 

تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
برابر  رسمی  سند  فاقد  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
رای شماره 140060319091000898-1400/07/24 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات 
فرزند  مسافری  نژاد  علی  زهرا  خانم  متقاضی  بلامعارض  مالکانه 
ششدانگ  در  عنبرآباد  از  صادره   1550 شناسنامه  بشماره  خدامراد  
از639-  فرعی  مربع پلاک -  متر   244 به مساحت  باب خانه  یک 
اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 639- اصلی قطعه یک  واقع 
در عنبرآباد –اراضی سوسن آباد بخش 45 کرمان خریداری از مالک 
رسمی آقای حمید ابراهیمی به موجب سند قطعی بشماره 8289-

1398/7/8 دفتر 228 جیرفت به آقای ماشاالله ملائی انتقال قطعی 
گردیده است . محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت 
خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  خود  اعتراض،دادخواست  تسلیم  تاریخ 
و عدم وصول  انقضای مدت مذکور  بدیهی است در صورت   . نمایند 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد

مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک
 تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۱/۰3/۱6
 تاریخ انتشار نوبت دوم :۱۴۰۱/۰3/3۰

اداره کل ثبت اسناد واملاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک شهر عنبر آباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  ماده 13آئین  و  قانون  ماده3  آگهی موضوع 
برابررای شماره  وضعیت ثبتی واراضی و ساختمانهای فاقدسند رسمی 
تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات    1401/01/29  -140160319091000099
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقردرواحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک شهر عنبر آباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
اقای محسن سالاری  فرزند حسین بشماره شناسنامه 21335صادره 
ازعنبرآباد درششدانگ یک باب مغازه به مساحت 50 متر مربع پلاک 
از 48-  از پلاک 2فرعی  و مجزی شده  اصلی مفروز  از48-  فرعی   -
اصلی قطعه یک  واقع در عنبرآباد –عباس آباد-خیابان امام  خریداری از 
مالک رسمی خانم فرخنده امیری محرزگردیده است.لذا به منظور اطلاع 
به فاصله 15روزآگهی می شود در صورتی که  نوبت  عموم مراتب دردو 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشاراولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکوروعدم وصول اعتراض طبق مقررا ت سند 

مالکیت صادر خواهدشد .

  مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۱/۰3/۱6
 تاریخ انتشارنوبت دوم :۱۴۰۱/۰3/3۰

آگهی مزایده مال غیر منقول 
نوبت اول

دادگاههای  حقوقی  احکام  اجرای 

جیرفت  شهرستان  حقوقی  عمومی 

اجرائی  پرونده  خصوص  در  دارد  نظر  در 

علیه  ایران  صادرات  بانک  له   980753 کلاسه 

شهریار  فرزند  بهرامی  خواجه  هاشم   -1 آقایان 

سجاد  اسفندیار-  فرزند  امیری  شهریار    -2

خواجه  قاسم  شهریار4-  فرزند  بهرامی  خواجه 

نوزایی  اکبر  علی   -5 شهریار  فرزند  بهرامی 

پلاک  از  بدهی  مطالبه  بر  دایر  حسین  فرزند 

45 کرمان  بخش  اصلی   510 از  فرعی   2 ثبتی 

فرزند  بهرامی  خواجه  سجاد  اقای  به  متعلق 

گاوبندی  چهار  :اراضی  جیرفت  در  واقع  شهریار 

بفروش  مزایده  طریق  از  ذیل  مشخصات  با 

2 فرعی  ثبتی  دارای پلاک  .ملک مذکور  برساند 

–باغ  خانه  قطعه   یک  ششدانگ  اصلی    510

خانه  باب  یک  که  مربع  2491متر  مساحت  به 

 60 مساحت  به  شناژدار  بنایی  مصالح  آجری 

سازی  ،حیاط  بلوکی  دیوار  دارای  مربع که  متر 

مثمر  خرما  نفر   20 تعداد  و  وبرق  اب  وامتیاز 

می باشد .ارزش ششدانگ ملک مرقوم به مبلغ 

تومان  420میلیون  )معادل  4/200/000/000ریال 

ارزیابی  دادگستری  رسمی  کارشناس  (توسط 

 1401/04/21 مورخ  در  مزایده  جلسه  گردیده 

راس ساعت 10 صبح با حضور نماینده دادستان 

می گردد  برگزار  حقوقی  احکام  اجرای  محل  در 

هماهنگی  ضمن  تمایل  صورت  در  ،متقاضیان 

تاریخ  از  قبل  روز   5 حقوقی  احکام  اجرای  با 

صورت  در  بازدید  ملک  از  توانند  می  مزایده 

مبلغ  درصد   10 مزایده  در  شرکت  به  تمایل 

ارزیابی  طبق  فروش  قیمت  )حداقل  پیشنهادی 

صورت گرفته میباشد (خود را به حساب سپرده 

نزد   ir100100004059012907640350 دادگستری 

بانک ملی واریز و قبض آن را به همراه پیشنهاد 

برگزاری  از  قبل  تا  و   دربسته  پاکت  در  کتبی 

بدیهی  نمایند  اجرا  این  تحویل  مزایده  جلسه 

شناخته  مزایده  برنده  عنوان  به  شخصی  است 

میشود که بالاترین قیمت را پیشنهاد داده باشد 

و در صورت انصراف برنده مزایده ده درصد مبلغ 

پیشنهادی به نفع دولت ضبط خواهد شد ضمنا 

معامله  قبال  در  مسئولیتی  هیچگونه  اجرا  دایره 

برنده  داشت  نخواهد  رسمی  سند  یا  و  معارض 

مزایده می تواند وفق مقررات جهت تنظیم سند 

نسبت  اخذ سند رسمی  و  اوقاف  اداره  به  اجاره 

به اعیانی از طریق ثبت اسناد اقدام نماید .

دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری 
جیرفت -حسینی

آگهی فقدان سند مالکیت
وکالتنامه   طبق  بادیزی  میرزایی  مهدی  محمد  آقای 

فرزند  ادهمی  ابوالقاسم  طرف  از   1398/ 04/ 24- 25991
اصلی  از2100  فرعی   1 پلاک  ششدانگ  مالک  حسین 
ثبت  ذیل  بشماره 935847  آن  مالکیت  در بخش1 کرمان که سند  واقع 
37545 دفتر35 صفحه282 صادر و تسلیم گردید و طبق دستور شماره 
1398021000063859 مورخ19 /01 /1398صادره از شعبه دوم اجرای احکام 
برگ  دو  تسلیم  ضمن  و  میباشد  دائم  بازداشت  اختلاف  حل  شورای 
استشهاد محلی تصدیق امضا شده مدعی است سند مالکیت پلاک مزبور 
المثنی  مالکیت  سند  درخواست  و  رفته  بین  مفقود  /از  نامعلوم  بعلت 
نموده لذا باستناد ماده 120آیین نامه قانون ثبت مراتب در یک نوبت در 
تاریخ مندرج در ذیل آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله 
میباشد ظرف  نزد خود  مالکیت  وجود سند  یا  الذکر  فوق  به ملک  نسبت 
اداره ثبت شهرستان کرمان مراجعه  به  انتشار آگهی  از  10 روز پس  مدت 
تسلیم  معامله  سند  یا  مالکیت  سند  اصل  ارائه  را ضمن  خود  اعتراض  و 
المثنی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  مذکور  مدت  از  پس  الا  و  نمایند 

اقدام خواهد شد . 
تاریخ انتشار:3۰ /۰3 /۱۴۰۱
اصغر نارويي رئيس ثبت اسناد و املاك منطقه ۱ كرمان 
از طرف، مصيب افشارمنش
رونوشت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( در استان کرمان جهت 
اطلاع و ارسال پاسخ
شناسه آگهی: ۱333895
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دوشنبه  30 خرداد ماه 1401
کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

به گفته مدیر کتاب فروشی دانشمند، در سال 
1۳94 تفاهم نامه ای میــان وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی و ســازمان امور مالیات امضا 
شده است که بر اســاس آن کتاب فروشان از 
پرداخت مالیات معاف هستند، اما بسیاری از 
این قشر درباره جزئیات، اطلاعات کافی ندارند.

مسعود درودی درباره تفاهم نامه ای که برای 
معافیت مالیاتی کتاب فروشان میان وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی و سازمان امور مالیاتی 
امضا شده اســت، به خبرنگار ایرنا اظهار کرد: 
فروردین 1۳94 وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
و سازمان امور مالیاتی با هم تفاهم نامه امضا 
کردند. در این تفاهم نامه وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی به سازمان امور مالیاتی اعلام کرد که 
جواز کسب کتاب فروشی را قبول کرده است. 
در نتیجه لازم نیست برای معافیت مالیاتی 
کتاب فروش از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

مجوز مستقیم دریافت کند.
مدیر کتاب فروشی دانشمند با بیان اینکه هر 
سال باید نام کتاب فروشی توسط اداره فرهنگ 
و ارشاد اسلامی استان  و شهرستان به سازمان 
امور مالیاتی اعلام شــود، ادامه داد: قرار است 
هر سال اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی استان  
و شهرستان فهرست کتاب فروشی های مورد 
تایید خود را به ادارات دارایی اعلام کنند و به 
این شکل کتاب فروشی ها هم می توانند از بند ل 
ماده 1۳9 قانون مالیات های مستقیم که مربوط 

به مالیات های فرهنگی است، استفاده کنند.
او دربــاره لــزوم پرداخت مالیات توســط 
کتاب فروشان و اعتراض و گفت وگوهایی که در 
این حوزه میان فعالان صنف شکل گرفته است، 
گفت: این تفاهم نامه نوشته و امضا شده و مورد 
قبول سازمان امور مالیاتی قرار گرفته است؛ اما 
همکاران کتاب فروش درباره آن اطلاع ندارند. 
سال گذشته از همین بند اســتفاده کردم و 
مالیات من صفر شد، این در حالی است که در 
سال های 97 و 98 مالیات پرداخته بودم اما در 
سال 99 از بند ل ماده 1۳9 قانون استفاده کردم 

و در این روزها بدهی مالیاتی من صفر است.
به گفته درودی سال های گذشته به این دلیل 
که کتاب فروشان معافیت رقمی مالیاتی داشتند 
پیگیر مسائل نبودند. خیلی دنبال این مسائل 
نرفتند اما امسال که ارقام درآمد کتاب فروشان 
بزرگتر می شود، مســائل مالیاتی را پیگیری 

می کنند.

نگرانی از قدرت 
گرفتن یک تفکر 

در سینما
پخش کننده فیلــم »علف زار« بــا ابراز 
نگرانــی از برخــی تصمیم گیری ها در 
زیرمحموعه  سازمان ســینمایی، گفت: 
اقدام حــوزه هنری برای شــناور کردن 
بلیت سینماها قابل تقدیر است ولی یک 
دست صدا ندارد. سعید خانی که در هفته 
گذشته به اکران نشدن فیلم اش در موزه 
سینما اعتراض داشــت، در گفت وگویی 
با ایســنا در پاســخ به اینکه آیا از سوی 
مدیران سازمان سینمایی پاسخی برای 
این موضوع دریافت کرده اســت؟ گفت: 
درباره پخش نشــدن فیلم »علف زار« در 
موزه سینما هم با دکتر اسماعیلی - مدیر 
موزه - تماس گرفتم و هم بعضی مدیران 
سازمان سینمایی. پاسخ مدیر موزه این 
بود که "تشــخیص می دهند" این فیلم 
در موزه سینما اکران نشود و در سازمان 
هم گفتند پیگیری می کنند ولی اتفاقی 
نیفتاده اســت. او افزود: تجربه دست کم 
20 ســال فعالیت من در حــوزه پخش 
نشان می دهد که موزه ســینما همیشه 
پاتوق فیلم های ملودرام اجتماعی بوده و 
مخاطب بیشتری داشته است. »علف زار« 
هم اساســا با توجه به رده بندی سنی ای 
که گرفتــه برای مخاطب زیر 15 ســال 
مناســب نیســت و اینکه با توجه به این 
مورد یک نفر مســئول بــرای مخاطب 
تصمیم بگیــرد کاری عجیــب و از نظر 
من توهین آمیز اســت بویژه اینکه چند 
صد متر بالاتر از موزه سینما، سالن های 
دیگری برای اکران این فیلم وجود دارند. 
خانی تاکید کرد: آنچه برای من اهمیت 
داشت، فراتر از اکران نشدن »علف زار« در 
موزه سینما است و آن هم موضعی است 
که از جایــگاه قدرت آمــد و با گفت وگو 
نتوانســتیم بــه نتیجه برســیم.  چنین 
تفکری اگر یــک روز در ســینما قدرت 
بگیرد چه بسا ممکن است کل سینما را 
تعطیل کند وگرنه چطور می شــود مدیر 
یک مجموعه به مجوز سازمان بالادستی 
خود اعتنا نکند و برای مکانی مثل موزه 
سینما اینطور تصمیم گیری کند؟ آن هم 
در شرایطی که وضعیت سینما هر روز - 
نه تنها در ایران بلکه کل جهان - وخیم تر 
می شود و باید همراهی بیشتری صورت 
گیرد. ولی در همین اوضاع می بینیم که 
با حوزه هنری امکان گفت وگو داریم و با 
زیر مجموعه ســازمانی که به فیلم مجوز 

داده، امکان گفت وگو نداریم.

سال اول دولت سیزدهم اگر چه همچنان تحت تاثیر کرونا بود، اما 
می توان گفت موزه ها و میراث فرهنگی به سوی مردمی سازی حرکت 
کرد، رونق به سفر و گردشگری بازگشت و بازارچه های صنایع دستی 
جانی دوباره گرفت. یک سال از آغاز بکار دولت سیزدهم می گذرد 
و وزارت میراث فرهنگی،  گردشگری و صنایع دستی در چارچوب 
شعار راهبردی دولت انقلابی و دولت مردمی در این مدت تلاش کرد 
در هر سه حوزه اصلی ماموریتی خود کمیت و کیفیت نقش مردم و 
مشارکت عمومی را افزایش دهد،  دوره ای که موزه ها - به ویژه موزه های 
استانی- و میراث فرهنگی به سوی مردمی سازی و جذب بیشتر 
مخاطب حرکت کرد، با مهار کرونا رونق به سفر و گردشگری بازگشت 
و بازارچه های صنایع دستی جانی دوباره گرفت. میراث فرهنگی بنا به 
جایگاه و نقش هویتی، یکی از حوزه های اولویت دار در دولت سیزدهم 
محسوب می شود، بسط و ترویج فرهنگ عمومی حفاظت و صیانت از 
آثار ملموس و ناملموس فرهنگی با تمرکز بر آموزش و معرفی و ارتقاء 
سواد میراثی جامعه از مهمترین رویکردهای وزارت میراث فرهنگی 
در همین چارچوب تبیین شده است. بهره برداری از 80 طرح مرمتی 
و تجهیزی در 15 استان کشور و اجرای بیش از 1000 برنامه در سطح 
کشور در هفته میراث  فرهنگی در نخستین سال فعالیت دولت نشان 
داد وزارت میراث فرهنگی نسبت به حوزه میراث فرهنگی توجه ویژه 
دارد، حوزه ای که به همکاری و توجه همه دستگاه های اجرایی و عمومی 
کشور نیازمند است و امضا سه تفاهم نامه همکاری با  سازمان اوقاف و 
امور خیریه، فرمانده نیروی انتظامی جمهوری اسلامی و بنیاد مسکن 
انقلاب اسلامی، بیان کننده همین رویکرد راهبردی است. وجود 760 
موزه عمومی و خصوصی در کشور که 260 موزه آن اختصاصی به وزارت 
میراث فرهنگی تعلق دارد، نشان از فراوانی آثار و اشیا موزه ای در کشور 
است، فهرستی که بیش از ۳5 هزار اثر ثبت شده ملی را در خود جای 
داده و البته مخازنی که بیش از ۳ میلیون اثر را در بر می گیرد که نشان می 
دهد توسعه موزه های کشور و نمایشگاه های عمومی یک ضرورت برای 

آشنایی بیشتر مردم با این ثروت های انباشته تاریخی و تمدنی است.

رونق به سفر برگشت؛ صنایع دستی 
جان گرفت

کتاب فروشان از معافیت 
مالیاتی اطلاع ندارند

معاونت سیما برنامه »طبیب« را به دلیل اظهارات غیرکارشناسانه مهمان 
و عدم ورود مناسب مجری در طرح این ادعاها تعطیل کرد. به گزارش 
پایگاه اطلاع رسانی سیما، معاونت سیما در پی ضعف مفرط برنامه طبیب 
شبکه سه در رعایت استانداردهای برنامه تخصصی زنده، به استحضار 

مردم شریف ایران می رساند: 
متأسفانه در برنامه طبیب شبکه سه، از سوی مهمان ادعایی عجیب و غیر 
علمی مطرح شد که به درستی موجب تعجب و تذکر و اعتراض جمعی از 
استادان مؤمن و متعهد کشور به این ادعای غیر علمی و جریحه دار شدن 

احساسات پاک مخاطبان مؤمن و فهیم گردید.
متأسفانه مجری برنامه نیز علی رغم داشتن تجربه کافی، نتوانست به موقع 
در واکنش به این ادعای عجیب، از مهمان برنامه مستنداتی برای این 
اظهار نظر درخواست کند و اظهارات غیر مستند میهمان را تصحیح کند.

»طبیب« متوقف شد

در نشست خبری سـریال حکم رشـد یکی از بازیگران 
بـا اشـاره بـه باورپذیـری نقش هـا به ایـن نکته اشـاره 
کرد که حتی برخی از بینندگان او را به کشـتن تهدید 
کرده اند! همچنیـن تهیه کننده با تاکیـد بر محبوبیت 
نقش ها یادآور شـد که دو روز اسـت درگیر تلفن هایی 
هسـتم کـه می گویند چـرا غـلام کشـته شـد؛ دوباره 

پایان بندی اش را بسـازید!
بـه گـزارش ایسـنا، نشسـت خبـری سـریال »حکـم 
رشـد« بـا حضـور عوامـل سـریال از جملـه مهـدی 
فرجی تهیه کننده، حسـن لفافیان کارگـردان، حمید 
ابراهیمـی، حسـین احمـدی نیـا، مجتبـی فلاحـی، 
علیرضـا مهـران، آزیتـا ترکاشـوند و نیلوفـر شـهیدی 
بازیگران سریال و همچنین حسـین قرایی ـ مدیرکل 
روابـط عمومی صـدا و سـیما، پژمـان کریمـی ـ مدیر 
اطلاع رسـانی و امـور رسـانه های اداره کل روابـط 
عمومی صداوسـیما و حمیـد خواجه نـژاد مدیر روابط 
عمومـی معاونت سـیما پیـش از ظهـر یکشـنبه )29 
خرداد مـاه( در سـاختمان روابـط عمومـی کل صدا و 

سـیما برگزار شـد.
به ساخت فصل دوم فکر نکرده ایم

مهـدی فرجـی دربـاره ی انتقادهـا مبنـی بـر ترویـج 
خشـونت در »حکـم رشـد« اظهـار کـرد: اتفاقـا یکی 
از انتقادهـا ایـن بـود کـه چرا سـریال بـا وجـود اینکه 
پلیسـی اسـت امـا هیچ گونـه درگیـری در آن وجـود 
ندارد. شـاید برای بیـان برخـی مطالب نیاز بـه تصویر 
کشـیدن این چهره هـا داشـتیم امـا ترویـج لات بازی 
نکردیـم بلکـه ترویـج اقتـدار خانـواده، مـادر، پلیـس 
و امنیـت کردیـم کـه بـه نظـرم موفـق بوده ایـم. این 
سـریال قهرمـان داشـت و وجـه جوانمـردی، احتـرام 
به والدیـن، انصـاف، رعایـت حرمـت مـردم و نامردی 
نکـردن در بیـن شـخصیت های موافـق و مخالـف در 

آن دیـده شـد.
وی بـا بیـان اینکـه پلیـس در سـریال »حکم رشـد« 
پلیـس مقتـدری بـود، گفـت: ارتباط مـا با همـکاران 
نیروی انتظامـی این معنی را در بر داشـت که نسـبت 
بـه کاراکتـر پلیـس حـس مثبـت ایجـاد شـد و آن را 

دوسـت داشـتند.
فرجی درباره ی سـاخت فصـل دوم »حکم رشـد« نیز 
یادآور شـد: خیلی هـا می گویند فصـل دوم را بسـازید 

اما بـه آن فکـر نکرده ایم.
ایـن تهیه کننـده دربـاره بازخوردهـای مخاطبـان 
نسـبت به تولید و پخـش »حکم رشـد«، اظهـار کرد: 

بازخوردهـا خیلـی خـوب بـود. دو روز اسـت درگیـر 
تلفن هایـی هسـتم کـه می گوینـد چـرا غلام کشـته 

شـد دوبـاره پایان بنـدی اش را بسـازید.
بیشترین مخاطب را برنامه های خارج

 از پلتفرم ها دارند
مهـدی فرجـی در ادامـه دربـاره ی کاهـش مخاطبان 
تلویزیـون و علـت کاهش تولیـد و پخش سـریال های 
طنز موفـق در تلویزیون، اظهار کرد: پاسـخ این سـوال 
کـه بیننـدگان تلویزیـون کاهـش پیـدا کرده انـد را 
رییس رسـانه ملی داده اند و پذیرفته انـد که مخاطبان 
تلویزیـون کاهـش پیـدا کـرده؛ امـا معتقـدم مـردم 
همچنـان سـریال و برنامـه خـوب را تماشـا می کنند. 
پیـش از ایـن برنامـه خـوب شـبکه محور بود امـا حالا 
برنامه محـور اسـت. امـروز بیشـترین مخاطـب را 
برنامه هـای »نـون.خ«، »زیرخاکـی«، »عصـر جدید« 

و »گانـدو« دارنـد کـه در پلتفرم هـا وجـود ندارنـد.
ایـن تهیه کننـده ادامـه داد: برنامـه و سـریال خـوب 
در رسـانه ملـی مخاطـب خـودش را خواهـد داشـت 
امـا بحـث امکانـات هـم بی تاثیـر نیسـت. در حـال 
حاضـر تولیـدات پلتفرم هـا بـا تولیـدات تلویزیـون 
برابـری می کنـد. زمانی رسـانه ملی برای سـه شـبکه 
سـریال می سـاخت ولـی الان حجـم تولیدات شـبکه 
خانگـی آنقـدر زیـاد شـده اسـت کـه بـه تلویزیـون 
تنـه می زنـد و بـه همیـن میـزان امکانـات افزایـش 
پیـدا نکـرده اسـت. مـا کـه نمی توانیـم هلی کوپتـر و 
تانـک بسـازیم؛ اینهـا امکانـات سـینمایی خـودش را 
لازم دارد. گاهـی بـه مـن می گوینـد چـرا بـه سـمت 
کارهایی با پروداکشـن سـخت می روم، سریال سـازی 
بـا شـرایطی کـه داریـم خیلـی دشـوار اسـت و چـرا 
کار سـاده آپارتمانـی نمی سـازم؟ بخشـی بـه همیـن 
برمی گـردد کـه نهادهـای مرتبـط، از رسـانه ملـی 
گرفته تا حوزه هنـری، فراجـا، سـپاه و … باید فکری 
اساسـی کنند تا بشود شـهرکی سـاخت. این می آیند 

تـا سریال هایشـان را اینجـا بسـازند.
شهرک های سینمایی فعلی یک صدم 
نیازهای نمایشی ما را پاسخ نمی دهند

فرجی سپس با اشـاره به دشـواری های تولید و کمبود 
امکانـات برای سـاخت سـریال ها، چنین عنـوان کرد: 
وقتی شـما به سـمت کار پرُپروداکشـن می روی، باید 
دشـواری ها را به جان بخـری. باید فکر اساسـی کنند 
که شـهرکی سـاخته شـود که همه آثار در آنجا تولید 

شود. سـاخت این شـهرک ها بازگشـت سـرمایه دارد. 
افـرادی کـه کارهـای نمایشـی را هدایـت می کننـد 
بایـد بدانند کـه امکانات موجود کشـور کافی نیسـت. 
شـهرک های سـینمایی کـه وجـود دارد یـک صـدم 
نیازهـای نمایشـی مـا را پاسـخ نمی دهـد، بایـد کار 
جدی کـرد و نیـاز بـه همتی اسـت کـه شـرایط مالی 

آن ایجاد شـود.
تهیه کننده سـریال »حکم رشـد« در ادامه یادآور شد: 
وقتـی در کوچه پس کوچه هـا فیلمبـرداری می کنیم 
گاهی جلوی راه مردم را می بندیم. ما شـکل و شـمایل 
عجیبی در برخی گریم ها داشـتیم و خاطرم هست در 
یکـی از صحنه ها یکـی از راننده هـا که ایـن گریم ها را 
دید فکـر کرد واقعی اسـت و دعوا و حواشـی بـه دنبال 
آن بـه وجـود آمـد. حـدود 120 لوکیشـن داشـتیم و 
هـر دو روز در یـک لوکیشـن بودیـم. بایـد بـرای هـر 
لوکیشـن آماده سـازی مـی کردیـم و این کار سـخت 

و دشـواری بود.
نمایش اتفاقات غیرواقعی در پلتفرم ها

حسـن لفافیـان ـ کارگـردان ـ دربـاره ی بزرگنمایـی 
معضـلات حاشیه نشـین ها و ترویـج خشـونت اظهـار 
کـرد: معتقـدم معضـلات را بایـد نشـان دهیـم و نگاه 
ما در این سـریال صرفـا به پایین شـهر نبـود. اگر یک 
تهران گـردی را آغـاز کنیـم می بینیـم کـه اتفاقـا این 
اراذل در همـه جـای تهران گسـترده هسـتند. چیزی 
را بلُـد نکردیـم و در واقـع چیـزی را که وجود داشـت 

نشـان دادیم.
وی بـا بیـان اینکـه خـط قرمزهـای تلویزیـون را 
می شناسـند، یادآور شـد: در عین اینکـه ناهنجاری ها 
را نشـان دادیم ایجـاد ناامنـی نکردیم. بایـد آدم هایی 
را هـم کـه امنیـت ایجـاد می کننـد را هـم نشـان می 
دادیـم. در پلتفرم هـا چیزهایـی را می بینیـم که اصلا 
وجود خارجی نـدارد و غیررئال نمایش داده می شـود. 
اتفاقـاً خانواده هـا باید سـریال ها را ببینند امـا با همان 
نـگاه خـط قرمـزی. بایـد خانواده هـا را آگاه کنیـم که 
اگـر ایـن معضـلات هسـت امـا نگـران نباشـند چون 
در کنـارش امنیـت هـم وجـود دارد. پیام سـریال این 
بـود کـه غـلام قصـه مـا از 17 سـالگی جمع خانـواده 
را نداشـت و مامـان تـوران )شـخصیتی بـا بـازی ثریا 
قاسـمی( تلاش کـرد او را به مسـیر دلخواه بیـاورد اما 
گاهـی اوقـات مسـیری را کـه مـی روی بازگشـت آن 

دسـت خـود تو نیسـت.
کارگـردان »حکم رشـد« تاکید کـرد: هیـچ بازیگری 

در این سـریال تغییر نکـرد زمانی که کار شـروع شـد 
هیـچ بازیگری انتخاب نشـده بود. سـه مـاه و نیم متن 
دوسـتمان را بازنویسـی کردیم و از صفر تا صـد کار را 

به سـرانجام رسـاندیم.
پلیسی طراحی کردیم 

که اتو کشیده و کاملا مثبت نباشد
این کارگـردان در پاسـخ بـه پرسـش ایسـنا درباره ی 
لازمـه ی خلـق شـخصیت های پلیسـی جـذاب و 
اینکـه نمایـش برخـی نقصان هـا، بـه ملموس تـر و 
دوست داشتنی تر شـدن شـخصیت ها کمک می کند، 
چنین اظهـار کرد: لازمـه ی اینکه بگوییـم یک پلیس 
جذاب اسـت یـا متفاوت اسـت یا بایـد ابعـاد مختلفی 
از شـخصیت آن را نشـان دهیم، این نیسـت کـه نقاط 
منفی را نشـان دهیم. به نظرم پلیسـی که مـا طراحی 
کردیـم بـا پلیس هـای دیگـر متفـاوت بـود. بـه دلیل 
اینکه به دلیـل عقیده اش جلـوی خیلـی از عزیزترین 
آدم هـای زندگی اش ایسـتاد. مـا بایـد نگاهمـان را به 
سـمت سریال سـازی خودمـان در ایـران بیاوریـم. 
اینکـه صرفـا مـا در فیلم هـای آن طـرف آب می بینیم 
که نقـاط منفـی را نشـان می دهند بـرای اینکـه قابل 
لمس  باشـد، نشـان دهنده پرداخت خوب نیست. نگاه 
ما این بـود کـه کمتر بـه نقطه ی منفـی اشـاره کنیم. 
شـخصیتی را طراحـی کردیـم که خود آن شـخصیت 
و کاراکتـر دچـار چالـش می شـود و ایـن چالـش در 
تصمیم گیـری، گاهـی اوقـات باعـث می شـود کـه 
زیر سـوال بـرود. اتفاقـا پلیسـی طراحـی کردیـم که 
اتـو کشـیده و کامـلا مثبـت نباشـد و ابعـاد مختلفی 

داشـته باشد.
چندین بار از سمت مخاطبان

 تهدید به مرگ شدم!
حمیـد ابراهیمـی ـ بازیگـر سـریال ـ نیـز در نشسـت 
»حکـم رشـد« اظهـار کـرد: مـن 2۳ سـریال بـرای 
تلویزیون بـازی کـردم و این اولین سـریالی اسـت که 
ترسـیدم؛ چون چندین بار از سـمت برخی مخاطبان 
تهدید به مـرگ شـدم! می گفتند مـا تو را جایـی پیدا 
می کنیـم و می کشـیم و برایـم عجیـب بود کـه مردم 
اینقدر قصه را بـاور کرده انـد و این نشـان می دهد کل 
عوامل کارشـان را درسـت انجام داده اند. خوشبختانه 
هم با آقـای فرجی و هـم با آقـای لفافیان پیـش از این 
هـم کار کـرده بـودم. خوشـحالم کـه توانسـتم بخش 

کوچکـی از خانواده »حکم رشـد« باشـم.

در نشست سریال »حکم رشد« مطرح شد

از سوی مخاطبان تهدید به مرگ شدم!

یـک کارشـناس مرمـت گفـت: تصمیمات 
سـازمان اوقـاف بـرای بناهـای مذهبـی و 
امام زاده هـا در بسـیاری از مـوارد غیرقابـل 
و  مقابـر  بـرای همـه  اسـت،  بخشـش 
امامزاده هـا نسـخه واحـد دارد و خیلـی 
از امام زاده هـا و مقابـر بـه گونـه ای تغییـر 
کرده انـد کـه بـا هیـچ قسـم و اسـتدلالی 
نمی شـود تاریخی بودن آن هـا را ثابت کرد.

داوود اسـدالله وش  ـ کارشناس ارشد مرمت 
اشـیاء فرهنگی و تاریخـی ـ در گفت وگوی 
با ایسـنا بـا ارائـه دلایلـی، عملکـرد مرمت 
در ایـران را مثبـت ارزیابـی و بـه برخـی از 

ضعف هـای ایـن حـوزه اشـاره کرد.  
او درباره وضعیـت مرمت بناهـای تاریخی 
جملـه  یـک  در  بخواهـم  اگـر  گفـت: 
وضعیـت حفاظـت و مرمـت را توصیـف 
کنم بایـد بگویـم، "اوضاع مرمـت در ایران 
بـد نیسـت". ایـن قضیـه را می تـوان هـم 
از نظـر کمـی و هـم کیفـی بررسـی کـرد. 
از لحـاظ کیفـی خیلـی خـوب هسـتیم، 
امـا بـه لحـاظ کمـی خیـر. تعـداد بناهای 
تاریخـی در ایـران بسـیار زیـاد اسـت و در 
مقابـل ایـن تعـداد، بناهایـی کـه مرمـت 
می شـوند کمترنـد. در عین حـال وضعیت 
کیفـی مرمـت بناهـای تاریخـی در ایـران 
در مقایسـه بـا وضعیـت مرمـت در سـایر 
کشـورها در جایـگاه خوبـی قـرار دارد و 
مرمـت در ایـران در سـطح بین المللـی 
انجـام می شـود و نسـبت بـه بسـیاری 
از کشـورهایی کـه دارای آثـار تاریخـی 
شناخته شـده ای هسـتند، وضعیت بسیار 
بهتـر اسـت. مـا در مرمـت خیلـی بهتـر از 
گذشـته هسـتیم؛ زمانـی  کـه دانشـجوی 
رشـته مرمـت بـودم و می خواسـتم درباره 
رشـته تحصیلی ام به کسـی توضیـح دهم، 
گوش هایـش زنـگ مـی زد، تـا مدت هـا به 
خانه هـای تاریخـی »کلنگـی« می گفتند. 
همیـن کـه الان در جامعـه مـا بـه قضیـه 
بافـت تاریخـی شـیراز عکس العمل نشـان 
داده می شـود، یعنـی آگاهـی، اقبـال و 
رویکـرد جامعـه دربـاره بناهـای تاریخـی 
تغییـر کـرده اسـت و ارزش آن هـا را درک 

نـد.   کرده ا
اسـدالله وش یکی دیگر از نقاط قوت مرمت 
در ایـران را حضـور کارشناسـان بـا تجربـه 
و نیروهـای ورزیـده  )اسـتادکاران( در ایـن 
حـوزه دانسـت و اظهـار کـرد: اسـتادکاران 
ماهـر قبـل از انقـلاب و چنـد سـال بعـد از 
انقلاب اسـتخدام اداره کل باستان شناسـی 

و سـازمان میراث فرهنگی بودند، اما از سی 
سـال پیش جوان هایی که درس این رشـته 
را نخوانده بودند کنار استادکاران ماهر وارد 
این حوزه شـدند تا بـا اسـتفاده از تجربیات 
آن هـا مهـارت کسـب کننـد. خیلـی از این 
جوان هـا اسـتخدامی سـازمان های دولتی 
نیسـتند و تیم های مرمتی از تـوان و تجربه 
آن ها اسـتفاده می کننـد. بنابرایـن من فکر 
نمی کنـم کـه اسـتادکاران کنـار گذاشـته 
شده باشـند. در عین حال متاسـفانه برخی 
از همـکاران هسـتند کـه خـود را بی نیـاز 
از تجربـه اسـتادکاران می داننـد و آن هـا را 

کنـار می گذارنـد.  
او افزود: بنابرایـن وضعیت مرمـت در ایران 
نامطلـوب نیسـت، امـا دلایلـی هـم وجود 
دارد کـه نشـان دهنده ضعف هایـی در ایـن 
حـوزه اسـت؛ مرمـت یـک اتفـاق فیزیکی 
عملـه و بنایـی نیسـت، بلکـه یـک فرآیند 
علمـی اسـت و از لحظـه ای کـه بـا بنـای 
تاریخـی مواجـه می شـویم و بـه مطالعـه 
و بررسـی آن می پردازیـم، آغـاز می شـود 
و سـال های سـال می توانـد ادامـه داشـته 
باشـد. در بناهایـی کـه خیلی ارزشـمندند، 
مرمـت و حفاظت بـه صـورت یـک فرآیند 
دائـم روی آن هـا انجـام می شـود و بناهایی 
کـه در حـال بهره بـرداری هسـتند ممکـن 
اسـت بـه صـورت مقطعـی مرمـت  شـوند. 
بـه طـور کلی هـر مصالـحِ دست سـاز بشـر 

کـه عملیـات فـرآوری روی انجـام شـود، 
بلافاصلـه بعـد از سـاخت و جای گـذاری 
روی بنـای تاریخـی، فرآیند فرسایشـی آن 
آغـاز می شـود. پـس هـر بنـای تاریخـی بر 
همین قاعـده در حال فرسـایش اسـت. هر 
اثر تاریخـی به حفاظـت و مرمت  نیـاز دارد 
که در دوره هـای کوتاه مدت و یـا بلندمدت 
انجام شـود و فرایند فرسـایش آن کنترل و 

بـه عمـر آن اثر افـزوده شـود.
ایـن کارشـناس مرمـت بـا بیـان این کـه 
یکـی از آسـیب هایی کـه در برخـی از 
مرمت هـا رخ می دهـد، آسـیب بـه هویـت 
اثـر تاریخـی اسـت، اظهـار کـرد: برخـی از 
بناهـای تاریخـی در شهرسـتان ها پـس از 
مرمت، هویـت و اصالـت تاریخی خـود را از 
دسـت داده اند. معمولا هم  بیشـتر معمارها 
بـدون در نظـر گرفتـن اصـول حفاظـت و 
مرمـت حتـی قوانیـن میراثـی و ملـی، بـا 
دخل و تصرف هـای زیادی کـه در بنا انجام 
می دهنـد باعث ایـن اتفاق می شـوند. بنای 
تاریخـی ماننـد یـک متـن تاریخی اسـت، 
هـر کلمـه و جمله ایـی از آن کـه به سـلیقه 
مـا تغییـر کنـد آن متـن سـندیت و هویت 
خـود را از دسـت می دهد. هر تغییـری باید 
با هـدف حفاظـت آن و یـا مقدمه ایـی برای 
حفاظـت آن باشـد، نه بـرای زیباتـر کردن 
آن. بـر ایـن اسـاس مرمت گر حـق قضاوت 

در اثـر تاریخـی را نـدارد.

سجاد نوروزی مدیر سینما »آزادی« ضمن 
اعلام خبر پیوستن این پردیس سینمایی به 
طرح آزمایشی فروش شناور بلیت سینماها به 
ارائه توضیحاتی درباره این طرح و لزوم اجرای 
فراگیر آن در سینمای ایران پرداخت. سجاد 
نوروزی مدیر سینما »آزادی« تهران درباره 
اجرای آزمایشی طرح فروش بلیت با قیمت 
شناور در سینماهای حوزه هنری، توضیح داد: 
واقعیت این است که فعالان صنفی و نهادهای 
سیاست گذار باید بپذیرند که سازوکار اکران 
قبال مخاطبان به آثار،  در سینماها و نحوه ا
دگرگون شده است. عاملی مانند کرونا شاید 
این دگرگونی را تسریع کرده باشد اما به طور 
کلی در همه جای دنیا هم در حوزه تولید، هم 
در حوزه عرضه و هم در حوزه تبلیغات، مانند 
هر کسب و کار دیگری، سینما هم متحول 
شده است و سازوکارهای جدیدی را برای 

جذب مخاطب ایجاد کرده است.
وی افزود: در همه پیشه ها حتی صنایع بزرگ 
و مشاغل واسطه ای و خدماتی هم نسبت به 
10 سال یا حتی 5 سال قبل، نحوه تعامل با 
مردم متحول شده و طراحی های جدیدی 
صورت گرفته است. متأسفانه در سینمای ما 
اما طی 20 سال گذشته هیچ گونه خلاقیت 
ا برای تعامل بهتر با  و طراحی جدیدی ر
یجاد ظرفیت های جدید و حتی  مخاطب، ا

یم. تنها تحول  حفظ مخاطب شاهد نبوده ا
ز  بنیادین در حوزه تولید و توزیع، تحول ا
ما سازوکارهای  لوگ به دیجیتال بوده ا نا آ
سنتی در حوزه اکران ادامه داشته است. گویی 

کم و قابل شکل پذیری  ما با یک توده مترا
مواجه ایم که ما هر کاری انجام دهیم آن ها 
به عنوان مخاطب موظف به آمدن به سینما 

هستند!

اوقاف برای همه امام زاده ها نجات گیشه با »بلیت شناور«
و مقبره ها یک نسخه پیچیده است

رنا
: ای

س
عک

احسـان رحیـم زاده/ نقطـه قـوت سـریال »یاغـی« سـاخته محمـد کارت 
پیش بینی ناپذیـر بـودن آن اسـت. فیلمنامـه پیچیـده سـریال مـدام بـه 
مخاطبـش رودسـت می زنـد و او را بـه مسـیری می بـرد کـه فکـرش را 

نمی کـرده اسـت.
غافلگیرکننده تریـن سـکانس یاغـی جایـی اسـت کـه دوسـتان جاویـد 
می خواهنـد با اجـرای یـک نمایش مثـلا پلیسـی شناسـنامه اش را تحویل 
دهنـد. آنها عملیـات سـورپرایز کردن دوست شـان را ایـن قدر دقیـق اجرا 
می کنند کـه مخاطبـان همراه بـا جاوید جـا می خورند. این حـس غافلگیر 
کنندگـی در تـار و پود روایـت تنیده شـده اسـت. پیش بینی کردن مسـیر 
بعدی اتفاقات بـرای مخاطبی که داسـتان را نخوانده، امری دشـوار اسـت. 
جاویـد آنجا که فکـر می کنیم قرار اسـت انتقـام بگیـرد، از انتقام پشـیمان 
می شـود. جایـی که قـرار اسـت گیـر بیفتـد فـرار می کنـد و زمانـی که در 

مکانـی مطمئـن پنهان شـده لو مـی رود.
کارگردان سـریال یاغـی اگرچه همچـون فیلم نخسـتش، شـنای پروانه به 
سـراغ قشـر جاهل ها و لات می رود ولی در مقام مقایسـه فضای متنوع تری 
دارد. دوربیـن محمد کارت این بـار از جنوب شـهر آغاز می کنـد و در ادامه 

به سـمت طبقه مرفه بـدون درد می رود.
در شـنای پروانه اجتمـاع لایه هـای مختلف جاهل هـا همچـون قماربازها، 
قمه کش هـا، عرق خورهـا و عـرق فروش هـا را می دیدیم و و قهرمـان و ضد 
قهرمـان از میـان ایـن طبقه ظاهـر می شـد. امـا در سـریال یاغـی نمایش 

جنـوب شـهر و زندگـی جاهلـی صرفـا در خدمـت 
معرفـی شـخصیت »جاویـد« بـه عنـوان قهرمـان 
داسـتان و توصیـف مکانـی اسـت کـه او از آنجـا 
برخاسـته اسـت. کارگـردان ثابـت می کنـد کـه هم 
نسـبت به زیـر و بـم زندگـی در پایین شـهر آگاهی 

دارد و هـم مناسـبات زندگی مرفهان شـمال شـهر را به خوبی می شناسـد.
بـازی بازیگـران و طراحی صحنـه تصویری واقعـی و ملمـوس از جغرافیای 
اثر ارائـه می دهد؛ ولـی دوربین روی دسـت، کمکی بـه واقعگرایی سـریال 

نمی کنـد و زاید و نمایشـی بـه نظر می رسـد.
یاغـی درباره گـروه لمپن هاسـت و شـخصیتی نادر به نـام جاوید اسـت که 
از دل آن جامعه برخاسـته  اسـت. چرا مخاطبـی که هیچ گونـه علاقه ای به 
سـبک زندگی لمپن هـا نـدارد، با اشـتیاق سـریال را دنبال می کند؟ شـاید 
به ایـن خاطر که قواعـد زندگی جاهلـی در بخش هایی از اقتصـاد و اجتماع 
و فرهنگ مـا در حال تکرار اسـت. فقـط لمپن ها نیسـتند که چشـم دیدن 
پیشـرفت های جاویـد را ندارنـد و می خواهند بـا حاشیه سـازی چوب لای 
چـرخ کار او بگذارنـد. در طبقـات دیگـر جامعـه نیـز افـرادی هسـتند کـه 
اگرچه ظاهرشـان بسـیار شـیک و آراسـته اسـت؛ ولی منش و روش شـان 
فرقی بـا آنچـه در سـریال می بینیـم ندارد. بـه عبـارت دیگر یـک مخاطب 
عادی کـه در مسـیر ترقـی اش بـا موانـع عجیـب و غریـب روبرو می شـود، 

می توانـد بـا جاویـد همذات پنـداری کند.

»یاغی«؛ هضم خشونت با چاشنی عشق
خبر
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امیر حاج رضایــی اعتقــاد دارد برکناری یا 
ابقای اســکوچیچ تا جام جهانــی، دردی از 
مشــکلات فوتبــال ایــران دوا نمی کند. او 
همچنین بر این باور اســت کــه کی روش و 

برانکو به ایران نمی آیند.
امیر حاج رضایی در گفت وگو با ایسنا، درباره 
وضعیت تیــم ملی فوتبال ایران و شکســت 
این تیم مقابــل الجزایر که باعــث افزایش 
موج انتقادها از دراگان اســکوچیچ شده که 
در گذشته مورد حمایت او بود و عملکردش 
را قابل قبول می دانست گفت: من به صورت 
فردی به فوتبال ایران نــگاه نمی کنم. فرض 
کنید ســرمربی کنونی را تغییــر دهند. در 
فوتبالی که ســاختار، تجهیزات و ساختمان 
نــدارد، طبعــا تغییــر ســرمربی نمی تواند 
پیشــرفتی به دنبال داشــته باشد. طی 15 
سال اخیر گفتم، مدیران مختلفی در فوتبال 
بودند و هــر گاه به جام جهانــی رفتیم، فکر 
کردند فوتبــال ما هیچ مشــکلی ندارد. من 
ترجیح می دادم به جام جهانــی نمی رفتیم 
اما همه چیزمان رها نمی شد و برای فوتبال 

کاری می کردیم.
با تغییر اسکوچیچ، صاحب سازمان و 

تشکیلات نمی شویم
وی ادامــه داد: ما تنها کشــوری در آســیا 
هســتیم کــه سیســتم VAR نداریــم و 
ورزشگاه ملی ما شــماره گذاری نشده است. 
نمی خواهم قصه بگویم. اعتقادم این است که 
اگر تصور جامعه این است که تغییر سرمربی 
و آوردن یک مربی اسم و رســم دار و خیلی 
قوی، فوتبال ایران را درست می کند، این کار 
را بکنند. این کار بلامانع است و من هم هیچ 
حساسیتی ندارم. اگر می خواهند اسکوچیچ 
تغییر دهند یا ابقا کنند، بلامانع اســت. من 
هیچ حساســیتی ندارم اما می خواهم بگویم 
آدرس اشــتباه می دهیم. با تغییر یک فرد، 

صاحب سازمان و تشکیلات نمی شویم.
فوتبال ما پــول دارد اما وارد کانــال آلوده 

می شود
این کارشــناس فوتبــال با اشــاره به عزل 
شــهاب الدین عزیزی خــادم گفت: در طول 
دهه های زندگی خودم، هرگز سابقه نداشته 
یک رئیس فدراســیون را عــزل کنند. من 
درســتی یا نادرســتی این کار را نمی دانم. 
زمانی کــه اســکوچیچ به عنوان ســرمربی 
انتخاب شــد، رئیس فدراســیون نداشتیم. 
در حال حاضر هم رئیس فدراسیون نداریم. 
این مســاله نشــان دهنده ضعف در سیستم 
مدیریتی است. به طور کلی می خواهم بگویم 
که ما مدیریت، برنامه ریزی و سرمایه گذاری 
نداریــم. پول هســت اما وارد کانــال آلوده 
می شود. وقتی عزیزی خادم برکنار می شود، 

صداهایــی بلند می شــود کــه پاداش ها و 
حقوق ها را به کســانی داده اند که ســر کار 
نمی رفتنــد یا مبلغی دســت رئیس ســابق 
مانده است. این مســائل نمی گذارد فوتبال 

ایران رشد کند.
حاج رضایی با اشــاره به مشکلات سیاسی و 
غیر ورزشــی که مانع از رشــد فوتبال ایران 
شده اظهار کرد: ما نمی توانیم بازی دوستانه 
برگزار کنیم. بعد از کانادا، حالا آرژانتین هم 
با ما بــازی نمی کند. حالا اگــر تصور بر این 
اســت که اگر اســکوچیچ برود و کسی را به 
جای او بیاورند، اوضاع درست می شود، پس 

این کار را بکنند.
اگر اسکوچیچ بماند یا برود، راه به 

جایی نمی بریم
این پیشکســوت فوتبال ایران بــا تاکید بر 
اینکــه باید عمیق تــر به مشــکلات فوتبال 
ایران نــگاه کرد، تاکیــد کــرد: حرفم این 
نیست که اســکوچیچ را نگه دارند. اصلا او را 
کنار بگذارند اما با ایــن کار هم راه به جایی 

نمی بریم.
فوتبال ایران را عاقبت به خیر 

نمی بینم
او در واکنش بــه اینکه موافقــان برکناری 
اســکوچیچ، دنبال یک راهــکار کوتاه مدت 
برای ســازماندهی بهتر تیم ملی هســتند و 
کسی به هدف بلند مدت فکر نمی کند گفت: 
من به ایــن دیدگاه احترام مــی گذارم. باید 
در جامعه ما چند صدایی باشــد و هر کسی 

دیدگاه خــود را بگویــد و از دل این دیدگاه 
ها به یک نتیجــه مطلوب برســیم که برای 
فوتبال ما مفید باشــد. همواره می توانیم به 
موفقیت مقطعی برســیم ولی بــه پیروزی 
پایدار نمی رسیم. از بس که از کلمه ساختار 
اســتفاده کردیم، نخ نما شــده اســت. این 
مســائل، مثنوی هفتاد من کاغذ است. الان 
فوتبال ایران بــه گونه ای جلو مــی رود که 

عاقبت به خیری را در آن نمی بینم.
حاج رضایــی یادآور شــد: بعــد از انتخابات 
فدراســیون فوتبال در اســفند 99، گفتیم 
جوانی آمده کــه می خواهــد کاری کند اما 
اتفاقاتی رخ داد که خودتان می دانید. شرایط 
به اینجا منجر شد که ما امروز می بینیم از سه 
شاخصه اصلی فوتبال یعنی سرمایه گذاری، 
برنامه ریزی و مدیریت، هیچ کدام را نداریم. 
شــب ها که لیگ ملت هــای اروپــا و بازی 
انگلیــس و ولز را می بینــم، می فهمم چقدر 
فاصلــه داریــم. کاری به شکســت انگلیس 

جلوی مجارستان ندارم.  
او درباره خواســته مخالفان اسکوچیچ برای 
برکناری او و روی کار آمدن کی روش، برانکو 
یا یک مربی خارجی دیگر گفت: دو نفری که 
اسم بردید قطعا به ایران نمی آیند. چند وقت 
پیش مطلــب کوتاهی از برانکــو خواندم که 
گفت مشکل مالیاتی دارم و به ایران نمی آیم. 
کی روش هم که فکر نمی کنم به ایران بیاید. 
بنابراین باید سراغ یک مربی بیکار بروند که 
او شــرایط را فراهم کند. یک بار این دسته 
گل را به آب دادنــد و ویلموتس مبلغ زیادی 

از ما طلب کار اســت. این هیات رئیســه که 
نصفه و نیمه است. کسانی که خود را زرنگ 
می دانســتند، قراردادی با ویلموتس بستند 

که پدرمان در آمده است.
جوانانی که در فدراسیون هستند، 

نمی توانند کاری کنند
این کارشــناس فوتبال گفت: از کلمه امید 
اســتفاده می کنم و امیدوارم تیــم ملی در 
قطر آبرومند بازی کند و در شــأن ما باشد. 
توصیه من این است که وزارت ورزش دخالت 
کند و نیروی سیاســی، اقتصادی و ورزشی 
این فدراسیون آشــفته و فروپاشیده را جمع 
کنند و به جام جهانی برویم و به یک شــکل 
آبرومندانــه بــازی کنیم. چنــد جوانی که 
مشغول کار هســتند، توان لازم را که برای 

اینکه برای فوتبال ما کاری کنند، ندارند.
حساسیتی روی نام اسکوچیچ ندارم

حــاج رضایی گفــت: من حساســیتی روی 
اســکوچیچ نــدارم. از اینکه مــا برویم قطر 
و با وضع بدی حــذف شــویم، ناراحت می 
شــوم. یادم می آید وقتی آلمان با هفت گل 
عربستان سعودی را شکســت داد، برایشان 
وحشــتناک بود. فکر می کنــم که الان یک 
ترمیم کوچک می توانند انجــام دهند. نمی 
گویم خدای نکرده مشــابه ایــن اتفاق برای 
ما رخ می دهد اما می گویــم برخی مدیران، 
چند دهــه بودند اما وضــع تغییری نکرده و 
مشکلات بیشتر و بدتر شده و فساد بیشتری 

را می بینیم.

مدیر کل ورزش و جوانان تهران اعلام کرد:حاج رضایی: اسکوچیچ تنها مشکل فوتبال ایران نیست
وضع فوتبال تهران خوب نیست

مدیر کل ورزش و جوانان استان تهران در نشست خبری که 
امروز در اداره کل ورزش و جوانان استان تهران برگزار شد، 
با بیان این که وضع فوتبال استان تهران خوب نیست، گفت: 
باید تلاش کنیم فوتبال اســتان تهران از حالت تک محوری 
خارج و به صورت فرایندی اداره شود.به گزارش ایسنا، علی 
جوادی در نشســت خبری روز گذشــته در محل اداره کل 
ورزش و جوانان برگزار شد، اظهار کرد: آن چه که در جامعه 
نشاط ایجاد می کند رویدادهای ورزشی است و تنها بخشی 
که این هدف را محقق می کند، رســانه ها هستند. البته دو 
موضوع ورزش و جوانان باید با یکدیگر دیده شوند، هر چند 
که استقبال از حوزه ورزش بیشتر اســت، چون مردم تشنه 
اخبار و مســائل مربوط به ورزش هســتند. ما هر چقدر که 
مردم را به ورزش ترغیب کنیم، حال جامعه خوب می شــود.
جوادی همچنین در پاســخ یکی از خبرنگاران در خصوص 
مشــکلات هیئت فوتبال اســتان تهران افزود: متاســفانه یا 
خوشــبختانه چون در حوزه فوتبال حضور داشته  و فعالیت 
کرده ام، شــناخت خوبی نســبت به فوتبال دارم. به همین 
خاطر کار کــردن با من در حــوزه فوتبال ضمــن این که تا 
حدودی آسان است، سخت هم  هست. هر چند معتقدم باید 
از التهابات در آســتانه جام جهانی پرهیز کنیم. ما می دانیم 
فوتبال تهران قطب فوتبال کشور اســت و اگر حالش خوب 
باشــد، حال فوتبال کشــور خوب خواهد بود. ما باید برای 
فوتبال تهران برنامه داشته باشیم. قطعاً فوتبال تهران از تک 

محوری خارج و به حالت فرآیندی تبدیل می شود.
جــوادی تصریح کرد: تمام کســانی کــه در فوتبال صاحب 
نظر هســتند، باید در شــکل گیری و تصمیمات نقش داشته 
باشند. من جلساتی با شــیرازی رئیس هیئت فوتبال استان 
تهران داشــتم و گلایه هایی را نیز مطرح کردم، البته نتایج 
پرسپولیس و استقلال ارتباطی با استان تهران ندارد. تلاش 
بر این است که مشــکلات ســایر تیم های تهرانی را بررسی 
کنیم.وی با بیان این که حال تیم های سایپا و ویستا توربین 
در لیگ دســته اول خوب نیســت، خاطرنشــان کرد: سعی 
کردیم جلســه ای با مدیران این دو باشــگاه برگزار کنیم و 
مواردی که از دســت ما بر می آمــد را انجام دادیم. ســایپا 
پیشــینه قهرمانی در لیگ برتــر دارد و از تیم های خوب و 
ریشه دار اســت.جوادی همچنین درباره شرایط دو مجموعه 
ورزشی تختی و شــیرودی نیز خاطرنشان کرد: ما یک زمین 
فوتبال و یــک پکیج کامــل در مجموعه تختــی داریم. در 
سال های گذشته 11۳ هکتار از اراضی تبدیل به بیابان شده 
بود و در اســتادیوم آن نیز فوتبال برگزار نمی شد. وقتی این 
موضوع را بررسی کردیم، متوجه مشکلات شدیم. متأسفانه 
پیمانکار قبلی بــه تعهداتش عمل نکرده بود و این مســئله 
مشــکلات زیادی را ایجاد کرده بود. ما می توانســتیم با یک 
کار ســاده اینگونه مشــکلات را حل و فصل کنیم، البته کار 
را باید به صورت اصولی انجام می دادیــم، حتی وقتی وزیر 
ورزش به مجموعه آمد، دســتور حمایت ویژه داد.وی ادامه 
داد: در تلاش هستیم که ورزشگاه شیرودی هم به اداره کل 
منتقل شود. شــک نکنید در زمانی که متولیان ورزش کشور 
ورزشی هستند و نه سیاسی، اجازه نمی دهیم تغییر کاربری 
پیدا کرده و تبدیل به پاســاژ شــود، حتی به دنبال توسعه و 

تقویت خواهیم بود.

هیات اجرایی کمیته ملی المپیک در جلســه 
آتی تاریــخ نهایی آغاز ثبت نــام کاندیداهای 

انتخابات را تعیین می کند.
به گزارش ایســنا، انتخابات کمیته ملی المپیک قرار است 
ششم شــهریور برگزار شــود اما هیات اجرایی کمیته ملی 
المپیک هنوز  در مورد زمــان نهایی آغاز ثبت نام کاندیداها 

تصمیم گیری نکرده است.
 در جلسه هیات اجرایی که هفته آینده برگزار می شود قرار 

است زمان آغاز انتخابات نهایی شود.
هیات اجرایی در نظر دارد بین 20 تــا ۳0 تیر یک روز را به 
عنوان زمان آغاز ثبت نام ها  تعیین کنــد. البته با توجه به 
اینکه ثبت نام ها باید 45 روز قبل از انتخابات انجام شــود، 
بنابراین هیات اجرایی باید تاریخی را مشخص کند که این 
قانون رعایت شود. دعوت نامه ها هم یک ماه قبل از برگزاری 

مجمع باید برای اعضا ارسال شود.
البته کمیته ملی المپیک در ابتدا بایــد تاییدیه آیین نامه 
برگزاری انتخابات را از کمیته بین المللی المپیک بگیرد تا 
براساس آن بتواند ثبت نام را آغاز کند. آیین نامه پس از انجام 
اصلاحات برای IOC ارسال شد اما هنوز پاسخی دریافت 

نشده است.

ملی پوشان هندبال ســاحلی نوجوانان ایران با شکست 
مقابل برزیل فینال قهرمانی جهان را از دست دادند.

به گزارش ایســنا، تیم ملی هندبال ســاحلی نوجوانان 
ایران در دیــدار نیمه نهایی رقابت هــای قهرمانی جهان 
برزیل در یک بازی پایاپای با نتیجــه دو بر یک مغلوب 
تیم برزیل شد و از رسیدن به فینال رقابت های قهرمانی 

جهان بازماند.
ملی پوشان ایران در دیدار رده بندی باید به 

مصاف فرانسه برود.
هندبالیســت های نوجوان ایران در مرحله گروهی این 
مسابقات با دو پیروزی و یک شکست به عنوان تیم دوم 
گروه A راهــی مرحله دوم رقابت هــای قهرمانی جهان 
شــدند و در جمع 12 تیم برتر جهان قرار گرفتند. آنها 
در مرحله اصلی با کســب دو پیروزی و یک شکست به 
عنوان تیم دوم گروه خود به مرحله یــک چهارم نهایی 

رسیدند.
ملی پوشــان با برتری مقابل آرژانتین برای نخستین بار 
در تاریخ هندبال ایــران یک تیم ملــی هندبال در بین 
چهار تیم برتر جهان قــرار گرفتند و به بــه نیمه نهایی 
راه یافتند اما مقابل برزیل شکســت خوردند و فینال را 

از دست دادند. 
پرهام ایمانــی، متین گلدان، آراد حســینی، حســین 
حیدریان، علی حیدریان، حامد شــمس، محمد مهدی، 
حیدریان پور، مصطفی انتشاری، علی سعیدی و علیرضا 
علی پور ملی پوشان ایران در رقابت های قهرمانی جهان 

. هستند

تعیین زمان ثبت نام انتخابات 
کمیته ملی المپیک در جلسه 

هیات اجرایی

شکست تیم ملی هندبال ساحلی 
در نیمه نهایی قهرمانی جهان

خبر

خبر

سنا
  ای

س:
عک

کاغذ ورزش

افقی
 1 - بازیگر فیلم اقتباس - اگر دیوار 
موش دارد موش هم این را دارد2 
- سودای ناله، نفس بلند، از دل پر 
سوز بر آید - درخت جوان - كلام 
درویش3 - آخر هر ماه قمری - پر 
گویی، زدني پرچانه ها، طرف - اثر 
تاریخی بوشهر4 - همتایان - پدر 
ته  به  سنگی که   ، سنگ  ضحاک، 
آب  شود که  معلوم  تا  اندازند  چاه 
دارد یا نه، سر و رأس - زهر آگین5 

میدان   - دنباله    - ارجمندی   -
جنگ6 - خاندان، زائو ترسان، سرخ 
كمرنگ - فربه - قصد کننده7 - 
شهر   - رضامیركریمی  از  فیلمی 
ازبکستان  پایتخت   - اصفهان8 
جمعی،  دسته  سرود   - علت   -
ناشنوا، آب شرعی9 - نشان، قاعده 
شهر   - فرستادن، گسیل كردن   -
فرانسه10  های  باشگاه  از  فرانسه، 
- حرف انتخاب، بله آلمانی، حرف 
و  مطیع  فرمانبرداری،   - گزینش 

ورزش   - نهادن  گردن  شدن،  رام 
رزمی11 - بی چیز - گشودن معما، 
فلز  گلوله،  فلز   - جدول  به  پاسخ 
دهانه   - نظر  و  دید   - سنگین12 
اسب - ضربه سر13 - دوار به هم 
ریخته - قشر، قشر و پوسته، رده و 
طبقه - شهر فلسطین 14 - پست و 
فرومایه، فرومایه، خسیس - چرک 
آلود - احمق لاتین15 - از کوههای 
خراسان - خود رأی، فردای تازی

عمودی
1 - پسوند شباهت، خمیازه، دهان 
باعدداتمی  ازعناصرشیمیایی  دره - 
دختر   - بلند2  بالاپوش   -  39
ژوپیتر - پایتخت تبت - امر نهی از 
دویدن3 - ترفند - كسان، چاكران 
از  - واژگون4 - رودی در فرانسه، 
باشگاه های فرانسوی - حرص و 
طمع، زیاده خواهی، از حروف اضافه 
- دفاع فوتبال - هزارو صدو یازده5 
- پیروان دین موسی - عریض - 
فعل نهی از دادن - فرمان اتومبیل، 
نقش هنرپیشه6 - پرنده آش سرد 
کن، پرنده ایست - اثر نیما یوشیج 
- شب7 - همگی، بز نر، کچل - 
گرداوری شده - از آثار عبید زاکانی8 
آید،  می  سور  با   - شعرپارسی   -
همنشین سور - شهری در آلمان9 - 
باقی - حیوان حرام گوشت، خوک 
اهلی،   - شاهنامه10  اساطیر  از   -
مطیع - صندلی راحتی - از عبادات، 

سفر به خانه خدا - درون دهان11 
نومیدی، گلی سفید وخوشبو -   -
زاغها12  تیره  از  ای  پرنده   - نقص 
- کلام تنفر، حرف بیزاری - پیاله، 
پاداش  به  ساغر - جدید - مجازا 

- مخفف گاه  اجرت کار13  گویند، 
- سفید پوست نیست، زرد نیست 
- رود مرزی، سد آذربایجان شرقی 
بله  شیرازی،  بله  جمع،  نشانه   -
بی ادب14 - تکرار یک حرف - با 

پیشوای   - دریا  ساحل   - اهمیت 
درجات  از   - خونبها   - زرتشتی15 
در  نظامی  درجه  عالیترین  نظامی، 
خوب  ناپسند،   - مسلح  نیروهای 

نیست

جدول شماره ۱2۵۵



1 0 0 0 3 4 3 2 1 1 7 8 3 4   
7پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم  سال پنجم| شماره پیاپی 1255

دوشنبه  30 خرداد ماه 1401 کاغذ سیاست

خبرخبر

مجازات اهانت به مقدسات 
مذهبی و سوء  قصد به مقامات

 کتاب پنجــم قانون مجازات اســلامی 
) تعزیرات و مجــازات  هــای بازدارنده( 
مصوب 02/0۳/1۳75  بــا  اصلاحات و 
الحاقات بعدی از مواد 498 تا 729 شامل 
29 فصل است.به گزارش ایسنا، فصل دوم 
و سوم  کتاب پنجم قانون مجازات اسلامی 
) تعزیرات و مجــازات  هــای بازدارنده( 
مصوب 02/0۳/1۳75  بــا  اصلاحات و 
الحاقات بعدی از ماده 51۳ تا 517 بشرح 

زیر است:
فصل دوم - اهانت به مقدسات 
مذهبی و سوء  قصد به مقامات 

داخلی
ماده 51۳ - هر کس به مقدسات اسلام و یا 
هر یک از انبیاء عظام یا ائمه طاهرین )ع( یا 
حضرت صدیقه طاهره )س( اهانت نماید 
اگر مشمول حکم  ساب  النبی باشد اعدام 
می  شود و در غیر این صورت به حبس از 
یک تا پنج سال محکوم خواهد شد.ماده 
514 - هر کس به حضرت امام خمینی، 
بنیانگذار جمهوری اســلامی رضوان  الله 
علیه و مقام معظم رهبــری به نحوی از 
انحاء اهانت نماید به حبس  از شش ماه تا 
دو سال محکوم خواهد شد.ماده 515 - هر 
کس به جان رهبر و هر یک از روسای قوای 
سه  گانه و مراجع بزرگ تقلید، سوء قصد 
نماید چنانچه محارب شناخته نشود به 
حبس از سه تا ده سال محکوم خواهد شد.
فصل سوم - سوء  قصد به مقامات 

سیاسی خارجی
ماده 516 - هر کس به جان رئیس کشور 
خارجی یا نماینده سیاسی آن در قلمرو 
ایران سوء  قصد نماید به مجازات مذکور 
در ماده )515( محکوم می  شود  مشروط 
به اینکه در آن کشور نیز نسبت به ایران 
معاملــه متقابل بشــود و الا اگر مجازات 
خفیف  تر اعمال گردد به همان مجازات 
محکوم می  شــود.تبصره - چنانچه سوء 
 قصد منتهی به قتل یا جرح یا ضرب شود 
علاوه بر مجــازات مزبور به قصاص یا دیه 
مطابق ضوابط و مقررات مربوط محکوم 

 خواهد شد.

معاون پارلمانی 
رییس جمهور خبر داد

تقدیم لوایح سه گانه 
ایجاد مناطق آزاد تجاری 

- صنعتی به مجلس
معــاون پارلمانــی رییس جمهــور گفت: 
لوایح ایجاد ۳ منطقــه آزاد تجاری- صنعتی 
»دوغارون«، »ســرخس« و »مازندران« به 

مجلس شورای اسلامی ارائه شد.
به گزارش ایســنا، ســید محمد حسینی با 
اشاره به ارائه ۳ لایحه تاســیس منطقه آزاد 
تجاری- صنعتی »دوغارون«، »سرخس« و 
»مازندران« به مجلس شورای اسلامی، اظهار 
کرد: یکی از ابزارهای لازم برای توسعه صادرات 
و ایجاد اشتغال در کشور کاهش موانع قانونی 
است که این امر از طریق تاسیس مناطق آزاد 
تجاری- صنعتی و ویژه اقتصادی میسر است 
لذا به منظور رفع موانع رشد و توسعه و ایجاد 
رونق اقتصادی در استان های خراسان رضوی 
و مازندران این لوایح تقدیم مجلس شــورای 

اسلامی شد.
وی در ادامه درباره ضــرورت ارائه این لوایح، 
اظهار داشــت: موضوع تبدیــل منطقه ویژه 
اقتصادی سرخس و دوغارون به منطقه آزاد 
تجاری- صنعتی به لحاظ نقش موثر مناطق 
آزاد در توسعه ســرمایه گذاری و صادرات به 
کشورهای همجوار و آثار و تبعات اجتماعی 
و اقتصادی آن در ســطح محلی و ملی با رفع 
محدودیت از مناطق مرزی و ایجاد اشــتغال 
پایــدار در این مناطق مطرح شــده اســت. 
همچنین ایجاد منطقه آزاد تجاری - صنعتی 
مازندران نیز درســه محدوده بندر امیرآباد، 

چپکرود و بندر نوشهر مصوب شده است.
معاون پارلمانی رئیس جمهور خاطرنشان کرد: 
شمال شرق کشــور فاقد منطقه آزاد است و 
خراسان رضوی به دلیل پتانسیل های بالقوه 
و بالفعل در خصوص ســرمایه گذاری های 
عظیم زیربنایی، مرزهای طولانی مشترک با 
کشورهای افغانستان و ترکمنستان و قرابت 
های موجود در تولیــدات صنعتی، تجاری 
و فرهنگی و قرار گرفتن اســتان در مســیر 
ترانزیت ریلی و زمینی کالا به افغانســتان و 
ترکمنستان و سایر کشورهای آسیای میانه 
می تواند آثار اقتصادی فراوانی به همراه داشته 
باشد.حسینی تاکید کرد: لایحه ایجاد مناطق 
آزاد تجاری- صنعتی ســرخس - دوغارون 
که به صورت تجمیعی به مجلس شــورای 
اسلامی ارائه شده بود در جلسه علنی و مورخ 
15 اردیبهشــت ســال 1۳99 مصوب و به 
شورای نگهبان ارجاع شد اما به دلیل ضرورت 
بازنگری در مفاد لایحه و جلسه مورخ 8 اسفند 
1400  هیات وزیران مقرر گردید، لوایح به 
صورت مجزا به مجلس ارائه شود لذا ۳ لایحه 

مجزا به مجلس ارائه شد.

معاون اول قوه قضاییه گفت: مردم اگر بدانند که سران 
سه قوه چقدر برای حل مشکلات جامعه در تلاش اند، 

نگران نمی شوند.
به گزارش ایسنا،  حجت الاسلام والمسلمین محمد 
مصدق  در نشست خبری که به مناسبت هفته قوه 
قضاییه برگزار شد، گفت:  قوه قضاییه امروز با برنامه 
در حال حرکت است و همه برنامه های قوه قضاییه از 
روی برنامه در حال اجراست. برنامه های قوه قضاییه 
پشتوانه علمی دارد. در تدوین این برنامه ها از اساتید 
فن و دانشگاه و قضات دیوان عالی کشور استفاده شده 

و همواره در حال ارتقا است.
وی افزود: در تدوین این برنامه ها  دو چیز محور ماست 
یکی موارد شش گانه ای است که مقام معظم  رهبری 
در انتساب حجت الاسلام محسنی اژه ای  ریاست قوه 
قضاییه فرمودند. دومین محور اصلی ما سند تحول 

قضایی است.
مصدق تاکید کرد: سیاست کلی قوه قضاییه حرکت 

بصورت جهادی با برنامه ریزی خاص است.
معاون اول قوه قضاییه با اشاره به  بیانیه گام دوم که 
رهبری همواره تاکید کردند، گفت:  همه همکاران ما 
در قوه قضاییه  این بیانیه گام دوم را کرارا مطالعه کنند 
و یک سند عجیبی است. ما اگر بخواهیم در هر بخشی 
دنبال تحول باشیم حتما باید به بیانیه گام دوم مراجعه 

کنیم و تحول بدون بیانیه گام دوم میسر نیست.
وی ادامه داد: ما در این دوره مسائل قوه قضاییه را 
با نخبگان در میان می گذاریم و ریاست قوه قضاییه 
جلسات متعددی در همه زمینه ها با نخبگان داشته 

اند. ما در قوه قضاییه چه کارهایی برای رفع مشکلات 
انها انجام دهیم؟ اساتید دانشگاه در این زمینه به ما 

کمک می کنند.
مصدق ادامه داد: در دوره جدید تلاش می کنیم به  یک 
قوه قضاییه اجتماعی که درد جامعه را بفهمد، برسیم. 
ارتباط قوای سه گانه در این دوره بی نظیر است. هفته 
ای یک جلسه سران سه قوه دور هم جمع می شوند و 
مشکلات جامعه را بررسی می کنند. دیشب جلسه بود 
و روسای سه قوه بودند و فکر کردم که مردم اگر بدانند 
که سران سه قوه اینقدر برای حل مشکلات جامعه در 

تلاش اند، نگران نمی شوند.
معاون اول قوه قضاییه با طرح این سوال که  ما برای 
ز تولید پرونده چه کنیم ؟ گفت: باید  پیشگیری ا
موضوع پیشگیری بیشتر مورد توجه متولیان امر قرار 
گیرد.  برخی از عناوین مجرمانه که امروز جرم تلقی 
شده است را  مجلس می تواند جرم زدایی کند. برخی 
عناوین مجرمانه مانند  رانندگی بدون گواهینامه جرم 
تلقی شده است. آیا نمی شود این کار را به مراجعی 
غیر از دادگستری واگذار کرد؟  در این راستا لایحه ای 
تحت عنوان اصلاح پاره ای از قوانین دادگستری تهیه 

شده است و پیگیرش هستیم.
معاون اول قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره برنامه 
قوه قضاییه در زمینه کاهش ورودی پرونده ها گفت: ما 
هر سال نسبت به سال قبل با افزایش ورودی پرونده ها 
مواجه هستیم و در زمینه کاهش ورودی ها ما مشترکا 
با دولت درصددیم از وقوع جرایمی که به صورت پرونده 
وارد قوه قضاییه می شود جلوگیری کنیم.  کار دیگر 
این است که ما پیشنهاد کردیم  تحت لایحه ای برخی 
عناوین مجرمانه به صورت تخلف تلقی شود و به صورت 

پرونده وارد دستگاه قضایی نشود.

وی درباره کاهش اطاله دادرسی نیز گفت: یکی از 
برنامه های اصلی ما کاهش اطاله دادرسی است  و ما 
در برنامه تحولی سال جاری آن را به دادگستری های 
سراسر کشور ابلاغ کردیم . میانگین زمان رسیدگی ما 
به پرونده ها  نسبت به سال قبل  کاهش یافته است و 

سرعت رسیدگی بالا رفته است.
معاون اول قوه قضاییه درباره کاهش هزینه های 
دادرسی گفت: مبالغی که از ارباب رجوع  دریافت می 
شود،  جزو درآمدهای عمومی کشور است و در قانون 
پیش بینی شده است و حتما نیاز به اصلاح قانون دارد 
و ما لایحه ای در این زمینه در  معاونت حقوقی تهیه 
کردیم. وی افزود: در سند تحول سه دسته برنامه اعم 
از کوتاه مدت و میان مدت و بلندمدت پیش بینی شده 
است.  بیش از 90 درصد برنامه های کوتاه مدت  و بیش 
از 70 درصد برنامه های میان مدت عملیاتی شده و 
برای برنامه های  بلندمدت هم وقت داریم. ما در قوه 
قضاییه برای برنامه های  بلندمدت تا پایان سال 1402 
باید کار را انجام دهیم و در این زمینه هم  ما با مجلس 

و دولت همکاری لازم را داریم.
معاون اول قوه قضاییه درباره با حمایت از تولید و 
کارآفرینان گفت: در سال جاری ستاد مرکزی اقتصاد 
مقاومتی را  فعال کردیم و آقای عمرانی معاون دادستان 
کل کشور که  به عنوان دبیر ستاد کارهای اجرایی را 
انجام می دهند فعال است.  تا خردادماه  سه جلسه در 
رابطه با این ستاد تشکیل دادیم. در یکی از جلسات از 

رییس سازمان بورس دعوت کردیم.
وی درباره نشست سازمان اموال تملیکی گفت: دولت 
پای کار آمده است و از متولیان امر در دولت تشکر می 
کنم و هماهنگی کامل بین نمایندگان قوه قضاییه 
وجود دارد و امروز همه انبارهای سازمان، بررسی و  

بازرسی شده و انبارها در حال تبدیل شدن به انبارهای 
دارای استاندارد است. سازمان ثبت هم در رابطه با 
اموال غیرمنقولی که مصادره شده اقدامات ارزنده ای  

انجام دادند و گزارش خوبی است .
مصدق درباره بودجه قوه قضاییه گفت: نمی دانم چه 
نم با مجلس  بگویم گریه کنم یا حرف بزنم . نمی دا
قعا نیازمندیم  چگونه صحبت کنیم که باور کنند وا
و بودجه قوه قضاییه بسیار پایین دیده شده و کف 
بسیار پایین است.  یکبار یک حرکت جهادی این 
مجلس انقلابی انجام دهد و کف بودجه قوه قضاییه 
را بررسی کند و پیشنهاد کردیم ما مثل نصف فلان 

سازمان باشیم.
وی افزود: در سال گذشته طرح تسری تصویب نشد و  
دولت کمک کرده و ریاست قوه قضاییه دغدغه داشتند 
و مشکل حل شد.  اگر شما بدانید که ریاست قوه نسبت 
به وضعیت معیشت چقدر اهمیت می دهد به هیچ وجه 
نگران این موضوع نمی شوید. در همه این موارد ایشان 
همه کار را انجام دادند تا مشکل حل شود و مذاکراتی با 
دولت داشتیم تا ببینیم وضعیت دوستان چه می شود. 
قوه قضاییه را  با این بودجه ای که تصویب شده، نمی 
شود مدیریت کرد و مدیریت سخت است و دلم به حال 
آقای محسنی اژه ای می سوزد و گاهی  برخی همکاران 

که اقلیت هستند در برخی گروه ها مطرح می کنند که 
ایشان دنبال مشکل نمی رود ولی  بدانید که رییس قوه 

قضاییه به فکر شما است.
معاون اول قوه قضاییه درباره برنامه های هفته قوه 
قضاییه گفت: در تاریخ اول تیرماه در هفته قوه قضاییه 
مراسم تجدید میثاق با امام )ره( و شهید بهشتی را 
ریم . مصاحبه زنده رییس تلویزیونی ساعت 22  دا
شب چهارشنبه اول تیرماه انجام می شود.  یکی از 
برنامه های ویژه  که برای اولین بار امسال انجام می 
شود مراسم تکریم ریاست قوه قضاییه از کارکنان و 
مسئولان قوه قضاییه است. دیدار با خانواده معظم 
نی  شهدا جزو برنامه های رییس قوه است . سخنرا
روسای کل قوای دادگستری روز جمعه قبل از خطبه 
نجام می شود. میز خدمات قضایی در  نماز جمعه ا
محل نماز جمعه برگزار می شود. همچنین ریاست قوه 
قضاییه با تولیدکنندگان دانش بنیان ملاقات دارند و 
مسئولان عالی قضایی هم از واحدهای صنعتی بازدید 
خواهند کرد. همچنین  دومین نشست مشترک قوه 
قضاییه  و مجلس انجام می شود و  این بار مجلسیان 
در قوه قضاییه حضور می یابند.  همایش سراسری قوه 
قضاییه به مدت یک روز برگزار و در نهایت دیدار با 

رهبری انجام می شود.

معاون اول قوه قضاییه:

اگر مردم بدانند سران قوا چه قدر در حال تلاش اند، 
نگران نمی شوند

کرات  رند توقف مذا یران تاکید دا در حالی که مقامات ا
فق به دلیل تعلل آمریکا در تصمیم  وین و رسیدن به توا
گیری سیاسی است، یک مسئول وزارت خارجه آمریکا 
ینکه احتمال  در گفت وگو با یک رسانه عربی با تاکید بر ا
امضای توافق همچنان وجود دارد تاکید کرد که تصمیم 
با ایران است، آیا می خواهد به توافق باز گردد یا به طور 
کامل از جامعه بین المللی دور شود!به گزارش ایسنا، بیل 
روسو، معاون دستیار وزیر خارجه آمریکا در گفت وگو با 
لشرق الاوسط گفت: واشنگتن سیاست های منطقه ای  ا
ز  ند ، ا ز مذاکرات هسته ای وین می دا یران را جدای ا ا
نظر ما مذاکرات وین بر پرونده هسته ای متمرکز است.
وی گفت که روشن است نگرانی های جدی نسبت به آن 
مه  نا ن در منطقه، بر یرا رهای بی ثبات کننده ا فتا چه ر
ن  ن عنوا یرا ی ا موشکی و دیگر سیاست های منطقه ا
می کرد، داریم، نیازمند برخورد با این سیاست ها هستیم 
و تلاش می کنیم که به تعامل خود با شرکای خود در 
منطقه و اروپا و جهان در این خصوص ادامه دهیم.روسو 
در خصوص پیشرفت های مذاکرات وین گفت: ما بر این 
مله ای در دسترس است که می  کنون معا وریم که ا با
ند دستاوردهای حقیقی در زمینه عدم اشاعه )سلاح  توا
لمللی داشته باشد و در ثبات  هسته ای( برای جامعه بین ا
منطقه ای سهیم باشد، این امر در راستای امنیت ملی ما 
نیز هست به شرطی که ایران آمادگی بازگشت و پایبندی 
کامل را داشته باشد.به گزارش ایسنا، پیش از این جیک 
منیت ملی کاخ سفید گفت که گزینه  ر ا و ن، مشا لیوا سا
بازگشت به توافق هسته ای با ایران همچنان پابرجا است 
نند  نی ها می توا یرا فقی روی میز است که ا کنون توا و ا
م های  مه مدعی شد: گا دا وی در ا فقت کنند. با آن موا
نداختن دوربین  ر ا ز کا یران در راستای غنی سازی و ا ا
های آژانس اقدامی سازنده نیست و با افزایش فشارهای 
اقتصادی به آن پاسخ خواهیم داد.مشاور امنیت ملی کاخ 
سفید تاکید کرد که باید بر روی برجام و بازگشت به آن 
بر اساس  یران است. تمرکز کرد و توپ اکنون در زمین ا
این گزارش، وزارت خزانه داری آمریکا نیز روز پنج شنبه با 
صدور بیانیه ای اعلام کرد که شرکت پتروشیمی فن آوران 
سهامی عام، شرکت پتروشیمی خارک سهامی عام، شرکت 
پتروشیمی مارون و چندین شرکت چینی و اماراتی حامی 
این شرکت ها را در لیست تحریم های خود قرار داده است.

این وزارت خانه همچنین تحریم هایی را علیه محمد شهید 
رکن الدین بهور و جینگ فنگ گائو، به دلیل کمک مادی، 
حمایت و ارائه مصالح، فناوری و کالاهای لازم به شرکت 

پتروشیمی تریلیانس اعمال کرده است.

گزارش
ایرنا

با اشاره به مذاکرات وین برای احیای برجام

آمریکا: تصمیم با ایران است!
 آشنایی با قوانین

هنوز صدای پر حرارتش در فضای حسـینیه و موسسـه 
ارشـاد و دانشـگاه تهران به گوش می رسـد. آنـگاه که از 
»فاطمـه« سـخن می گفت و هیـچ کلامـی را رسـاتر از 
»فاطمـه، فاطمه اسـت« نمی دانسـت. اما جبـرِ پهلویِ 
پسـر و دسـتگاهِ امنیتـی تحـت فرمانـش، در چهـل و 
چهارمین سال زندگیش، او را چنان گرفتار هجران کرد 
که بـه جـای آرمیـدن در آغـوش پر مهـر وطن، سـر بر 

زانـوی غربـت، راهـی دیار باقی شـد.
به گـزارش ایسـنا، امـروز 29 خـرداد چهـل و پنجمین 
سالگرد درگذشـت دکتر علی شریعتی در سـال 1۳56 

اسـت.
زندگی سیاسی

دکتر علی شـریعتی در سـال 1۳48 به عنوان سخنران 
به حسـینیه ارشـاد تهران دعـوت و بـه زودی بـه عنوان 
مسـؤول فرهنگـی ایـن حسـینیه انتخـاب شـد. وی 
در ایـن حسـینیه عـلاوه بـر سـخنرانی های آتشـین، 
جامعه شناسـی مذهبی، تاریخ شـیعه و معارف اسلامی 
آمـوزش داد. کلاس هـای درس و بحـث شـریعتی در 
دانشگاه تهران و حسینیه ارشـاد با استقبال دانشجویان 

و مـردم عـادی روبـرو بود.
به دنبـال حساسـیت رژیـم پهلوی بـه سـخنرانی های 
دکتـر او از آبـان 1۳51 تا تیـر 1۳52 بـه زندگی مخفی 
روی آورد و سـخنرانی های او بـا نـام مسـتعار چـاپ و 
منتشـر شـد. این دوره مصادف با زندگی سـخت توام با 
فشـار روحی و روانی مضاعف بود. او بارها و بارها توسـط 
مأمـوران سـاواک به شـدت تحت نظـر بـود و بـه انحاء 

مختلف شـکنجه روحـی و روانـی قـرار گرفت.
ماموران سـاواک با حربه دسـتگیری و بازداشـت موقتِ 
پـدر و یکی از بـرادر زن هـای علـی، او را در پاییـز 1۳52 
دسـتگیر کردنـد و 18 مـاه در سـلول انفـرادیِ کمیتـه 

شـهربانی تهـران، زندانـی کردند.
با وجودی که دکتر شـریعتی در اسـفند 1۳5۳ از زندان 
انفرادی آزاد شد،اما ماموران سـازمان اطلاعات و امنیت 

کشـور او را همچنان تحت نظر داشتند.
تعقیب ساواک

با وجودی که خبر خروج دکتر علی شـریعتی از کشـور 
منتشـر شـد امـا سـازمان اطلاعـات و امنیت کشـور از 
صحت و سـقم این خبـر در فاصله زمانی اردیبهشـت تا 

18 خـرداد 1۳56 مطمئـن نبود.
بـا اطمینـان مامـوران از خـروج دکتـر، سـاواک خروج 
همسـر و فرزنـدانِ او از کشـور را ممنوع کرد. اسـناد این 
سـازمان امنیتی نشـان می داد دکتـر علی شـریعتی با 
هویـت »محمـد علـی مزینانـی« ایـران را ترک کـرده، 
به همین دلیل از تاریـخ 17 خرداد 1۳56 خـروج پوران 

شریعت رضوی و فرزندانش سـارا، سوسن، مونا و احسان 
شـریعتیِ مزینانی را از کشـور ممنـوع کرد.

سـاواک در شـرایطی دسـتور ممنوع الخروجی را صادر 
کرد که همچنان از خروج احسـاس شـریعتی بی اطلاع 
بود و همچنان نمی دانسـت خانواده دکتر علی شریعتی 
بـا کـدام اسـم فامیل احتمـالا کشـور را تـرک خواهند 
کرد. در شناسـنامه هیچ یک از فرزندان دکتر، پیشـوند 

»شـریعتی« وجود نداشت.
ایـن سـردرگمی سـاواک بسـتر خوبـی بـرای خـروج 
سوسـن و سـارا، یک ماه بعـد از خروج پـدر از کشـور در 

تاریـخ 28 خـرداد 1۳56 را بـه وجـود آورد.
درگذشت ناگهانی

پوران شـریعت رضوی در خاطـره ای از مرگ مشـکوک 
دکتر علی شـریعتی، اظهار کرد: »آن شـب تا ساعت 11 
همه دور هم نشسـته بودند و حرف می زدنـد ولی دکتر 
سـاکت و غمگین و گرفته بـود و حرفی نمـی زد. حدود 
نیمه شـب، علـی فکوهـی و ناهیـد بـه خانه خودشـان 
می رونـد و بـا نسـرین قـرار می گذارنـد کـه فـردا صبح 

آماده باشـند تا به اتفـاق به بدرقـه دوستشـان بروند.
دکتر هم به اتاق خوابـی که، در طبقه پایین قرار داشـته 
می رود کـه بخوابد. ایـن اتـاق از یک طـرف رو به جنگل 
بـوده و پنجره اتـاق به علـت گرمای هـوا باز بوده اسـت. 
بعد از مدتـی، دکتر به سـارا می گوید، لیـوان آبی برایش 
ببـرد. سـارا آب را می بـرد، پـس از گذشـت مدتـی بـاز 
بچه ها را صـدا می کند و یک اسـتکان چـای می خواهد.

به نظـر نـا آرام می رسـیده و خوابش نمی برده. سوسـن 
و سـارا و نسـرین هـم بـرای اسـتراحت، بـه طبقـه بالا 
می رونـد و می خوابنـد. فـردا صبـح سـاعت هشـت، 
ناهید و علی فکوهی برای بردن خواهرشـان نسـرین به 
خانه دکتـر می آینـد و در می زنند، ولـی کسـی در را باز 
نمی کنـد. مدتی هـم پشـت در می ماننـد تا نسـرین، از 

خـواب بیدار شـود.
او کـه بـرای بـاز کـردن در بـه طبقـه پاییـن می آیـد، 
می بیند کـه دکتـر در آسـتانه در ورودی اتاق به پشـت 
افتـاده و بینیش بـه نحـوی غیرعادی سـیاه شـده و باد 
کـرده. وحشـت می کنـد و هراسـان مـی دود در را بـاز 
می کند. بـا اضطـراب جریـان را بـه بـرادرش می گوید. 
ناهید و برادرش متحیـر و غمگین وارد خانه می شـوند، 
ناهیـد بلافاصله نبـض دکتـر را می گیـرد و او هـم، نظر 
ناهیـد را تاییـد می کنـد، بلافاصلـه نسـرین بـه طبقـه 
بالا، به اتاقی کـه بچه هـا در آن خوابیده بودند مـی رود و 
مراقب آنها می شـود تـا پایین نیاینـد که پدرشـان را به 

آن حـال ببینند.
علی فکوهـی، وحشـت زده و غمگین فـورا بـه اورژانس 

بیمارسـتان سـاوت همپتون تلفن می کنـد. آمبولانس 
می خواهـد. بعد از مـدت کمی آمبولانس می رسـد. آنها 
هم پـس از معاینه نظـر می دهند کـه دکتر درگذشـته 

اسـت.
او را بـرای انتقال به بیمارسـتان، روی صندلـی چرخدار 
می نشـانند و بـه آن می بندنـد تـا از دیـد همسـایگان، 

ناخوشـایند نباشد.
بعـد از این کـه دکتـر را بـه بیمارسـتان می برنـد، آقای 
فکوهی بـه خانـه دوسـتش کـه در همـان حوالـی بود 
می رود. جریان را بـه او می گوید. شـخص اخیر هم خبر 
واقعـه را تلفنـی به چنـد نفـر از دوسـتان دکتـر، اطلاع 
می دهـد. سـپس آقـای فکوهـی همـراه خواهرانـش، 
سوسـن و سـارا، از خانـه ای که ایـن فاجعـه  در آن اتفاق 
افتـاده، خـارج می شـوند و به خانـه خودشـان می روند. 
چنـد سـاعت بعـد، از طـرف سـفارت ایـران بـه آقـای 
فکوهی تلفـن می شـود و می خواهند که آقـای فکوهی 
جنـازه را بـه آنهـا بدهـد، تـا خودشـان بقیه تشـریفات 

قانونـی را انجـام دهند.
آقای فکوهی، متحیـر و غم زده بـه آنها جـواب می دهد: 
»مـن هیچ اختیـاری نـدارم. باید خانـواده دکتـر در این 
مورد تصمیم بگیرند. من تنها کاری که کردم، این است 

که به خانواده شـان اطـلاع داد.«
با انتقال جسـد دکتر به پزشـکی قانونی، انجام معاینات 
اولیه، تنظیـم صورت جلسـه و انجـام تشـریفات اداری 
بی آنکه برای فهم علت مرگ دسـتور کالبد شکافی داده 
شـود، علت مرگ »انسداد شـرائین و نرسـیدن خون به 

قلب« اعلام شـد.
در ایـن موقعیـت، کنفدراسـیون و دانشـجویان مبـارز 
ایرانی مقیم اروپا، خواسـتار کالبد شـکافی می شـوند. از 
طرفی برای انجام کالبدشـکافی، به گفته وکیل احسان، 
پسـرم، علاوه بر لزوم شـکایت از طرف خانواده، در دست 
داشـتن پرونده »آنکت« پلیس نیز لازم بـود. اموری که 

تحقق هر یـک از آنها، مسـتلزم گذراندن مراحـل اداری 
مختلـف بود.

بـا توجـه بـه توطئـه سـاواک ارسـال یـک گـروه بـه 
سرپرسـتی یـک افسـر امنیتـی بـرای تحویـل گرفتن 
رسمی جسـد جهت انتقال به ایران و همچنین احتمال 
همراهـی قریب الوقـوع پلیـس انگلیـس بـا نیروهـای 
ساواک شـاه، تصمیم به عدم درخواست کالبدشکافی و 
همچنین انتقال فوری جسـد به سـوریه چـون امکانات 
آن کشـور مناسـب تر تشـخیص داده شـده بود، گرفته  

شـد.
این تصمیـم پـس از یک شـور جمعـی با حضـور کلیه 
شـخصیت های سیاسـی و دوسـتان دکتر در خـارج و با 

اجـازه وکیل خانـواده گرفته شـد.«
علی فکوهـی هم در این بـاره، گفت: »مـن تعجب کردم 
که مامورین سـفارت از کجا، چنیـن خبـری را آن هم با 
این سـرعت شـنیده اند زیرا من در آن روز »شـوم«، پس 
از ایـن کـه وارد خانه شـدم و بـا آن صحنه غیـر منتظره 
روبرو شـدم، پس از تلفن به اورژانس بیمارستان »ساوت 
همپتون« در فاصلـه ای که اورژانس بیایـد، فقط به یکی 
از رفقایم کـه وی هم قبلا از اقامت دکتـر در منزل من به 

دلایلی مطلع بود، تلفـن کردم و جریـان را گفتم.
درگذشت شریعتی

پـوران شـریعت رضوی در  خاطراتـش از درگذشـت 
دکتـر، تعریـف کـرد: »خبـر شـهادت علـی بـه صورت 
بسـیار گسـترده توسـط مبارزان خارج از کشور منتشر 
شـد و احزاب و سـازمان های مختلف سیاسـی با انتشار 
بیانیه های گوناگون، از دسـت دادن علی را »سوگ قلم و 
شـرف« تعبیر کردند اما روزنامه های کیهـان و اطلاعات 
که مهمترین روزنامه های کشـور محسـوب می شـدند، 
پـس از دو روز سـکوت، در تاریـخ ۳1 خـرداد 1۳56، 
اطلاعیـه ای را درج کردنـد کـه مـرگ علـی را طبیعی و 

ناشـی از بیماری هـای ریشـه دار قلمـداد کردند.

غریبی علی

در دو جلســه جداگانه با حضور معاون اول رییس 
جمهــور و مدیران حــوزه دارو، درمــان و بیمه و 
همچنین هیات مدیره ســندیکای دارویی کشور، 
مســائل و چالش های پیرامون تولید و توزیع دارو 
در کشــور مورد بررســی قرار گرفت و تصمیمات 

لازم برای کاهش مشکلات موجود اتخاذ شد.
به گزارش ایســنا، محمد مخبر صبح امروز در این 
جلسات که نشست اول در خصوص سیاست های 
مالی دارویی بــا حضور وزیر بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشکی، سرپرســت وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعــی و معاون رئیس جمهــور و رئیس 
ســازمان برنامه و بودجــه، و دیگری بــه منظور 

حمایــت از صنایع تولیــد کننده داخلــی دارو با 
حضور اعضای هیــات مدیره ســندیکای دارویی 
کشــور برگزار شــد، با اشــاره بــه تصمیمات و 
برنامه های دولت در خصوص ساماندهی تولیدات 
دارویــی و اختصاص کمک هــای حمایتی به این 
بخش از صنعت کشور، تاکید کرد: بررسی سازوکار 
بازپرداخــت یارانه ها در صنعــت دارویی،  تقویت 
بخش بیمه، تامیــن و فراوانی داروهای بیماران به 
ویژه بیماری های خاص و صعــب العلاج از جمله 
سیاست هایی اســت که دولت پیگیری می کند تا 
هزینه جدیدی در زمینه دارو به ســبد هزینه های 

خانوار تحمیل نشود.

معــاون اول رئیس جمهور همچنین بــه اقدامات 
دولت ســیزدهم در خصوص تکمیل 80 درصدی 
زیرساخت های الکترونیکی و پوشش رایگان افراد 
فاقد بیمه در کشور اشاره کرد و افزود: این یکی از 
افتخارات دولت ســیزدهم است که در حال حاضر 
به جز بخش اندکی از جامعه که خود درخواســتی 
برای بیمه درمانی نداشــته اند، تمامی افراد فاقد 
بیمه به ویژه اقشــار آســیب پذیر و با درآمدهای 

پایین تحت پوشش بیمه درمانی قرار گرفته اند.
وی همچنیــن با قدردانی از صنایــع تولید کننده 
داخلــی دارو که بــا وجــود مشــکلات موجود، 
متعهدانه نســبت به تامیــن دارو و جــان مردم 

بــه دولت کمک کــرده انــد، تاکید کــرد: دولت 
مصمم اســت با بررسی کارشناســی و اقتصادی، 
سازوکارهای مناسبی برای بازپرداخت یارانه ها در 
بخش دارو ایجاد کرده و در زمینه حل مشــکلات 
تولید دارو از شــرکت های تولیــدی دارو حمایت 

کند.
در این جلســات مقرر شــد با تقویــت و پرداخت 
بدهی ها و معوقات سازمان های بیمه ای کشور در 
راســتای کنترل پرداخت از جیب بیماران، تمامی 
داروها به صورت پلکانی تحت پوشــش بیمه قرار 
گیرند و بــا تامین اعتبارات مالــی لازم ، مطالبات 
ســازمان های بیمه ای کشــور هر چه ســریعتر 

پرداخت شود.
بررسی سیاســت های مالی و ارزی دارویی، ورود 
250 قلم داروی ضــروری به فهرســت بیمه ها، 
آسیب شناســی ســازوکار بازپرداخت یارانه ها، 
ثابت نگه داشتن پرداختی بیمار و تمامی داروهای 
غیربیمه ای، تحت پوشــش قــرار دادن بیماران 
صعب العلاج و خاص و برنامه ها و سیاســت های 
دولت در راســتای حمایت از شرکت های تولیدی 
دارویی کشــور از جمله مباحثی بــود که در این 
جلســات به منظور ثابــت نگه داشــتن قیمت و 
فراوانی دارو مورد بحث، بررســی و تصمیم گیری 

قرار گرفت.

مخبر: هزینه جدیدی در زمینه دارو به سبد هزینه های خانوار اضافه نمی شود
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آغاز عملیات اجرایی آسفالت 
قطعه اول بزرگراه جیرفت  

فاریاب–زیارتعلی 
قطعه  آسفالت  اجرای  عملیات  آغاز  از  کرمان  و شهرسازی جنوب  راه  مدیرکل 

داد. خبر  زیارتعلی  جیرفت–فاریاب–  بزرگراه  اول 
همچنین  و  فاریاب  جیرفت  بزرگراه  از  بازدید  حاشیه  در  محمد ساردویی 
کرد:احداث  بیان  شهر  این  فرماندار  همراه  به  فاریاب  شهرستان  اداری  سایت 
ملاحظه ای  قابل  پیشرفت  از  جیرفت–فاریاب–زیارتعلی  محور  دوم  باند 
به سمت  اسماعیلیه  بخش  مسیر  در  آن  14کیلومتر  تاکنون  و  بوده  برخوردار 
نیز  آن  بزرگراه  اول  قطعه  آسفالت  اجرایی  عملیات  و  انجام  حال  در  فاریاب 

آغاز شده است.
کیلومتر   147 کلی  طول  با  محور  این  اظهار داشت  محور  این  تشریح  در  او 
در حوزه  آن  از  کیلومتر   102 واقع شده که  و هرمزگان  استانهای کرمان  در 
است.  واقع شده  هرمزگان  استان  در  آن  کیلومتر   45 و  کرمان  استان  جنوب 
این محور ارتباط شهرستانهای جیرفت و فاریاب و زیارتعلی را برقرار می کند.

سال  در  محور  این  دوم  باند  از  14کیلومتر  احداث  اجرایی  افزود:عملیات  او 
کل  دوم  باند  احداث  و  تکمیل  برای  لیکن  می باشد  اجرا  دست  در  آغاز   99
باند  احداث  و  است  نیاز  مورد  ریال  میلیارد   15000 بر  بالغ  اعتباری  محور 
حاشیه  در  مردم  ایمنی  ارتقاء  ضامن  می تواند  جیرفت-فاریاب  بزرگراه  دوم 

باشد. مسیر  این 
گفت:  فاریاب  شهرستان  اداری  مجتمع  خصوص  در  همچنین  ساردویی 
بالغ  اعتباری  تاکنون  درصد   65 فیزیکی  پیشرفت  با  فاریاب  اداری  مجتمع 
 120 آن  اتمام  برای  و  است  داده  اختصاص  خود  به  را  ریال  میلیارد   50 بر 

اتمام خواهد رسید. به  است که در صورت تخصیص  نیاز  ریال  میلیارد 
انجام  در حال  متر   4۳0 طول  به  مجموعه  این  اشاره کرد:حصار  پایان  در  او 
انجام  حال  در  مابقی  و  است  شده  هزینه  15میلیاردریال  کنون  تا  که  است 

است

خبر

ارز دیچیتال

خبر

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

معاون صنعت سازمان صمت استان کرمان گفت:با افزایش تخصیص 
سهمیه برق به کارخانه های سیمان استان کرمان، تولید سیمان از امروز 

بیشتر می شود. 
مردم از نبود سیمان گلایه مند بودند؛حتی خانواده هایی برای تهیه یک 
کیسه سیمان دو هفته معطل بودند. مردم می گفتند: تولید کنندگان 

علت این کمبود را  پایین بودن سهمیه برق می دانند. 
رحمانی، معاون صنعت سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کرمان 
در این باره گفت:شرایط تابستان،مصرف بالای برق و خارج شدن از پیک 
مصرف باعث کاهش تولید کارخانه های سیمان استان کرمان شده و 
همین موضوع منجر به کمبود سیمان در فروشگاه های عرضه شده 
است.  او می گوید:هفته گذشته در خصوص همین موضوع در تهران 
جلسه ای تشکیل و قرار شد، سهمیه برق کارخانه های سیمان به 7 

مگاوات برسد، بنابراین  تولید سیمان از امروز بیشتر می شود.

مدیر کارخانه واگن سازی شهرستان زرند گفت: تخصص و مهارت، 2 شرط اساسی 
برای ورود نیرو های بومی به واگن سازی زرند است. علیرضا کریمی نیک به منظور 
تعامل و تفاهم آموزشی با مرکز  آموزشی فنی و حرفه ای شهرستان زرند و با هدف 
استفاده از ظرفیت های آموزشی کارگاه های این مرکز برای تربیت نیروی انسانی ماهر 
مورد نیاز کارخانه از کارگاه های آموزشی مرکز فنی و حرفه ای زرند بازدید کرد.  او در 
این بازدید ضمن قدردانی از خدمات مرکز فنی و حرفه ای شهرستان زرند که در زمینه 
توانمند سازی نیروی کار متخصص نقش موثری دارد، گفت: یکی از شرایط مهم جذب 
نیروی انسانی در کارخانه واگن سازی، داشتن مهارت و تخصص برای جوانان بومی 
شهرستان است.  مدیر کارخانه واگن سازی شهرستان زرند در جمع کارآموزان در 
حال آموزش مرکز فنی و حرفه ای می گوید: نگاه کارخانه واگن سازی، توسعه محور و 
ایجاد زمینه اشتغال پایدار در سطح شهرستان  است و از ابتدای کار، اصلِ اساسی در 

جذب نیروی انسانی را مهارت و تخصص قرار داده است.

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی زرند گفت: حرکات نمایشی، موتور سوار 
زرندی را به کام مرگ کشاند.

سرگرد علی عبدالعلی زاده گفت: با برخورد 2 خودرو با راکب موتور سیکلت 
که بر اثر حرکات نمایشی واژگون و نقش بر زمین شده بود، منجر به فوت 

او شد.
او در تشریح این خبر می گوید:راکب موتورسیکلت که جوانی 16 ساله ای 
بود، چندین تخلف از جمله نداشتن کلاه ایمنی،سرعت غیر مطمئنه و 
نداشتن گواهینامه را در کارنامه خود داشت و حین حرکات نمایشی،نقش 
بر زمین شد و 2 خودروی سواری دیگر نیز که به جلو توجه نداشتند و فاصله 
طولی را رعایت نکرده بودند به این جوان برخورد کرده و در نهایت راکب 

موتور سیکلت در دم جان خود را از دست داد.
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی زرند گفت: از رانندگان می خواهیم 
هنگام تردد با وسیله نقلیه قوانین و مقررات راهنمایی و رانندگی را رعایت 

کنند تا دیگر شاهد این گونه حوادث نباشیم.

 تخصص و مهارت، مجوز ورود برای اشتغالافزایش تولید سیمان در کرمان
در کارخانه واگن سازی زرند

مرگ، پایانی بر حرکات نمایشی جوان ۱۶ ساله

عکس نوشت

یی  ستثنا رئیس آموزش و پرورش ا
ه  یگا پا  ۵۰ زی  ندا ا ه  ا ر ز  ا کرمان 
ن در  ا موز نش آ لگری سلامت دا با غر

کرمان خبر داد.
ز  : یکی ا سد بیان کرد محمود بنی ا
م  ز ثبت نا می قبل ا لزا لیت های ا فعا
دانش آموزان و ورود به مدارس شرکت 
می باشد  لگری  با غر تست های  در 
به  ا  ر آموزش  بهترین  نیم  ا بتو که 

دانش آموزان ارائه کنیم.
ر  کا ه  یگا پا  ۵۰ کرد:  ن  عنوا و  ا
غربالگری ۹۳ هزار و ۸۳۱ دانش آموز 
بدو ورود به دبستان و پیش دبستانی 

را انجام می دهند.
ین طرح عملًا تا نیمه  ا : د ا مه د دا و ا ا
ز  ا و  بند  می یا مه  دا ا ه  شهریور ما
والدین می خواهیم در این بازه زمانی 

همکاری لازم را انجام دهند.
بنی اسد افزود: در مناطق عشایری نیز 
ر در مناطق مختلف  ه های سیا یگا پا
خدمات  و  می کنند  لیت  فعا ستان  ا

لازم را به مردم ارائه می دهند

جانشین فرماندهی یگان حفاظت اداره کل منابع 
ز کشف  طبیعی و آبخیزداری جنوب کرمان ا
قریب به ۷۰ کیلوگرم آویشن غیرمجاز در محور 

جیرفت به کرمان خبر داد.
یگان  فرماندهی  جانشین  رئیسی،  رشلو  ا  
ره کل منابع طبیعی و آبخیزداری  دا حفاظت ا
جنوب کرمان گفت: این محموله غیر مجاز، با 
تلاش نیروهای یگان حفاظت این اداره کل و با 
نتظامی شهرستان جیرفت از  همکاری نیروی ا

یک دستگاه خودرو کشف و ضبط شد.

جنوب  طبیعت دوست  مردم  تصریح کرد: و  ا
کرمان می توانند از طریق تماس با شماره ۱۳۹ 
و ۱۵۰۴ کد امداد جنگل و مرتع اداره کل منابع 
طبیعی و آبخیزداری جنوب کرمان گزارش ها و 
اخبار خود را در زمینه آتش سوزی عرصه های 
منابع طبیعی، تخریب و تصرف زمین های ملی، 
ز  ه غیر مجا رویی و حفر چا قاچاق گیاهان دا
ز ورود خسارت های  را اطلاع رسانی کنند تا ا
پذیر به عرصه های مرتعی و جنگلی  ن نا جبرا

جلوگیری شود.

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان کرمان 
از آغاز طرح هوشمند سازی یارانه آرد و نان در 

کرمان خبر داد.
داریوش ماهری بیان کرد: روند نصب کارتخوان 
های ویژه یارانه نان در نانوایی های استان کرمان 

از روز شنبه در کرمان آغاز شده است.
او گفت: در این طرح هیچ گونه افزایش قیمتی 
روی نخواهد داد و مردم با قیمت گذشته نان 
نه نان به نانوایی ها  را خریداری می کنند و یارا

پرداخت می شود.
ماهری بیان کرد: این طرح در ۱۰ استان آغاز شده 
است و در مرحله نخست نصب کارتخوان در هزار 
و ۸۰۰ نانوایی انجام می شود و این روند تا ۱۰ تیتر 
ماه تکمیل می شود و در پایان طرح ۲ هزار و ۴۰۰ 

نانوایی به این سامانه متصل می شود.

چهار طرح عمرانی و ورزشی روز یکشنبه با 166 میلیارد ریال اعتبار در بخش 
زیدآباد شهرستان سیرجان افتتاح شد.

 مهدی بیگ مرادی بخشدار زیدآباد در مراسم افتتاح این طرح ها اعلام کرد که 
اعتبار مورد نیاز آنها از محل اعتبارات بخشداری و دهیاری ها تامین شده است.

او این پروژه ها را شامل زیرسازی و آسفالت معابر شهرک امام جواد روستای 
محمود آباد به وسعت 20 هزار مترمربع، طرح هادی روستای حسین آباد، تکمیل 
معابر این روستا به وسعت 6 هزارو 500 متر مربع و طرح هادی روستای مبارکه 
به وسعت 10 هزار متر مربع به همراه زمین چمن ورزشی روستای دهنو برشمرد.

بیگ مرادی افزود: همچنین امروز عملیات احداث زمین ورزشی روستای عمادآباد 
با اعتبار 20 میلیارد ریال آغاز شد.

به گفته او بیش از  10 هزار نفر از مردم روستاهای بخش زیدآباد از مزایای طرح 
های افتتاح شده بهره مند شدند.

علی یعقوبی سرپرست فرمانداری سیرجان نیز امروز در بازدید از قلعه درویش 
روستای محمود آباد که از آثار میراث فرهنگی این شهرستان به شمار می رود و 
بیش از 2 قرن قدمت دارد اعلام کرد که در تامین اعتبار مرمت و بهسازی این بنای 

تاریخی مساعدت و کمک خواهد کرد.

معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش استان کرمان در نشست تخصصی 
برنامه ریزی اعزام تیم های ورزشی دانش آموزان استان به مسابقات ورزشی دانش 
آموزان سراسر کشور گفت:بیش از 6۳ درصد دانش آموزان استان در مسابقات 

ورزشی درون مدرسه در سال تحصیلی جاری شرکت کردند.
محسن منوچهری نژاد در این جلسه با بیان اینکه نقش ورزش و فعالیت های تربیت 
بدنی در ایجاد شور و نشاط در جامعه انکار ناپذیر است خاطر نشان کرد:بر اساس 
بررسی های صورت گرفته ورزش و فعالیت های ورزشی در تسهیل روند یاددهی 
یادگیری نیز موثر است.  او با بیان اینکه در حوزه ورزش دانش آموزان استان کرمان 
تابستانی متفاوت در پیش رو خواهد داشت اظهار کرد:غنی سازی اوقات فراغت 
دانش آموزان در تابستان امسال با استفاده از ظرفیت مکان های ورزشی و تعامل با 

هیئت های ورزشی در دستور کار این معاونت قرار دارد.
منوچهری با اشاره به اختصاص سرانه ویژه برگزاری مسابقات ورزشی ویژه دانش 
آموزان استان در مدارس گفت: بیش از 6۳ درصد دانش آموزان استان در مسابقات 

ورزشی درون مدرسه ای شرکت کرده اند.
معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش استان کرمان گفت: در راستای ایجاد 
شور نشاط در بین فرهنگیان مسابقات ورزشی ویژه فرهنگیان استان نیز در رشته های 
تنیس روی میز،فوتسال،والیبال و بدمینتون با حضور بیش از دو هزار فرهنگی از 

ششم تا دوازدهم تیرماه جاری در کرمان برگزار می شود.
منوچهری با اشاره به انتخاب دانش آموزان برگزیده تیم های ورزشی استان از 
برگزاری اردوهای آماده سازی ویژه تیم های ورزشی دانش آموزی استان خبر داد و 
گفت: دانش آموزان استان با آمادگی کامل در مسابقات کشوری شرکت خواهند کرد

سنگ تراشی هنردیرینه مردم خراسان

سنگ تراشـی یکـی از هنرهـای دیرینه 
مردم خراسـان است

سـنگ سـرپانتین کـه معـدن اصلـی 
آن در رشـته کوه هـای بینالـود اسـت، 
سـنگی نرم و منحصر بفرد در دنیاسـت 
کـه بـه راحتی بـه اشـکال مختلـف در 

. یـد می آ
از سـنگ سـرپانتین دیـگ سـنگی، 
لیـوان، ماهیتابه و … سـاخته می شـود 
و زائـران بـه عنـوان سـوغات آن را به 

شـهرو روسـتای خـود می برنـد.

رنا
: ای

بع
من

رئیس آموزش و پرورش 

استثنایی کرمان:

۵۰ پایگاه غربالگری 
سلامت دانش آموزان 

در کرمان راه اندازی شد

محموله آویشن غیرمجاز در جنوب کرمان توقیف شد

 مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان کرمان:
طرح هوشمندسازی یارانه آرد و نان در کرمان آغاز شد

چهار طرح عمرانی در سیرجان افتتاح شد

معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش استان کرمان خبر داد:
شرکت بیش از ۶3 درصد دانش آموزان کرمانی در 

مسابقات ورزشی درون مدرسه ای

خبر

نار با اشاره به معضل ایجاد  امام جمعه شهرستان ا
کمربندی در کنار مسجد امام سجاد)ع(، گفت:مسیر 
ورودی کمربندی باید به گونه ای طراحی شود که 
مردم، مسافران و رانندگان بتوانند به شهر وارد شده و از 
جاذبه ها و امکانات شهر استفاده و بهره ببرند و اقتصاد 
مردم رونق پیدا کند. حجت الاسلام حسن منتظری 
اظهار کرد:یکی از مشکلات اصلی پروژه پل تقاطع،تامین 
نشدن اعتبار بوده که موجب شده 11 سال به طول 
بینجامد؛ از طرفی احداث کمربندی در کنار مسجد امام 

سجاد)ع(نیز شهرستان انار را متروکه کرده است.
او گفت: پل تقاطع شهرستان انار یکی از طرح های ملی و 
مرکز ثقل جاده های ترانزیتی است که یک مسیر این پل 
به کرمان-زاهدان-سیستان و بلوچستان و مسیر دیگر 
آن به هرمزگان و بندرعباس می رسد. این کمربندی از 

سال 90 شروع شده اما قریب به 11 سال معطل مانده 
است . به گفته او بیشتر پروژه ها در مسیر استان یزد و 
شهرهای میبد، اردکان و ... در مدت زمانی کمتر از دو 
سال به اتمام و بهره برداری می رسند؛ با این حال جای 
سوال و نگرانی وجود دارد که چرا پروژه ای به این مهمی 

در شهرستان انار باید این همه سال به طول بینجامد.
امام جمعه شهرستان انار تصریح کرد: کند بودن روند 
اجرای پروژه و بروز تصادف های مرگبار در این مسیر، 

نارضایتی مردم را به دنبال داشته است.
حجه الاسلام منتظری ادامه داد:بارها در خطبه های 
نمازجمعه و در جلسات شورای اداری این موضوع به 
مسؤولان گوشزد و پیگیری شد. اما متاسفانه به رغم 
مطالبه جدی از سوی مردم اقدام درخوری انجام 

نگرفته است.

نار با اشاره به معضل ایجاد  امام جمعه شهرستان ا
کمربندی در کنار مسجد امام سجاد )ع(، بیان کرد:انار 
یک شهرستان آرام و به دور از معضل ترافیکی بود، اما 
متأسفانه با احداث کمربندی قبل از مسیر ورودی به این 

شهرستان، عملًا شهر به یک متروکه تبدیل شده است.
منتظری در ادامه با اشاره به نقایص طرح کمربندی 
گفت: انار در کشور جزو کم باران ترین شهرهای ایران 
است و همین موضوع موجب شده تا از نعمت کشاورزی 
بی نصیب بماند. از طرفی دارای اماکن تاریخی، باستانی 
و مذهبی زیادی است و بخشی از درآمد مردم از حضور 
گردشگران و مسافران تامین می شد که با احداث 
کمربندی این درآمد حاصل از گردشگری به شدت 
کاهش یافته و خسارت های سنگینی به مردم وارد 

شده است

انتقاد امام جمعه »انار« از احداث یک کمربندی

عنوان کتاب: دزیره
نویسنده: آن ماری سلینکو

مترجم: همایون پاکروان
ویراستار:ارژنگ خرسندی

انتشارات :جامی
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